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Kamnik, 11. marec 201150. leto©t. 5   

Vrtec KamenËek v prizidku O© 27. julij 
je v ponedeljek, 7. marca, konËno odprl 
vrata 78 malËkom, ki so skupaj s starπi æe 
teæko priËakovali njegovo odprtje.

KamenËek kot nova enota javnega vrtca 
VVZ Antona Medveda ima pet oddelkov: 
tri oddelke za prvo starostno obdobje od 
enega do treh let, en oddelek za drugo 

Dijaki angleπke gledaliπke sku-
pine ©olskega centra Rudolfa 
Maistra Kamnik so, pod skrbnim 
mentorstvom prof. Katje Balan-
tiË, v Domu kulture Kamnik pri-
pravili muzikal Chicago in nas v 
sredo, 2. marca, in v ponedeljek, 
7. marca, popeljali v 20. leta 20. 
stoletja, ko je v tem znamenitem 
ameriπkem mestu prevladovala 
korupcija in kriminal slavnih. 
Do zadnjega kotiËka napolnjena 
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Glavni namen marËevske izredne 
seje obËinskega sveta je bila pred-
stavitev Predloga gradnje osnovnih 
πol v Kamniku oziroma tako ime-
novani ≈Plan 2011« in dopolnjena 
Analiza demografskih gibanj ter 
ocena kapacitet vrtcev in osnovnih 
πol v obËini Kamnik. Na maraton-
sko dolgi ter izjemno konstruktivni 
deseturni izredni seji so svetnice in 
svetniki sprejeli predloge za dobit-
nike obËinskih priznanj, sklep o no-

Dragi bralci, naslednja πtevilka 
Kamniπkega obËana bo med vami 
v petek, 25. marca. Rok za oddajo 
Ëlankov in fotografij je v petek, 18. 
marca, zahvale in oglase pa lah-
ko oddate πe v sredo, 23. marca, v 
uredniπtvu v Kamniku, Glavni trg 23 
(stavba med obËino in sodiπËem), tel.: 
01/83 91 311, 041/662-450, e-naslov:  
sasa.mejac@siol.net. Kamniπki obËan  
tudi na www.kamnik.si.

Kranj ska 3a, Kam nik
tel.: 01/831 04 81
051/399 577

15% POPUST
na vse vzmetnice!

do 20. 3. 2011

Brezplačna dostava in tudi odvoz 
vaše stare vzmetnice.

Vrtec KamenËek odprl vrata 78 otrokom
starostno obdobje od treh let in en kombi-
niran oddelek. Vzgoja in izobraæevanje ma-
lËkov je zaupana dvanajstim vzgojiteljicam 
in pomoËnicam, ki v izvajanje programa 
javnih vrtcev kurikulum uvajajo elemente 
pedagogike Montessori in temu primerno 
je projektirana tudi oprema vrtca. 

VeË na 3. strani.               

Pust je risal nasmehe na obrazih
Na pustni torek so tudi v CIRIUS-u (Centru za 

izobraæevanje, rehabilitacijo in usposabljanje Kamnik) 
pripravili norËavo pustno prireditev, v kateri so so-
delovali zaposleni in otroci ter mladostniki z gibalno 
oviranostjo ali z razliËnimi dolgotrajnimi obolenji. 
Kako malo je treba, da se tudi tem otrokom in 

mladostnikom nariπe nasmeh na obrazu! Uæivali smo 
skupaj z njimi in celotnim kolektivom, ki so se 
povsem væiveli v svoje pustne vloge, med njimi tudi 
uËiteljice in spremljevalke kot prave Pike NogaviËke 
(na sliki). 

Pogled v pustni Cirius vam odstiramo πe na 9. strani. 

Dijaki ©CRM navduπili z muzikalom Chicago

Kulturno druπtvo Tuhinj dela je na 
pustno soboto pripravilo premiero nove 
predstave - komedije Vinka Möderndor-
ferja Transvestitska svatba. OdliËna igra 
æe preverjenih igralcev je znova navduπila 
in po konËani premieri so bili upraviËeno 
zadovoljni. VeË na 8. strani. 

Glas razuma in konstruktivnost 
na maratonski izredni seji

vem pravilniku za centralni sprejem 
otrok v vrtec in predlog obËinskega 
proraËuna v prvem branju, razprav-
ljali pa so tudi o redefiniciji prioritet 
pri adaptaciji in dozidavi kamniπkih 
mestnih osnovnih πol. Novo obËin-
sko vodstvo je tako dobro prestalo 
pomembno preizkuπnjo in lahko s 
polnimi jadri nadaljuje svojo pot k 
skupnim ciljem obËank in obËanov 
obËine Kamnik.

VeË na 2. in 3. strani. 
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Brunch

dvorana je uæivala v izvrstni iz-
vedbi plesnih in pevskih toËk, v 
prepriËljivih in strastnih dialogih 
glavnih igralcev, glamuroznih ko-
stumih, zahtevni sceni, ki se je 
ves Ëas spreminjala ter v napetem 
vzduπju, ki je gledalce dræalo v 
negotovosti prav do konca uro in 
pol trajajoËe predstave. Vsi sode-
lujoËi si za ta vrhunsko izveden 
glasbeni spektakel zasluæijo iskre-
ne Ëestitke. VeË na 8. strani. 

Nova komedija 
tuhinjskih 
igralcev

Ob naπem obisku vrtca in igralnice otrok druge starostne skupine od treh let smo ob-
Ëudovali samostojno delo, raziskovanje in razvijanje spretnosti otrok, kar je tudi vodilo 
sodobnih vzgojnih pristopov. SA©A MEJA»
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Glavni namen marËevske izredne seje obËinskega sveta je bila pred-
stavitev Predloga gradnje osnovnih πol v Kamniku oziroma tako ime-
novani ≈Plan 2011« in dopolnjena Analiza demografskih gibanj ter 
ocena kapacitet vrtcev in osnovnih πol v obËini Kamnik. Na maraton-
sko dolgi ter izjemno konstruktivni deseturni izredni seji so svetnice 
in svetniki sprejeli predloge za dobitnike obËinskih priznanj, sklep o 
novem pravilniku za centralni sprejem otrok v vrtec in predlog obËin-
skega proraËuna v prvem branju, razpravljali pa so tudi o redefiniciji 
prioritet pri adaptaciji in dozidavi kamniπkih mestnih osnovnih πol. 
Novo obËinsko vodstvo je tako dobro prestalo pomembno preizkuπnjo 
in lahko s polnimi jadri nadaljuje svojo pot k skupnim ciljem obËank 
in obËanov obËine Kamnik.

Zgovorni rezultati demografske πtudije
Leon KobetiË iz podjetja Locus d.o.o je predstavil dopolnjeno 

Analizo demografskih gibanj ter oceno kapacitet vrtcev in osnovnih 
πol v obËini Kamnik in poudaril, da je problematika na podroËju 
zmogljivosti osnovnih πol in vrtcev v kamniπki obËini posledica 
intenzivnega demografskega razvoja v zadnjem desetletju. Zmoglji-
vosti osnovnih πol se v obËini Kamnik v zadnjih dvajsetih letih 
niso bistveno spreminjale, poveËevalo pa se je πtevilo prebivalcev s 
poudarkom na priselitvah mladih druæin, kar je pomenilo tudi veË 
kot 10 æivorojenih otrok na 1000 prebivalcev letno in je povzroËilo 
teæave pri zagotavljanju kapacitet vrtcev in osnovnih πol. Glede 
kapacitet vrtcev je πtudija ugotovila manj kot 60-odstotno pokritost 
z zmogljivostmi predπolskega varstva glede na celotno populacijo 
predπolskih otrok, kar je izrazito pod potrebami. Tako bo morala 
obËina v prihodnjih πtirih letih zagotoviti najmanj 250 novih mest v 
kamniπkih vrtcih. Glede osnovnih πol je πtudija pokazala, da so 
zmogljivosti obeh osnovnih πol v centru mesta (O© Frana Albrehta 
in O© Toma Brejca) æe preseæene in πoli ne preneseta veË dodatnih 
obremenitev. To pomeni, da sta bili predvideni poveËavi mestnih 
πol iz Plana 2008 premajhni, na O© Frana Albrehta za tri in na O© 
Toma Brejca za dva razreda, kar pomeni dodatno preprojektiranje 
(poveËanje) in ponovno pridobivanje vseh soglasij za Plan 2008, kar 
pomeni, da morebitna izvedba plana 2011 ne bi predstavljala tolikπ-
nega zamika, kot trdijo nekateri. Do leta 2015 bo v obËini Kamnik 
problematiko osnovnega πolstva mogoËe reπevati πe z redefinicijo 
πolskih okoliπev (primer: O© Marija Vera in O© Stranje imata kar 
nekaj nezasedenih oddelkov, medtem ko je O© Toma Brejca polno 
zasedena). Problematika reπevanja zmogljivosti osnovnih πol pa je 
zahtevna iz niza razlogov - velik finanËni projekt, zagotavljanje 
veËjega obsega zemljiπË v kompleksu, spremembe πolskih okoliπev, 
morebitno novo 18 oddelËno πolo...

Vpliv nove demografske πtudije in gospodarske krize 
na plan gradnje πol − Kamnik bo potreboval πe tretjo 
πolo

Nova demografska πtudija je potrdila potrebo po gradnji dodatnih 
oddelkov na obeh mestnih πolah, kjer se æe sedaj spopadajo z veliko 
prostorsko stisko. S to problematiko se je tudi obËinska uprava 
ukvarjala æe pred letom 2008, izdelani so bili projekti PGD za obe 
πoli (v nadaljevanju Plan 2008). V primeru realizacije Plana 2008 pa 
bi πe vedno primanjkovalo kar nekaj oddelkov. ©tudija nakazuje, da 
bo leta 2021 potrebno zagotoviti πe 18 novih oddelkov, kar pomeni πe 
eno novo πolo. »e ob tem upoπtevamo πe zadnje mnenje OECD−ja, 
ki govori o zapiranju podruæniËnih πol, lahko trdimo, da so πole ena 
izmed najpomembnejπih prioritet v tem mandatu. ObËinska uprava 
je tudi prepriËana, da omenjena dejstva in trenutne gospodarske 
razmere ne govorijo v prid gradnji novih πol, zato so opravili novo 
analizo.

Na tokratni seji OS je bilo veliko gostov, zlasti predstavnikov starπev 
uËencev in vodstev obeh mestnih O©. PoroËevalci mag. Ivan Kenda-pod-
sekretar, prof. dr. Miha TomaæeviË-ZAG, Tomaæ Schlegl-urbanist, 
Rudi Velkavrh-Saning d.o.o., SreËko BarbiË-Loka inæeniring d.o.o., 
Rafko Lah-O© Frana Albrehta, Mojca Rode ©krjanc-O© Toma Brejca, 
Igor StariË-LG Inæeniring d.d., Robert Potokar-Arhitekturni biro 
d.o.o. in Primoæ HoËevar-Atelje HoËevar d.o.o. so predstavili pred-

Glas razuma in konstruktivnost na maratonski izredni seji
log in izsledke analize, ki so pokazali, da je mogoËe obe mestni πoli 
sanirati in prizidati (Plan 2011) in to z manj sredstvi, kot so pred-
videna v Planu 2008 (gradnja novih πol). 

VeËina svetnic in svetnikov je pozdravila demografsko πtudijo in jo 
oznaËila kot pomembno osnovo za njihove odloËitve o investicijah na 
podroËju druæbenih dejavnosti v naπi obËini. Mnenja so bili, da se 
πtevilo prebivalstva v obËini Kamnik do leta 2021 ne bo dvignilo na 
33.000, paË pa bo verjetno ostalo pod 32.000. 

Gradnja ali prenova mestnih πol?
ObËinski svet je na izredni seji odloËil, da bo potek dogodkov 

glede prenove πol potekal v obratnem vrstnem redu, kot je bilo 
zamiπljeno do sedaj. Po mnenju strokovnjakov, zgovorne demografske 
πtudije in po konstruktivni razpravi tako zagovornikov kot nasprotni-
kov prvega Plana 2008 ali drugega Plana 2011 so sprejeli kompromis 
in naπli konsenz v prenovi in dozidavi ≈ta stare« πole Toma Brejca, saj 
je æe prvotni Plan 2008 predvideval obnovo in dozidavo te πole, katere 
vrednost bi po ≈Planu 2008« znaπala 5,7 milijona evrov, po ≈Planu 
2011« pa 5,3 milijona evrov. ObËina Kamnik v tem trenutku za 
gradnjo mestnih πol razpolaga s 4,7 milijona evrov v πolskem skladu, 
v proraËunu 2011 pa je za πole predvidenih πe 1,3 milijona evrov. 
Po sprejetju letoπnjega proraËuna naj bi imela obËina na razpolago 6 
milijonov evrov za gradnjo mestnih πol. O© Frana Albrehta bo morala 
poËakati na veËinsko odloËitev obËinskega sveta in na dodatni denar. 
Od kod bo obËina Kamnik Ërpala sredstva za novogradnjo ali le za 
obnovo ≈ta nove πole« πe ni odloËeno. Strokovnjaki so nam na izredni 
seji ≈natoËili Ëistega vina« in poroËali, da nobena od πol ni potresno 
nevarna, kot se æe dolgo govori, kar je vsekakor pomirjujoËe dejstvo. 
Kljub temu so v poroËilu podjetja Saning International ugotovili, da je 
potresna sanacija obeh mestnih πol potrebna. 

V teh dneh je obËinska uprava svetnikom poslala nov predlog, 
ki je ob upoπtevanju vseh varnostnih in strokovnih podlag kar za 
7,5 mio evrov cenejπi od obstojeËega naËrta (takπna je razlika, Ëe 
saniramo πe objekt z glasbeno πolo in knjiænico ter πportno dvorano). 
Novo obËinsko vodstvo z æupanom Marjanom ©arcem se zavzema 
za sprejetje novega plana, ≈Plana 2011«. 

≈Plan 2008« 
ObËinski svet obËine Kamnik je leta 2008 sprejel naËrt izgradnje 

in adaptacije mestnih πol, na podlagi katerih naj bi O© Frana Albreh-
ta poruπili in zgradili novo, O© Toma Brejca pa adaptirali in zgradili 
prizidek. Najprej naj bi bila na vrsti O© Frana Albrehta, nato O© 
Toma Brejca. Celoten projekt je bil ocenjen na 23 milijonov evrov. 
Problem ≈Plana 2008« je v tem, da πe vedno ni pridobljenega grad-
benega dovoljenja, nova demografska πtudija pa kaæe, da ≈Plan 2008« 
predvideva premalo oddelkov. Za dokumentacijo in vse postopke 
v zvezi z uresniËevanjem ≈Plana 2008« je obËina Kamnik porabila 
æe slab milijon evrov. Po zagotovilih projektantov naj bi bil ≈Plan 
2008« tik pred pridobitvijo gradbenega dovoljenja. 

≈Plan 2011« 
Ni potreb po ruπenju O© Frana Albrehta 

V letu 2003 in 2006 sta bili za obe mestni πoli pridobljeni statiËni 
presoji, iz katerih je razvidno, da sta obe πoli potrebni protipotresne 
sanacije, vendar pa iz presoj nikakor ne izhaja, da bi ju bilo potrebno 
poruπiti. ObËina je za ponovno presojo pridobljenih dokumentov, 
ki temelji tudi na odvzeti vzorcih vgrajenih materialov, analiziranih 
v za to certificiranih laboratorijih, zaprosila ugledne strokovnjake 
s potresnega podroËja, s podroËja sanacij in izvedbe nadzorov. 
Bistvo pred svetnike in svetnice predloæenega ≈Plana 2011« pa je, 
da doloËene institucije (Zavod za gradbeniπtvo Slovenije, Saning, 
Loka inæiniring) ugotavljajo, da je tako za O© Toma Brejca kot za 
O© Frana Albrehta mogoËa adaptacija in protipotresna sanacija. Zlasti 
za O© Frana Albrehta ugotavljajo, da bi bila ruπitev in novogradnja 
nesmiselna, saj naj bi bila adaptacija in potresna sanacija cenejπa. 
Po ≈Planu 2011« bi tako O© Frana Albrehta kot tudi O© Toma Brejca 
adaptirali, potresno sanirali in k obema πolama zgradili prizidke. Celo-
tna investicija je ocenjena na slabih 16 milijonov evrov.

Nova πtudija bi gradnjo mestnih πol pocenila  
za tretjino 

Kot je razvidno iz rekapitulacije analize, se s sanacijo obeh πol, 
ureditvijo πportne dvorane, mestne knjiænice, glasbene πole ter manj-
πe telovadnice prihrani skoraj 33% sredstev (primerjava Plan 2008 
− Plan 2011), kar je pomemben podatek pri zagotavljanju sredstev 
za nov πolski objekt, ki ga bo potrebno zgraditi do leta 2021. »e 
bo le-ta sprva namenjen dejavnosti vrtca, mora biti zgrajen æe do 
leta 2016. Primerjalno je plan 2011 bolj racionalen (samo za sanacijo 
πol prihranimo 9 mio evrov) in predvideva 14 mio evrov za celotno 
investicijo, plan A pa je ocenjen na 23 mio evrov. Svetnice in svetniki 
so opozorili, da primerjave niso enakovredne in naj obËinska uprava 
do naslednje seje oba projekta postavi na skupni imenovalec in ju πele 
nato primerja.

Po novem v plan vkljuËeni tudi glasbena πola  
in knjiænica 

Realizacija Plana 2011 pomeni, da bi lahko poleg dveh πol uredili 
tudi prostorsko stisko glasbene πole in knjiænice, pridobili dodatne 
prostore v telovadnici, s severnim prizidkom pri zdravstvenem domu 
bi s preselitvijo Zavoda za zdravstveno zavarovanje, Centra za so-
cialno delo in Zavoda za zaposlovanje zdruæili sorodne dejavnosti, 
nad parkiriπËi pred πolama bi v dvignjeni etaæi pridobili novih 
5000 m2 povrπin, namenjenih razliËnim dejavnostim na prostem, z 
ureditvijo ©olske ulice bi se zagotovil nemoten pretok prometa. V 
primeru realizacije Plana 2011 bo predvidoma potrebno spremeniti in 
dopolniti projektno dokumentacijo, DI-IP-e, predvideni IP kot tudi 
UN-K9-©ole, kar je moæno izvesti v relativno kratkem Ëasu. 

≈Plan 2008« in ≈Plan 2011« ne tekmujeta,  
se pa razlikujeta 

≈Plan 2011« skuπa nakazati tudi smer reπevanja problematike 
Glasbene πole Kamnik in kamniπke knjiænice in hkrati omogoËa 
priklop obeh prenovljenih in poveËanih (dozidanih) O© na Svi-
lanitovo kotlovnico, ki mora imeti za obratovanje zagotovljenih 
vsaj 6 odjemalcev − to so kamniπke javne ustanove. V nasprotnem 
primeru se lahko zgodi, da bo po 31. decembrom 2011 prenehala z 
obratovanjem. Æupanov svetovalec mag. Ivan Kenda je tudi pojasnil, 
da je Svilanit pripravljen kotlovnico izloËiti iz svoje firme, da bi se 

ustanovila samostojna gospodarska enota, ki ne bi bila veË vezana 
na Svilanit. ≈Plan 2011« za razliko od ≈Plana 2008« najprej reπuje O© 
Toma Brejca in πele nato O© Frana Albrehta. Problem ≈Plana 2011« 
pa je, da bi lahko uvajanje povsem novega koncepta izgradnje πol 
zaradi administrativnih postopkov in zaradi novega projektiranja 
pomenilo dve do tri letni zamik pri gradnji πol. Na to so opozarjali 
tudi πtevilni svetniki in svetnice.

»e povzamemo razprave svetnic in svetnikov, lahko zapiπemo, da so 
≈Planu 2008« najbolj nasprotovali iz vrst SDS in SD, ker se jim je zdel 
plan finanËno prenapihnjen in nerealen glede na obstojeËo gospodarsko 
situacijo in so se zato zavzemali za okoli 30% pocenitev gradnje, ki jo 
predvideva ≈Plan 2011«. Nasprotno pa so ≈Plan 2008« najbolj branili v 
svetniπki skupini LTS − Za Kamnik in deloma v LDS. V obeh skupinah 
so se sicer strinjali, da je potrebno plan racionalizirati, a ohraniti pri-
oritete in osnovne reπitve projekta.

Marjan ©arec, æupan: ≈Bili smo zadolæeni, da pripravimo analizo 
stanja oz. projekta, kar smo tudi naredili. Pri pripravi Plana 2011 
so sodelovali zunanji sodelavci, ki bodo lahko pri nadaljnji izvedbi 
postopkov sodelovali samo v primeru morebitne izbire na pod-
lagi Zakona o javnih naroËilih. Pred nekaj dnevi smo bili v zvezi 
z obema projektantoma (HoËevar za Frana Albrehta in Potokar 
Ravnikar za Toma Brejca), kako racionalizirati Plan 2008, z obema 
pa smo sodelovali tudi v Ëasu nastanka Plana. Prav tako smo za iz-
vedbo projekta πol oblikovali strokovno komisijo oz. ekipo, katere 
Ëlani so tako predstavniki obËine, kot tudi zunanji strokovnjaki. 
Sprejeti sklep potrjuje, da je bila razprava konstruktivna, saj so se 
svetniπke skupine poenotile in naπle konsenz ter z veliko veËino 
sprejele omenjeni sklep, ki je zavezujoË za obËinsko upravo, tako 
da ima sedaj le-ta mandat za zaËetek izvajanja teh projektov (pred-
vsem najprej sledi sprememba UN-K9-πole, da bodo s tem zagotovili 
nadaljnje postopke). Najprej je na vrsti dograditev oz. sanacija 
O© Toma Brejca (realno bi se gradnja lahko priËela v zaËetku na-
slednjega leta), obenem pa pospeπeno pripravljamo projekte za O© 
Frana Albrehta ter vse potrebno za izpolnitev naloge, ki jo je ob-
Ëinski upravi naloæil obËinski svet. To pomeni, da bomo za πolo FA 
pripravili primerjalno analizo med Planom 2008 in Planom 2011 in 
na podlagi teh analiz, ovrednotenih tako finanËno kot Ëasovno, in 
upoπtevaje æe porabljeni denar za pripravo predhodnih projektov, 
dobili toËne in jasne πtevilke, na podlagi katerih se bodo v prihodnje 
sprejemale odloËitve tudi v zvezi z O© Frana Albrehta. In kot nam 
kaæe demografska πtudija, Ëasa res ni veliko.« 

Ocvirek s seje
Joæe Koroπec, SLS je ob nenehnem sklicevanju svetnic in svetnikov 

na ≈zdravo kmeËko pamet« pri reπevanju problematike mestnih πol, 
πaljivo pripomnil, da ima v sejni sobi verjetno eden redkih res pravico, 
da se lahko sklicuje na ≈zdravo kmeËko pamet«, ker je dejansko kmet: 
≈Nared‘ tol’k kokr maπ!« − to je zdrava kmeËka logika! Plan A ali B − 
vsakega bom podprl, le cena mora biti prava!« je πaljivo, a hkrati resno 
pripomnil Koroπec.

Kje bodo uËenci med obnovami πol?
Kot so na svetniπko vpraπanje veË svetniπkih skupin odgovorili 

predstavniki obËinske uprave bi v primeru O© Toma Brejca najprej 
zgradili prizidek s telovadnico (po racionaliziranem ≈Planu 2011«), 
nato bi se uËenci preselili v nov objekt, starega pa bi adaptirali in 
sanirali. Po zakljuËku bi se lahko uËenci O© FA med sanacijo nji-
hove πole preselili v prizidek O© TB, nato pa bi se πe oni preselili 
v nove πolske prostore. Bilo je tudi pojasnjeno, da bi sanacija O© 
Toma Brejca zahtevala 6 do 8 mesecev, O© Frana Albrehta pa 3 do 
4 mesece, vendar so πtevilni svetniki in svetnice opozarjali, da gre 
za pre-optimistiËne napovedi.

NINA IRT

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 15.000 izvodov. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glav-
ni trg 23 (zgradba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 
041/662-450, fax: 01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne 
ure: ponedeljek in petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 
17. ure. NenaroËenih Ëlankov in fotografij ne honoriramo. Tisk Set d.d.,
11. 3. 2011.

Naravni prirast kaæe,  
da se imamo KamniËani radi

©tudija je analizirala demografska gibanja predvsem v zadnjem de-
setletju in na podlagi izraËunanih kazalnikov trendov ter predpostavk 
predvideva demografsko gibanje v prihodnjem desetletju. 

Nekaj zanimivih in zgovornih podatkov πtudije:
- indeks staranja: 91,6 je izredno ugoden indeks staranja (veË mla-

dih),
- naravni prirast: ves Ëas pozitiven, zadnjih 10 let 935 oseb, 
- selitveni prirast: zadnjih 10 let + 1000 notranjih selitev, 785 med-

dræavnih selitev, 
- notranje selitve: najveË leta 2006/07, ogromen prirast v 2007 − 

kljuËni problem v teh selitvah je podatek KDO - starostna analiza je 
pokazala, da so priseljenci v starosti med 25 in 34 let dosegli konico in 
dodatno otroci pod Ëetrtim letom starosti,

- gibanje otok po starostnih skupinah: 0 − 4 leta − naraπËajoËi trend, 
med 10 − 14 leti padajoËi trend. 

- skupna slika: naravnega in selitvenega prirasta: v desetih letih 2700 
novih prebivalcev.

BodoËe projekcije: analiza kazalnika æivorojenih na 1000 prebivalcev 
kaæe, da trend naraπËanja ne bo πel v nedogled. V nekaj letih se bo 
rodnost πe ohranjala, potem se bo ta trend uredil. Do 2021 bo 31.000 
prebivalcev v obËini Kamnik + 1000 predvidenih selitev (optimistiËna 
napoved oz. maksimum!). V analizah je upoπtevanih 32.000 prebivalcev 
v letu 2021.

Predlog nujnih ukrepov: prerazporeditev oz. razbremenitev πolskih 
okoliπev, omejitev priseljevanja (manj gradenj), graditev novih vrtcev 
in πol, stalno spremljanje demografskih gibanj, z æupani iz ljubljanske 
regije skupni pritiski na dræavo za financiranje izgradnje druæbenih 
kapacitet!

Ravnatelja mestnih πol  
o gradnji in obnovi

Med gosti je bil tudi ravnatelj O© Frana Albrehta Rafko Lah, ki je 
predstavil staliπËe Sveta πole (povzetek): ≈Na O© Frana Albrehta smo 
podprli projekt 2008 predvsem zaradi tega, da se konËa agonija, ki traja 
æe dolgo in nas izËrpava. Projekt 2008 s popravki in dopolnitvami je ena 
od mogoËih reπitev. ©e naprej pa nas bo skrbela varnost ljudi v πolski 
stavbi in kako vzdræevati tako zelo iztroπene objekte. Predlagamo, da 
se resno prouËi moænost, da dosedanji izbrani projekt Ateljeja HoËevar, 
izbran na javnem razpisu in potrjen na seji obËinskega sveta v marcu 
2010, z ustreznimi dopolnitvami in racionalizacijami izbere kot resno 
in strokovno dobro reπitev: dopolnitve v smislu nekaj dodanih uËilnic v 
povezavi s trendom rasti bodoËih πoloobveznih otrok, racionalizacije v 
smislu skupne kotlovnice, zmanjπanje povrπine kuhinje in drugo.«

Mojca Rode ©krjanc, ravnateljica O© Toma Brejca, je opisala teæavne 
razmere za delo na πoli. ©ola je stara 70 let, njene prostorske reπitve so 
πe danes enake kot so bile pred 70 leti, da je uvedba 9-letke razmere πe 
dodatno zaostrila, kar premagujejo z veliko zaËasnih reπitev. Povedala 
je, da pouk trpi, iz pisarne raËunovodstva so naredili uËilnico, na telo-
vadbo uËenci hodijo na drugo πolo, v jedilnici s 25 m2 vsak dan razdelijo 
200 kosil... Ugotavlja, da njihovi otroci res nimajo enakih pogojev kot 
drugi otroci v Kamniku ali v Sloveniji. RaËuna na svetnike, da bodo 
tokrat prekinili agonijo in da bodo prevladali strokovni argumenti za 
reπitev v najkrajπem Ëasu. Povedala je, da podpirajo dograditev æe od 
nekdaj − æelijo le razumne odloËitve. 

Centralni sprejem otrok  
v vrtec potrjen

ObËinski svet je sprejel Pravilnik o sprejemu otrok v vrtec, ki ureja 
postopek vpisa in sprejema otrok, sestavo in naËin dela komisije ter 
kriterije za sprejem otrok v javni vrtec VVZ Antona Medveda Kamnik 
in zasebne vrtce s koncesijo v obËini, vodenje centralne evidence vpisa-
nih otrok in centralnega Ëakalnega seznama. Glede kapacitet vrtcev je 
πtudija ugotovila manj kot 60-odstotno pokritost z zmogljivostmi pred-
πolskega varstva glede na celotno populacijo predπolskih otrok, kar je 
izrazito pod potrebami. Zato so svetnice in svetniki sprejeli sklep, ki ga 
je predlagala svetniπka skupina LTS-za Kamnik, da obËinski svet zadolæi 
obËinsko upravo, da v Ëim krajπem Ëasu pripravi predlog aktivnosti in 
ukrepov za zagotovitev dodatnih prostih mest za predπolsko vzgojo in 
varstvo v obËini Kamnik in ga predloæi v obravnavo obËinskemu svetu. 
Sklep je bil sprejet z 28 glasovi ZA.

Predlog Pravilnika pa je bil nato sprejet s 23 glasovi za in 4 glasovi 
proti. 
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ObËina Kamnik se v zadnjih 
letih sreËuje s poveËanimi po-
trebami starπev po storitvah 
predπolske vzgoje in varstva.

V æelji, da bi reπili stisko 
glede varstva otroka, so starπi 
doslej pogosto oddali vlogo za 
vpis v vrtec za istega otroka 
v veË vrtcev hkrati. V obËini 
Kamnik delujejo: Vzgojno var-
stveni zavod Antona Medveda 
na Novem trgu v Kamniku in 
dva zasebna vrtca s koncesijo: 
vrtec Peter Pan na Cankarjevi 
12/B in zasebni vrtec Zarja na 
Perovem.

ObËinski svet ObËine Kamnik 
je 2. marca 2011 sprejel Pravil-
nik o sprejemu otrok v vrtec, s 
katerim ∑ izhajajoË iz Zakona 
o vrtcih ∑ uvaja enotni vpis v 
vrtec in centralno evidenco vpi-
sanih otrok v vrtec. 

Starπi bodo v drugi polovici 
marca za posameznega otroka 
oddali eno vlogo za vpis v æele-
ni vrtec (t.j. vrtec prve izbire) 
na obmoËju obËine. Ta vrtec bo 
njihovo vlogo tudi obravnaval in 

JAVNI VPIS NOVINCEV  
V VRTCE V OB»INI KAMNIK

1. ObËina Kamnik v skladu s Pravilnikom o sprejemu otrok v vrtec, ob-
javljenem v Uradnem listu RS, dne 11. 3. 2011, objavlja javni vpis 
novincev za πolsko leto 2011/2012 v naslednje vrtce:

- VVZ Antona Medveda, Novi trg 26/B, Kamnik  
(tel. πt. 830 33 38)

- Vrtec Peter Pan, Cankarjeva 12/B, Kamnik  
(tel. πt. 051 437 501)

- Vrtec Zarja, Perovo 28, Kamnik  
(tel. πt. 05 907 53 00)

2. Zainteresirani starπi (vlagatelji) oddajo vlogo za vpis otroka v vrtec, 
h kateri je potrebno priloæiti zahtevana dokazila (obrazec vloge je na 
voljo na sedeæu vrtca, v enotah vrtca in na spletnih straneh vrtca ter 
obËine). 

3. Vpis bo potekal v naslednjih terminih:

21. 3. ∑ 25. 3. 2011 (na sedeæu VVZ Antona Medveda)
- od ponedeljka do Ëetrtka: od 7. ∑ 11. ure in od 13. do 17. ure 
                      ter v petek: od 7. do 11. ure

21. 3. ∑ 31. 3. 2011 (na sedeæu Vrtca Peter Pan)
- od ponedeljka do petka: od 8. do 16. ure. 

21. 3. ∑ 31. 3. 2011 (na sedeæu Vrtca Zarja)
- od ponedeljka do petka: od 9. do 12. ure;
- v ponedeljek in torek tudi od: 14. do 17. ure;
- v sredo in Ëetrtek tudi od: 14. do 17. ure.

4. Vlogo je potrebno oddati na sedeæu vrtca, ki ga je vlagatelj oznaËil kot 
najbolj ustrezen vrtec (t.j. vrtec prve izbire), ali jo poslati po poπti.

5. Obvestila o sprejemu oz. zavrnitvi bodo vlagatelji prejeli v 8 dneh po 
seji Komisije za sprejem otrok v vrtec.

6. Dodatne informacije prejmete na Oddelku za druæbene dejavnosti 
ObËine Kamnik (Katarina ©Ëetinin Sever, na tel. πt. 8318-139) oz. 
na sedeæu posameznega vrtca iz 1. toËke tega poziva.

Marjan ©arec, l.r.
ÆUPAN

Na koncu maratonske izredne seje so svetnice in svetniki obravna-
vali πe nov Predlog Odloka o proraËunu obËine Kamnik za leto 2011 v 
prvi obravnavi, saj je bil prejπnji Predlog na 3. redni seji 26. januarja 
zavrnjen.

Æupan Marjan ©arec je poudaril, da so po usklajevanju z vsemi 
svetniπkimi skupinami v novi predlog proraËuna vnesli doloËene 
spremembe, vendar zaradi finanËne situacije in razpoloæljivih sred-
stev vseh predlogov niso mogli upoπtevati. Razpoloæljivi predlagani 
proraËun za 2011 znaπa 24.632.862 evrov. 

Poleg æe obiËajne razprave o proraËunskih postavkah je bila veË 
kot dvourna vroËa toËka tokratne proraËunske razprave posveËena 
usodi Velike planine. ObËinska uprava je namreË uvrstila sklep, da ≈Ob-
Ëinski svet ObËine Kamnik podpira nadaljevanje dejavnosti druæbe Velika 
planina d.o.o.. Za uresniËitev tega bo v proraËunu v letu 2011 zagotovljenih 
600.000 evrov, v obdobju od leta 2012 do 2014 pa v povpreËju 350.000 
evrov letno.« Ker pa je veËina svetniπkih skupin, vkljuËno s SD in SDS, 
zahtevala umik sklepa, je æupan ta sklep umaknil iz glasovanja. So pa 
svetniki z 21 glasovi za in 7 proti sprejeli dodaten sklep, ki ga je v 
imenu svetniπke skupine NSi predlagal mag. Matej Tonin in sicer, da 
≈ObËinski svet ObËine Kamnik podpira odprodajo druæbe Velika planina, 
d.o.o., zato upravi druæbe Velika planina, d.o.o., nalaga, da naveæe stik s 
potencialnimi kupci druæbe. Uprava druæbe o potencialnih kupcih druæbe 
Velika planina, d.o.o., poroËa ObËinskemu svetu ObËine Kamnik najkasneje 
do konca leta 2011.« 

Za pokrivanje tekoËega delovanja druæbe Velika planina d.o.o. je v 
osnutku proraËuna za leto 2011 πe vedno predvidenih 600.000 evrov. O 
usodi druæbe Velika planina d.o.o bodo svetniki in svetnice tako od-

ObËinski proraËun v prvi obravnavi sprejet 
Kamnik ima pred seboj veË milijonskih projektov, ki so vkljuËeni v naËrte razvojnih programov

loËali na naslednji seji obËinskega sveta. ≈Sklep ne govori, da bomo 
Veliko planino prodali ∑ temveË, da vidimo, Ëe sploh obstajajo inter-
esi ∑ gre za proaktivno navodilo druæbi,« je bilo zakljuËno æupanovo 
sporoËilo te toËke. 

PoroËevalec Joæe Tomelj, notranji revizor, je povedal, da z direk-
torjem druæbe Velika planina d.o.o., Duπanom BombaËem zadnjih 8 
mesecev poglobljeno in aktivno delujeta na projektu Velika Planina. 
Prisotne je spomnil, da je prejπnji obËinski svet sprejel legitimni 
sklep o sanaciji nihalke in odobril 155.000 evrov, ki so na banki. »e 
obËinski svet ne podpre prvega sklepa, ne bo sredstev za Veliko 
planino in se lahko s 25. 9. 2011 nihalka ustavi. Opozoril je, da 4. 
aprila priËakujejo javno odpiranje ponudbe ponudnika, ki bi sicer 
opravil sanacijska dela. Napovedal je ≈Ërni scenarij«, da se bo v marcu 
2011 celotni æiËniπki sistem ustavil, kar bo povzroËilo dodatno izgubo 
poleg æe zapadlih obveznosti in trenutne nelikvidnosti, Ëe ne bo 
23. 3. v drugem branju ta postavka za Veliko planino v proraËunu 
sprejeta. Kar se tiËe odprodaje je opozoril na dejstvo, da strateπki 
partner vstopi, ko vidi moænost prihodnjega donosa, kar v trenutni 
situaciji ni moæno.

Svetnice in svetniki o usodi Velike planine...
Matej Slapar, NSi je poudaril, da je v proraËunu tudi veliko po-

zitivnega. Hkrati pa je podal slikovit primer: ≈Tudi NLB, Lipica, so 
vreËe brez dna, pa jih dræava ni odpisala ∑ mogoËe jih bo prodala, 
kar naj se naredi tudi z Veliko planino! Novi direktor Duπan BombaË 
æivi z Veliko planino æe 20 let in se zelo trudi za reπitve ∑ dajmo 
njemu in Veliki planini moænost!« Emocionalno, a racionalno mnenje 
je podal svetnik Janez Straæar, NSi, ki je z dobrπno mero ogorËenja 

INFORMACIJA O LETO©NJEM 
VPISU V VRTCE NA OBMO»JU 
OB»INE KAMNIK

glede na doseæeno πtevilo toËk 
in prosta mesta otroka s pred-
nostnega seznama, ki ga oblikuje 
Komisija za sprejem otrok v vr-
tec, sprejel oz. zavrnil. 

Zavrnjeni otroci bodo uvrπ-
Ëeni na Ëakalni seznam vrtca. 
Kasneje bodo Ëakalni seznami 
vseh treh vrtcev zdruæeni v cen-
tralni Ëakalni seznam. »e se bo 
v katerem koli vrtcu v obËini 
naknadno oz. tekom πolskega 
leta sprostilo mesto, bo vrtec 
po prednostnem vrstnem redu s 
Ëakalnega seznama pozval starπa 
otroka, ki so ta vrtec na vlogi 
oznaËili kot enega æelenih izbir. 
Na obrazcu vloge bo namreË 
poleg vrtca prve izbire moæno 
oznaËiti πe vrtce drugih izbir oz. 
oznaËiti moænost ≈kamorkoli«.

S centralno evidenco vpisanih 
otrok v vrtec bo ObËina Kam-
nik pridobila natanËnejπi poda-
tek o πtevilu kandidatov za vpis 
v vrtec na njenem obmoËju, saj 
ne bo podvojenih vlog. 

Marjan ©arec, l.r.
ÆUPAN

nagovoril vse prisotne: ≈Kaj imate za turistiËno promocijo Kamnika 
vedno v ozadju in za ≈kulise«?! Seveda ∑ naπ biser - Veliko planino. 
Zadeva ni tako preprosta in enoznaËna, saj ima Velika planina et-
noloπko vrednost. Vsa Slovenija se ponaπa s tem naravnim biserom 
∑ vsi pa se maËehovsko obnaπamo do nje, ne moremo je kar od-
pisati!« Predlagal je sofinanciranje kart za æiËnico za KamniËane po 
zgledu Arboretuma, kar bi po njegovem mnenju poveËalo obisk in 
zmanjπalo izgubo druæbe. 

Predlog Odloka o proraËunu obËine Kamnik 2011 v prvi obravnavi 
je bil z 20 glasovi ZA in nobenim PROTI sprejet in Ëaka na drugo 
obravnavo.

Svetnice in svetniki so izglasovali πe dva sklepa: da ObËinski svet 
ObËine Kamnik sprejme Odlok o proraËunu ObËine Kamnik za leto 
2011 v prvi obravnavi in da pri pripravi predloga Odloka o proraËunu 
ObËine Kamnik za leto 2011 v drugi obravnavi predlagatelj upoπteva 
pripombe, dane v razpravi, oziroma obrazloæi, zakaj jih ni mogoËe 
upoπtevati. 

NINA IRT

Vrtec KamenËek odprl vrata 
78 otrokom 

 MalËki v prvi starostni skupini se v teh dneh spoznavajo z vzgojiteljica-
mi, prostori æivahnih barv s sodobno opremo in zanimivimi pripomoËki, 
igrali, vzgojnimi pristopi ...

Vrtec KamenËek v prizidku O© 27. julij je v ponedeljek, 7. marca, kon-
Ëno odprl vrata 78 malËkom, ki so skupaj s starπi æe teæko priËakovali 
njegovo odprtje.

©e v zaËetku februarju je bil sprejem otrok v vrtec KamenËek prestavljen 
za nedoloËen Ëas, saj s strani Ministrstva ni bila izdana odloËba za vpis 
vrtca v razvid, prav tako pa ni bila podpisana pogodba o najemu objekta 
in urejena zunanja okolica. Nato pa so se zadeve ob veËji aktivnosti in 
oËitno dobrem sodelovanju pristojnih hitro odvile. Postavljena je bila 
nova ograja, ki omogoËa varno igro otrok, medtem ko bo zaradi slabih 
vremenskih razmer okolica vrtca urejena do 30. aprila.

Potem, ko je 25. februarja komisija Ministrstva za πolstvo in πport po 
ponovnem ogledu podala pozitivno oceno, da novi 5 oddelËni vrtec Ka-
menËek ustreza vsem zakonskim zahtevam, ki omogoËajo sprejem otrok 
v vrtec, je bila 28. februarja s strani predstavnikov Jelovica Invest d.o.o., 
direktorice VVZ Antona Medveda Renate Hojs in æupana Marjana ©arca 
podpisana pogodba o najemu objekta. Pogodba je sklenjena za obdobje 
15 let z meseËno najemnino 11.952 evrov. 

Po podpisu pogodbe so v vrtcu takoj priËeli z izdajo OdloËb o sprejemu 
otrok v vrtec in starπe povabili na informativne sestanke. Medtem, ko bo 
uradno slovesno odprtje novega vrtca v Ëetrtek, 31. marca, pa je prijetno 
opremljene prostore æivahnih barv æe napolnil otroπki vriπË, veselje, pa tudi 
jok, saj se v teh dneh otroci skupaj s starπi in ob pomoËi vzgojiteljic postop-
no uvajajo v vrtec z namenom, da bi bil prehod iz druæine v novo okolje kar 
najlaæji, da otroci dobijo obËutek varnosti in domaËnosti tudi v vrtcu.

KamenËek kot nova enota javnega vrtca VVZ Antona Medveda ima 
pet oddelkov: tri oddelke za prvo starostno obdobje od enega do treh 
let, en oddelek za drugo starostno obdobje od treh let in en kombiniran 
oddelek. Vzgoja in izobraæevanje malËkov je zaupana dvanajstim vzgoji-
teljicam in pomoËnicam, ki v izvajanje programa javnih vrtcev kurikulum 
uvajajo elemente pedagogike Montessori in temu primerno je projektira-
na tudi oprema vrtca. Pedagogika Montessori temelji na opazovanjih in 
odkritjih dr. Marie Montessori, ki je s svojim izrednim darom opazovanja 
otrok razvila posebne materiale in prilagodila okolje otroku. Spremenila 
je vzgojni pristop do otroka tako, da je poudarila spoπtovanje otroka, 
svobodo izraæanja, samoizobraæevanje in uËenje skozi uporabo gibanja in 
Ëutov. ≈Pomagaj mi, da naredim sam« je glavno vodilo pri vzgojiteljevem 
delu in to bodo v kar najveËji meri skuπali uresniËevati tudi v KamenËku. 
≈Predπolska vzgoja v Sloveniji je naredila velik korak in je na zelo visokem 
nivoju«, poudarja ravnateljica VVZ Antona Medveda Renata Hojs. In v to 
smo se prepriËali tudi ob naπem obisku novega vrtca.

SA©A MEJA»

Ob odprtju vrtca KamenËek v ponedeljek, 7. marca, so otroke in starπe 
pozdravili ravnateljica VVZ Antona Medveda Renata Hojs z osebjem 
vrtca, æupan Marjan ©arec in vodja Oddelka za druæbene dejavnosti 
Vesna Krmavnar.
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4 11. marec 2011 O DELU UPRAVNE ENOTE

≈Upravna enota je v preteklem letu poslovala z zelo omejenimi 
finanËnimi sredstvi, vendar to ni vplivalo na izvajanje storitev po 
sprejetem programu, saj smo postavljene cilje z uËinkovito izrabo 
kadrovskih, finanËnih in materialnih virov ter znanja 36 zaposle-
nih vseeno dosegli. Zasledovali smo bistveni cilj - zadovoljstvo upo-
rabnikov in so breme omejitev prevzeli zaposleni z velikim varËe- 
vanjem na vseh podroËjih«, je poudaril naËelnik Upravne enote 
Kamnik Mihael Novak na novinarski konferenci 7. februarja. S 
sodelavci je predstavil poslovanje upravne enote, doseæene cilje in 
rezultate dela v letu 2010. 

Uspeπno delo Upravne enote, ki opravlja upravne storitve za 
obËane obËin Kamnik in Komenda, potrjuje tudi letna anketa o 
zadovoljstvu strank, v kateri so njeno delo uporabniki ocenili z 
oceno 4,79, kar je skoraj povsem enako kot v preteklem letu. 

Pomembno pa je tudi zadovoljstvo zaposlenih, je izpostavil 
Novak. Iz raziskave o kakovosti odnosa med zaposlenimi in 
Upravno enoto Kamnik, kar je razvidno iz projekta Zlata nit, 
v katerem so sodelovali, je povpreËna ocena za upravno enoto 
4,07 in je viπja kot v preteklem letu. 

V letu 2010 so na UE Kamnik reπevali 17.038 upravnih za-
dev, kar je 14% veË kot leto poprej. PoveËanje gre v preteæni 
meri na raËun upravnih notranjih zadev (veË izdanih osebnih 
izkaznic), ki prispevajo k skupnemu πtevilu upravnih zadev v 
reπevanju daleË najveËji deleæ. Iz rezultatov dela je razvidno, 
da so v preteklem letu reπili kar 99,39 % vseh upravnih zadev 
v reπevanju, kljub poveËanemu πtevilu vlog za izdajo gradbenih 
dovoljenj ob koncu leta.

Kot je poudaril naËelnik Mihael Novak, so si zaposleni kljub po-
veËanemu πtevilu zadev in nalog prizadevali za njihovo strokovno 
in Ëim hitrejπe reπevanje.

Vodja Oddelka za upravne notranje zadeve mag. Duπan Æumer 
je najprej predstavil nekaj statistiËnih podatkov. ≈V letu 2010 je 
Oddelek za upravne notranje zadeve reπeval skupno 16.028 upra-
vnih zadev, kar je za 2029 zadev veË kot v letu 2009. Upravne 
zadeve s podroËja upravnih notranjih zadev predstavljajo 94 % 
vseh upravnih zadev, ki so bile v reπevanju na Upravni enoti 
Kamnik. Odstotek reπenih upravnih zadev je 99,74 % in je za 
0,18 odstotne toËke viπji kot v letu 2009«. 

©tevilo drugih upravnih nalog se je poveËalo predvsem na raËun 
volilnih opravil. ≈Z vzpostavitvijo petih sodobnih delovnih mest 
na razliËnih lokacijah smo omogoËili hitro opravljanje upravnih 
storitev brez veËjih Ëakalnih vrst. Vse to se je πe posebej odra-
æalo pri zamenjavi javnih listin, saj je bilo vloæenih 1057 vlog za 
izdajo potnih listin in 6038 vlog za izdajo osebnih izkaznic,« je 
poudaril Æumer.

Tudi v letu 2010 se je, podobno kot v letu 2009, glede na 
krizo v gospodarstvu zniæalo πtevilo zadev na podroËju tujcev. 
NajveËji upad je bilo zaznati pri izdaji dovoljenj za zaËasno 
prebivanje tujcev tretjih dræav, kar je posledica niæjih kvot iz-
danih delovnih dovoljenj in tudi manjπega zaposlovanja s strani 
delodajalcev. Na obmoËju UE Kamnik je imelo ob zakljuËku 
lanskega leta 828 tujcev prijavljeno zaËasno in 604 tujcev stalno 
prebivaliπËe.

©tevilo registriranih motornih vozil se 
poveËuje

Zanimiv je podatek, da se je πtevilo registriranih motornih in 
priklopnih vozil poveËalo. V letu 2009 je bilo registriranih 21.889 
vozil, v letu 2010 pa 21.963. Prav tako se je poveËalo πtevilo 
voznikov in sicer iz 22.106 v letu 2009 na 22.406 v letu 2010. Na 
novo je bilo registriranih 1241 novih vozil, odjavljenih pa 1161.

Upad zadev pa so zabeleæili pri zamenjavi vozniπkih dovoljenj, 
saj je bilo izdanih in zamenjanih le 2331 vozniπkih dovoljenj, kar je 
za 377 manj kot v preteklem letu. Dejstvo je, da je rok za obvezno 
zamenjavo vozniπkih dovoljenj relativno dolg - april 2018. 

Upravna enota Kamnik ∑ kakovosten servis za dræavljanke in dræavljane

Kljub gospodarski krizi veË zahtevkov za 
izdajo gradbenih dovoljenj 

Na Oddelku za prostor, gospodarstvo in kmetijstvo UE Kamnik 
so imeli v lanskem letu v reπevanju skupno 447 upravnih zadev, kar 
je veË kot leto poprej. Uspeli so skrajπati povpreËni Ëas reπevanja 
zadev z 20 dni v letu 2009 na ≈le« 15 dni v letu 2010. Pohvalno!

Kot je povedala Matjaπa Pintar, vodja oddelka za prostor, gospo-
darstvo in kmetijstvo, se je πtevilo zahtevkov za izdajo gradbenih 
dovoljenj v letu 2010 poveËalo. ≈V obravnavi smo imeli 253 upra-
vnih zadev, kar je 9,52 % veË kot v letu 2009 (231 zadev). Prav 
tako se je poveËalo πtevilo vlog za izdajo uporabnih dovoljenj 
- 46 zadev (39 v letu 2009). 

Nekoliko pa se je zmanjπalo πtevilo vlog za izdajo gradbenih 
dovoljenj za nezahtevne objekte, kamor spadajo objekti za lastne 
potrebe (garaæe, drvarnice, ute, lope, bazeni, steklenjaki), ograje, 
πkarpe, pomoæni kmetijsko-gozdarski objekti, pomoæni infrastruk-
turni objekti, ipd., Ëe izpolnjujejo s predpisi doloËene pogoje glede 
najveËje povrπine, viπine in prostornine«.

Med gradbenimi zadevami je veliko primerov, ki zahtevajo 
daljπi Ëas reπevanja (proizvodni, poslovni, veËstanovanjski objekti, 
gradnja javne infrastrukture, itd.). Veliko je tudi primerov, ko 
je predmet enega gradbenega dovoljenja veË objektov (gradnja 
za trg). Postopki v takπnih zadevah so zato obseænejπi in za-
htevnejπi. 

V letu 2010 so na kamniπki upravni enoti izdali gradbena do-
voljenja za veËje projekte: za gradnjo trgovskega objekta Hofer, 
kroænega kriæiπËa Stol juæni del, nakupovalnega centra Kamnik 
z zunanjo, prometno in komunalno ureditvijo, za gradnjo pli-
novodnega omreæja obËine Komenda, komunalne infrastrukture 
v obmoËju B 20 Stol - juæni del, oskrbovanih stanovanj ≈Pod 
skalco«, prizidka O© Moste, gradnjo vrtca ≈Zarja«, prizidka vrtca 
k O© 27. julij, Krajevnega doma v Motniku, dozidavo gasilskega 
doma v Komendi, Medgeneracijskega srediπËa z vrtcem v Ko-
mendi, gradnjo 12 poslovno skladiπËnih objektov v poslovni coni 
Komenda, itd. 

Kot je poudarila Pintarjeva, uradniki na podroËju prostora 
opravijo tudi veliko svetovanj, tako strankam, kot tudi projek-
tantom, kar zahteva visoko strokovno usposobljenost.

Subvencijska kampanja glede GERK-ov  
poteka do 6. maja

Viπja svetovalka I. za podroËje kmetijstva in gospodarstva mag. 
Judita Mlinar Kern je med nalogami na podroËju kmetijstva 
izpostavila uskladitev in vris GERK-ov na 421 kmetijskih gospo-
darstvih, opravili so 125 vpisov v evidenco registra kmetijskih 
gospodarstev, izdali 88 potrdil, da odobritev pravnega posla ni 
potrebna in 4 potrdila k medsebojni menjavi kmetijskih zemljiπË, 
93 potrdil iz uradnih evidenc, 23 potrdil o dejstvih, o katerih 
se ne vodi uradnih evidenc, posredovali 15 informacij o vloæeni 
zahtevi za denacionalizacijo, opravili postopek objave za 87 
ponudb o prodaji oz. zakupu kmetijskih zemljiπË, kmetij oz. 
gozdov ter v 11 primerih posredovali podatke osebam, ki so 
izkazale pravni interes.

≈Glede GERK-ov, ki so vse od leta 2005 ena od pomembnih 
in obseænih nalog, velja poudariti, da bo subvencijska kampanja 
letos potekala od 1. 3. 2011 do 6. 5. 2011 oz. za zamudnike do 
31. 5. 2011. »e stanje GERK-ov ne ustreza dejanskemu stanju v 
naravi, naj se nosilci kmetijskih gospodarstev oglasijo na upravni 
enoti, in sicer najpozneje en dan pred oddajo zbirne vloge«, je 
opozorila Judita Mlinar Kern.

Rast storitev e-VEM vstopne toËke
S storitvami e-VEM so na Upravni enoti Kamnik priËeli v letu 

2005, velik porast storitev pa beleæijo v zadnjih treh letih. Pre-
ko aplikacije e-VEM je bilo opravljenih 398 razliËnih storitev. 
NajveË je bilo prijav za vpis podjetnika v Poslovni register Slo-
venije ∑ velik del tudi zaradi subvencij dræave za samozaposlitev 
brezposelnih oseb. Veliko strank prihaja na vstopno toËko VEM 
zgolj po informacije s podroËja delovanja druæb in samostojnih 
podjetnikov. Izvajanje storitev zahteva obπirno in kvalitetno 
znanje z razliËnih podroËij, zato zahteva stalno izobraæevanje 
zaposlenih in spremljanje zakonodaje.

VeË overitev, izpiskov iz e-zemljiπke knjige 
in potrdil iz zbirk geodetskih podatkov

V okviru Oddelka za obËo upravo se izvajajo naloge s podroËja 
uveljavljanja pravic po vojnih zakonih, pa tudi druge upravne na-
loge in skupne naloge. 

≈Na delovnem podroËju varstva vojnih invalidov, vojnih veteranov 
in ærtev vojnega nasilja smo v letu 2010 poskrbeli za 2097 statusov 
naπih upraviËencev in za njihove iz statusa izvedene pravice. Od tega 
je bilo v obravnavanem obdobju na novo pridobljenih 62 statusov, 
in sicer 33 statusov ærtve vojnega nasilja in 29 statusov vojnega 
veterana,« je med drugim povedala vodja oddelka za obËo upravo 
Bogdana Ravnik MuratagiÊ. Zaradi spremembe Zakona o ærtvah 
vojnega nasilja, ki se je zaËela uporabljati s 1. 1. 2010, so prejeli v 
reπevanje veËje πtevilo zahtevkov. Za priznanje statusa je bilo vlo-
æenih 32 zahtevkov, za priznanje pravice do doæivljenjske meseËne 
rente kot prisilni mobiliziranec pa 49 zahtevkov.

Med drugimi upravnimi nalogami so bile v letu 2010 najπtevilnejπe 
upravne overitve (podpisov, garantnih pisem, prepisov oz. kopij), 
izdaja rednih izpiskov iz e-zemljiπke knjige in potrdil iz baz geo-
detskih podatkov, ki se izvajajo v glavni pisarni in pri svetovalcu 
za pomoË strankam. 

Besedilo in fotografija: SA©A MEJA»

Sobotno delo Upravne enote Kamnik 
ukinjeno

V letu 2010 je na delovno soboto obiskalo Upravno enoto Kamnik 
povpreËno 18 strank, medtem ko so v prvem letu dela ob sobotah 
(2007) zabeleæili povpreËen obisk 70 strank. S staliπËa potreb upo-
rabnikov sobotno delo ni bilo veË potrebno, zato je bilo konec leta 
2010 tudi ukinjeno.

Znaten prirast prebivalstva  
in vse veË porok izven uradnih prostorov

Trend naraπËanja prebivalstva v kamniπki obËini se nadaljuje. V letu 
2010 je obËina Kamnik πtela æe 29.769 prebivalcev, medtem ko leto 
poprej 29.102. Za vse, ki jih skrbi slovenska nataliteta, je razveseljiv 
podatek, da se je poveËalo πtevilo rojstev na 417 v letu 2010. Prav tako 
se poveËuje πtevilo sklenjenih zakonskih zvez izven uradnih prostorov. 
Od skupno 171 sklenjenih zakonskih zvez je bilo 80 sklenjenih izven 
uradnih prostorov, najbolj priljubljene lokacije so galerija Repanπek v 
Rudniku, grad Zaprice, Arboretum in Golf VolËji Potok.
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Soseska oskrbovanih stanovanj ≈Pod Skalco« ob reki Nevljici v neposredni 
bliæini Doma starejπih obËanov æe dobiva konËno podobo. V podjetju Dolenj-
grad so se pogumno lotili izgradnje πestih objektov prepotrebnih in dolgo pri-
Ëakovanih oskrbovanih stanovanj, ki bodo stanovalcem omogoËila prijaznejπo 
jesen æivljenja. S poloæitvijo temeljnega kamna pred letom dni je intenzivno 
stekla gradnja prve faze treh objektov s parkirno hiπo in 97 stanovanji, ki bodo 
prve stanovalce sprejela konec maja. 

V teh dneh izvajajo zakljuËna dela, notranja obrtniπka dela in urejajo 
okolico æivobarvnih objektov, ki bo prepletena s sprehajalnimi potmi in 
zelenimi povrπinami. Vrata soseske oskrbovanih stanovanja pa so za vse 
obiskovalce, potencialne kupce in æe znane kupce gostoljubno odprli kar 
za tri dni, med 25. in 27. februarjem. 

Kot smo se lahko prepriËali ob naπem obisku, je za oskrbovana stanovanja  
veliko zanimanja. Vse dni je bil tako v stanovanjih, objektih kot okolici prav 
æivahen vrveæ obiskovalcev razliËnih generacij, predvsem seveda upokojen-
cev, ki æelijo jesen svojega æivljenja preæiveti v mirnem, prijetnem okolju, 
hkrati pa v neposredni bliæini mesta in Doma starejπih obËanov, s katerim 
bodo lahko sklenili pogodbo o uporabi storitev osnovne in socialne oskrbe, 
s klicnim centrom pa o 24-urni nujni pomoËi. Glede na to, da je sedanja 
populacija upokojencev πe zelo aktivna, jih, po odzivih in zanimanjih sodeË, 
pritegne tudi obilo moænosti za rekreacijo, pohodniπtvo in planinarjenje. 
Sedanja zakonodaja dovoljuje bivanje v oskrbovanih stanovanjih upokojen-
cem z dopolnjenimi 65. leti (in njihovim partnerjem ne glede na starost) 
in invalidnim osebam, a se ob nezadovoljstvu πtevilne mlajπe upokojenske 

Æivahen utrip v soseski oskrbovanih stanovanj Pod skalco

TrniË je edinstven izdelek iz mleka, ki se tradicionalno izdeluje na obmoËju 
Velike planine. To je za dobro dlan velik hlebËek sira izoblikovan v stilizirano 
æensko dojko in okraπen z reliefnimi ornamenti s pomoËjo lesene rezljane paliËice − 
≈pisave«. NekoË so pastirji ob prihodu s planine par trniËev podarili svoji izvoljenki 
in ji tako izpovedali ljubezen, danes pa je to etnoloπko posebnost æe teæko najti.

Vabimo vas na okroglo mizo z naslovom
≈TrniË − skoraj izgubljena kulturna dediπËina Velike planine«,
ki bo potekala v torek, 15. marca, ob 17. uri v sejni sobi ObËine Kamnik.

Okroglo mizo bosta moderirala mag. 
Vesna Erhart (Zavod EKOmeter) in po-
znavalec slovenskih mleËnih planin in 
specialist za tehnologijo mleËnih izdelkov 
Davorin Koren, univ. dipl. inæ. æivil.

Vabimo proizvajalce trniËa in tiste, ki 
bi to radi postali, kmete s paπno pravico 
na Veliki planini in predstavnike paπnih 
skupnosti tega obmoËja, vse vkljuËene v 
turistiËno ponudbo obËine Kamnik ter lju-
bitelje kulturne dediπËine, da se udeleæite 
razprave o zaπËiti TrniËa.

SreËanje organizirata Center za razvoj 
Litija in ObËina Kamnik. Aktivnosti po-
tekajo v okviru mednarodnega projekta 
≈Listen to the voice of villages«.

TrniË − skoraj izgubljena kulturna 
dediπËina Velike planine

Lokalna cesta Kamnik (Tunjiπka cesta) - Tunjiπka Mlaka - Mlaka pri 
Komendi − Gmajnica je æe dolgo Ëasa klicala po temeljiti obnovi in je bila 
æe prometno nevarna. V Ëasu zimskih poËitnic pa je konËno doËakala re-
konstrukcijo na dveh moËno poπkodovanih odsekih, kjer je bilo potrebno 
zamenjati spodnji ustroj cestiπËa.

Na novo je tako urejen odsek na vrhu klanca pri stanovanjskem objektu 
Koπiπe 1, drugi odsek pa pri stanovanjskem objektu Koπiπe 10, kjer je 
priπlo do vdora vode, zato je bilo potrebno poloæiti 65 metrov drenaæne 
cevi in 314 m2 tekstila. Rekonstrukcija, ki je veljala 13.788 evrov je bila 
izvedena v πtirih dneh.

Varnejπa pot proti Tunjiπki Mlaki

Na ObËini Kamnik je v torek, 1. marca, potekalo drugo letoπnje sreËanje Ob-
moËnega sveta Razvojnega partnerstva srediπËa Slovenije, ki povezuje obËine 
Dol pri Ljubljani, Domæale, Kamnik, Litijo, Lukovico, Mengeπ, MoravËe, RadeËe, 
©martno pri Litiji in Zagorje ob Savi. Kot svojo skupno identiteto Razvojno 
partnerstvo srediπËa Slovenije, ki deluje od leta 2006, prepoznava znamko Srce 
Slovenije, ki geografsko zdruæuje obmoËje v obliki srca z geometriËnim srediπË-
em Slovenije GEOSS kot srediπËno toËko.

Æupani Srca Slovenije  
so se sreËali v Kamniku

Franci Rokavec, podpredsednik ObmoËnega sveta RPSS, Aleksandra 
Gradiπek, direktorica Centra za razvoj Litija in Marjan ©arec, pred-
sednik ObmoËnega sveta RPSS

Trije æe zgrajeni objekti v prvi fazi gradnje se arhitekturno lepo vkljuËu-
jejo v okolje in ne zastirajo pogleda. Direktor Dolenjgrada Ivan Samo-
torËan je obiskovalcem ponosno razkazal izdelana stanovanja, z balkonov 
pa Ëudovit razgled, ki se odpira na mesto z njegovim vselej prepoznavnim 
in privlaËnim simbolom − Malim gradom. 

populacije pripravlja sprememba zakonodaje, ki naj bi omogoËila bivanje v 
oskrbovanih stanovanjih vsem osebam s statusom upokojenca.

Kot nam je povedal Ivan SamotorËan, direktor podjetja Dolenjgrad, po-
tekajo vsa dela po terminskem planu in jih bodo zakljuËili v predvidenih 
rokih do konca maja, ko bodo stanovanja vseljiva. Dve tretjini stanovanj 
so æe prodali. NaËrtujejo, da bodo æe v aprilu nadaljevali z izgradnjo πe 
drugega dela garaæne hiπe, ki bo povezovala vseh πest objektov. Po besedah 
direktorja se je pokazalo veË zanimanja za veËja stanovanja, imajo æe kar 
nekaj kupcev, ki Ëakajo na veËja stanovanja v drugi fazi gradnje. Zato so se 
v podjetju Dolenjgrad hitro odzvali in pripravljajo spremembe gradbenega 
dovoljenja za drugo fazo gradnje.

Projekt oskrbovanih stanovanj v Kamniku je poseben kar v nekaj po-
gledih. Objekti so zgrajeni na prostranem zemljiπËu, na 21.000 kvadratnih 
metrih povrπin je ≈le« 7.000 kvadratnih metrov stanovanjskih povrπin, kar 
zagotavlja dovolj prostora med objekti in zeleno okolico. Soseska je po-
sebna tudi zato, ker gre za prva oskrbovana stanovanja s parkirnimi mesti 
v celoti v podzemnimi garaæi, tako za stanovalce kot obiskovalce. Investitor 
postavlja v ospredje tudi okolju prijazno gradnjo, zato so na strehi pred-
videli solarne panele, s katerimi je moË pridobiti vsaj 25% energije za 
dogrevanja tople sanitarne vode.

≈Z dosedanjo prodajo in zanimanjem v teh dneh smo zadovoljni. Ljudje 
so se prepriËali, da dela lepo napredujejo, da so objekti lepi in kvalitetni. 
Vsekakor pa je zanimiva tudi cena, oblikovana glede na razmere na trgu«, 
je optimistiËen Ivan SamotorËan, direktor investitorja Dolenjgrad d.o.o. 
iz Vrhnike.

SA©A MEJA»

V soseski oskrbovanih stanovanj ≈Pod skalco«, ki je konec februarja 
kar za tri dni odprla vrata obiskovalcem, je bilo izredno æivahno. Velik 
obisk potrjuje, da si upokojenci æelijo jesen æivljenja preæiveti v prijet-
nem okolju in v bliæini Doma upokojencev, kjer so jim na voljo storitve 
osnovne in socialne oskrbe, ko jih bodo potrebovali. 

Sejo je vodil Marjan ©arec, æupan ObËine Kamnik, ki je tudi predsednik Ob-
moËnega sveta RPSS, prisotna pa je bila tudi Barbara Strajnar iz ObËine Kamnik. 
Æupani so se seznanili s strateπkimi dokumenti znamke Srce Slovenije: mag. 
Ladeja Godina Koπir je predstavila Smernice za upravljanje z znamko Srce Slo-
venije in poudarila vrednote znamke (etiËnost, srËnost, kakovost, edinstvenost 
in mreæenje) ter njeno poslanstvo: ≈Poslanstvo je razvijati prostor v katerem rad 
æivim, ker v njem lahko ustvarjam, se samouresniËujem ter obenem kakovostno 
bivam«. PriroËnik celostne grafiËne podobe znamke Srce Slovenije je predstavil 
Matej ZupanËiË, ki je znamko tudi vizualno zasnoval. 

Strokovno podporo za uresniËevanje projektov, sprejetih z letnimi programi dela, 
partnerstvu vkljuËenih obËin zagotavlja Center za razvoj Litija. Æupani so sprejeli 
oba predstavljena strateπka dokumenta znamke Srce Slovenije, prav tako pa so 
potrdili tudi Program dela Razvojnega partnerstva srediπËa Slovenije za leto 2011, 
ki ga je predstavila Aleksandra Gradiπek, direktorica Centra za razvoj Litija.

Ana Savπek, Center za razvoj Litija

• Stanovanja so skrbno načrtovana in prilagojena starejši populaciji.
• Dodatno udobje prispeva tudi 24-urna nujna pomoč prek klicnega centra pa tudi socialna in zdravstvena oskrba.
• Vsako stanovanje ima balkon ali atrij in parkirno mesto v podzemni garaži.
• Lokacija je umaknjena iz mestnega vrveža v naravo, a je hkrati le 5 minut hoje do centra Kamnika.
• Parkirno mesto 10.000 EUR z DDV 
• Lokacija je v neposredni bližini doma starejših občanov Kamnik.

od 56,52 m2

naprej

     29,87 m2

od 47,98 m2

naprej

od 63.215,00 EUR
+ parkirno mesto

od 94.588,43 EUR
+ parkirno mesto

od 108.568,54 EUR
+ parkirno mesto

KOLEDAR PRIREDITEV
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Budnarjeva muzejska hiša
www.domacija.com
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RES MORAMO SVINJATI?
Ko smo imeli veËjo iskalno akcijo 

na obmoËju Hrastovc, KraËjeka, Rud-
nika, Grdavovega hriba − tja do Palo-
vË, æal tistega, kar smo iskali, nismo 
naπli. Zato pa toliko veË raznih od-
padkov − od plastike, ploËevink, do 
papirja, cunj in vseh mogoËih drugih 
odpadkov. Potrebno bo πe kar nekaj 
akcij ≈OËistimo Slovenijo«, da bo 
naπa deæela kolikor toliko Ëista tudi 
na tistih, od oËi obiËajno malo bolj 
skritih krajih. Prav teæko je razumeti 
tistega, ki je ob robu ceste Kratna-
PalovËe odloæil vreËo z odpadki. Prav 

niË teæje, ampak veliko lepπe in boljπe bi bilo, Ëe bi jo namesto na rob 
ceste odloæil v ustrezen zabojnik.

TUDI LETOS NEZAKONITE VOÆNJE Z MOTORNIMI 
SANMI NA PLANINI

Vsako zlo je za 
nekaj dobro − pra-
vi pregovor. Leto-
πnja zima je Veliko 
planino zelo skopo 
obdarila s snegom, 
kar je seveda slabo 
za smuËarijo, je pa 
dobro za to, da se 
po njej niso toliko 
podili z motornimi 
sanmi kot lani. No, 
zadnje sneæenje je 
nasulo ravno toliko 
snega, da so si pri-
voπËili adrenalinske 
voænje po Veliki in 

M a l i  p l a n i n i . 
Sledi motornih 
s a n i  d o k a z u -
jejo, da vozni-
ki niso bili  na 
nujni voænji oz. 
voænji, ki bi bila 
dovoljena. 

BojË

Iz poslanske pisarne
Mednarodni dan æensk se praznuje od zaËetka 

prejπnjega stoletja. SocialistiËna Internacionala je 
leta 1910 uvedla mednarodni dan æensk na sreËanju 
v Kopenhagnu v Ëast gibanjem za pravice æensk in 
v podporo doseganju univerzalne volilne pravice za 
æenske. Praznovali so ga v mnogih dræavah, vendar 
na razliËne datume. Mednarodni dan æensk je dan 
praznovanja ekonomske, politiËne in socialne enako-
pravnosti in doseækov æensk. Pobudo za praznovanje 
8. marca je dala nemπka feministka in socialistka Cla-
ra Zetkin. Praznujemo ga od leta 1917 dalje v spomin na 8. marec leta 1857, 
ko so æenske, zaposlene v tekstilni industriji v New Yorku, protestirale zaradi 
slabih delovnih razmer. Zdruæeni narodi so zaËeli praznovati 8. marec kot 
Mednarodni dan æensk leta 1975. 

Mednarodni dan æensk
Decembra 1977 je Generalna skupπËina Zdruæenih narodov s posebno 

resolucijo doloËila 8. marec za Mednarodni dan æensk kot spomin na ome-
njeni protest. Æenske si skupaj z mnogimi moπkimi æe stoletje prizadevajo za 
enake pravice obeh spolov, za enake moænosti in s tem za napredek celotne 
druæbe. Mednarodni dan æensk je namenjen osveπËanju prebivalstva o ne-
praviËnih razlikah med spoloma, ki πe vedno obstajajo tudi v najbolj razvitih 
dræavah. Razlike med obema spoloma, ki so veËinoma v πkodo æensk, so πe 
posebej velike v manj razvitih dræavah.

Tudi v Sloveniji so potekali boji za enakopravnost æensk. Leta 1906 je 
doktorirala Marija Urbas kot prva Slovenka, in sicer iz filozofije. ©ele leta 
1945 je bila pri nas uzakonjena sploπna volilna pravica. V letu 1974 je bilo 
v Ustavo SFRJ zapisano, da lahko vsaka æenska svobodno odloËa o rojstvu 
otrok. S temi doloËbami so si æenske pridobile moænost izbire poslovne ka-
riere in s tem ekonomsko samostojnost. Nalog na podroËju enakopravnosti 
æensk pa je tudi v Sloveniji πe veliko.

Æenske imajo kljub viπji izobrazbi  
v povpreËju slabπo plaËo

Vsaka peta prebivalka Slovenije ima viπjo ali visokoπolsko izobrazbo. Æen-
ske so v povpreËju bolj izobraæene kot moπki, vendar so povpreËne plaËe 
æensk niæje kot plaËe moπkih. Obstajajo pa tudi dejavnosti, v katerih je 
bruto plaËa æensk viπja od bruto plaËe moπkih. V letu 2008 je bilo to v grad-
beniπtvu, v dejavnosti oskrbe z vodo, ravnanje z odplakami in odpadki, pri 
saniranju okolja in v prometu.

Æenske odlagajo materinstvo 
Sredi sedemdesetih let prejπnjega stoletja so bile æenske v povpreËju stare 

manj kot 23 let, ko so rodile prvega otroka. Danes pa se starost æensk ob 
rojstvu prvega otroka pribliæuje 29. letu. To je tudi odraz socialnih in eko-
nomskih razmer v druæbi, negotovih oblik zaposlovanja in s tem poznega 
osamosvajanja mladih.

Najrevnejπe so starejπe æenske v najemniπkih stanovanjih 
Stopnja tveganja revπËine je bila v letu pred gospodarsko krizo pri æen-

skah, starejπih od 65 let, kar 21%. To je za devet odstotnih toËk viπja kot 
za celotno prebivalstvo. »e pa primerjamo dohodek brez dohodka v naravi 
ugotovimo, da pri nas kar 28 % æensk v starosti nad 65 let æivi v revπËini. 
Istovrstni podatek o deleæu moπkih v starosti nad 65 let, ki æivijo v revπËini, 
je bistveno niæji - 12%. 

Med vsemi starostnimi skupinami æensk so najbolj ogroæene æenske, stare 
65 let in veË, ki so najemnice stanovanj. Pri njih je stopnja tveganja revπËine 
63%, medtem ko je pri toliko starih moπkih le 15%. 

Med mlajπo populacijo so matere samohranilke najbolj socialno ogro-
æene.

V politiki in med menedæerji prevladujejo moπki 
Na najbolj pomembnih politiËnih mestih ni veliko æensk. V Dræavnem 

zboru RS je med 90 poslanci le 13 æensk. ©e manjπi je deleæ æupanj v ob-
Ëinah. V Evropski parlament je bilo izvoljenih okoli 29% æensk. Predvsem 
kot posledica obveznih kvot in zakonskih pravil razporejanja spolov na liste 
kandidatov in kandidatk za obËinske svete se v Sloveniji izboljπuje deleæ 
æensk v obËinskih svetih. V obËini Kamnik je deleæ obËinskih svetnic v ob-
Ëinskem svetu okoli 35%. Tudi med direktorji in menedæerji je deleæ æensk 
nizek − le okoli 30%. 

V obËini Kamnik ni Ëastnih obËank 
Naziv Ëastni obËan podeljuje ObËina Kamnik od leta 1924. Zamisliti se 

velja nad dejstvom, da v skoraj devetdesetih letih podeljevanja najviπjega 
obËinskega priznanja to priznanje ni bilo podeljeno πe nobeni æenski.

mag. Julijana Bizjak Mlakar, poslanka DZ RS

Skozi fotoobjektiv

pisma - mnenja - odmevi - pisma - mnenja - odmevi

Gospodarsko-finanËna kriza in sploπno varËevanje vedno bolj pritiska tudi 
na javne zavode v obËini Kamnik. Denarja za vzdræevanje in investicije 
je zelo malo, notranjih rezerv ni, zato se breme viπjih stroπkov prevali na 
konËne uporabnike.

Na 12. redni seji sveta Doma starejπih obËanov Kamnik 28. 2. 2011 je 
svet zavoda na predlog uprave DSO Kamnik soglasno sprejel poviπanje cene 
oskrbe, dodatnih storitev in træne dejavnosti za 4,47 odstotka. Viπje cene so 
zaËele veljati 1. 3. 2011.

Dan oskrbe v dvoposteljni sobi s souporabo sanitarij se je tako poviπal s 16,28 
evrov na 17,01 evra. MeseËno se je plaËilo oskrbe na stanovalca v povpreËju 
zviπalo za 23 evrov. Za primerjavo: dan oskrbe v dvoposteljni sobi v Centru 
starejπih Gornji Grad, Domu upokojencev s koncesijo, stane 21,62 evrov. Naj-
verjetneje se v tej ceni skrivajo πe stroπki gradnje tega doma.

Cene oskrbe v DSO Kamnik so se zadnjiË poveËale avgusta lani. Odstotek 
poviπanja cen je visok zato, ker v letu 2009 in 2010 zaradi priporoËil s strani 
Ministrstva za delo, druæino in socialne zadeve amortizacije in investicijskega 
vzdræevanja ni bilo mogoËe vkljuËiti v ceno v skladu s pravilnikom. Tudi pri 
tokratnem poviπanju cene πe ni bilo mogoËe v ceno vkljuËiti celoten stroπek 
amortizacije, ki bi bremenil oskrbo, ker bi bilo poviπanje nad 5%, kar pa 
pravilnik ne dovoljuje. Nepokrivanje amortizacije in investicijskega vzdræevanja 
v ceni oskrbe pomeni dolgoroËno siromaπenje standarda bivanja v domu.

V letu 2010 je bilo za potrebe investicijskega vzdræevanja porabljeno le 
borih 11.528 evrov za obnovo kopalnic in pisarne. Ob podatku, da je imel 
DSO Kamnik v letu 2010 veË kot tri milijone prihodkov, da bo kmalu star 40 
let, da v njem prebiva 226 stanovalcev in dela 106 delavcev, je dobrih 10.000 
evrov za vzdræevalna dela res minimalni vloæek. Zelo kmalu bo potrebno ob-
noviti tlake na veË oddelkih, saj se na obremenjenih hodnikih æe pojavljajo 
luknje, vdrtine in jame, vendar vodstvo DSO ne ve, kje bo dobilo sredstva 
za ta vzdræevalna dela.

Svet zavoda in uprava DSO Kamnik se zavedata, da je poviπanje cen visoko 
in bo dodatno obremenilo stanovalce doma, vendar na dolgi rok ne moremo 
veË zniæevati sredstev za vzdræevanje doma. Ministrstvo je svet zavoda postavilo 
pred neprijetno nalogo, saj dræava æe vrsto let domovom ne zagotavlja sredstev 
za vzdræevanje, razen redkih izjem. Notranjih rezerv za zniæevanje stroπkov 
dejansko ni veË, dodatno zniæevanje stroπkov bo pomenilo zniæevanje standarda 
bivanja stanovalcev v domu. V letu 2010 je bil DSO Kamnik prisiljen varËevati 
na vseh podroËjih, predvsem vzdræevanju, izobraæevanju delavcev, nakupu 
drobnega inventarja, zaposlovanju preko πtudentskega servisa. V letu 2011 tako 
v domu ne bodo veË delali πtudentje, kar pomeni, da nekateri delavci v juliju in 
avgustu ne bodo mogli koristiti letnega dopusta, ampak ga bodo morali koristiti 
junija ali septembra. V prejπnjih letih so πtudentje delali v DSO predvsem v 
poletnih mesecih, da so vsi zaposleni laæje izkoristili letni dopust. 

Stanovalci DSO Kamnik oziroma njihovi svojci redno plaËujejo stroπke 
oskrbe, od 226 stanovalcev je 188 samoplaËnikov, 37 doplaËuje oskrbo obËina 
stalnega bivaliπËa, enemu stanovalcu pa oskrbo v celoti plaËuje obËina. Novo 
poviπanje cen bo gotovo povzroËilo socialne stiske stanovalcev. Socialna sluæba 
DSO Kamnik zagotavlja, da bo pomagala stanovalcem in njihovim svojcem pri 
zagotavljanju finanËnih sredstev za oskrbo v domu, da ne bi denarne skrbi 
preveË vplivale na kakovost bivanja v domu.

Zelo pereËe je tudi podroËje zdravstvene nege, kjer dræava spet pokaæe 
svoj maËehovski obraz. Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije je v 
letu 2010 zniæeval izplaËila za zdravstveno nego, stroπki zdravstvene nege pa 
naraπËajo zaradi rasti plaË, cen in tudi porabe materiala za zdravstveno nego. 
V letu 2010 je zdravstvena nega v DSO Kamnik ≈pridelala« 151.883 evrov 
izgube. Sredstva, ki jih je za izvajanje zdravstvene nege plaËala zavarovalnica, 
niso zadoπËala niti za pokritje stroπkov dela. Stroπke materiala in storitev ter 
primanjkljaj pri plaËah je moral DSO pokriti iz prihodkov s strani oskrbe in 
træne dejavnosti. Tako so morali stanovalci s plaËevanjem viπje oskrbe pokriti 
tudi stroπke zdravstvene nege, ki bi jih morala pokriti zdravstvena zavaro-
valnica. Stanovalci, ki so torej 35 in veË let plaËevali v zdravstveno blagajno, 
morajo sedaj doplaËevati iz lastnega æepa, da sploh dobijo vso zdravstveno 
oskrbo, ki jo potrebujejo.

Æalostno je, da Vlada Republike Slovenije, ki je ustanovitelj DSO Kamnik, 
ne upravlja dobro z domom. Lahko bi se stanovalcem vsaj opraviËila, ker 
zaradi gospodarske krize in lastne nesposobnosti dopuπËa zniæevanje standarda 
stanovalcev in zaposlenih.

Janez Rifel, predsednik Sveta Doma starejπih obËanov Kamnik

O povišanju cen v Domu 
starejπih obËanov Kamnik

V sredo, 2. 3. 2011, je potekala 1. izredna seja OS, sklicana na temo gradnje 
mestnih osnovnih πol, ≈izrabljena« pa je bila πe za ponovno prvo obravnavo 
predloga proraËuna 2011. 

Zakaj je bil status izredne seje ≈izrabljen«? Ker gradiva najpomembnejπega 
obËinskega dokumenta (proraËuna) niso imeli moænost obravnavati odbori, 
pa tudi najpomembnejπega projekta (gradnja πol) ne, kajti po Poslovniku se 
gradivo za izredno sejo lahko dostavi le tri dni pred sejo; odbori pa navadno 
zasedajo v tednu pred redno sejo. 

V imenu LTS-Za Kamnik sem zaradi tako pomembnih toËk dnevnega reda 
na seji pri æupanu zahtevala, da gradivo obravnavajo odbori obËinskega sve-
ta. Kljub podpori πe nekaterih svetniπkih skupin je bila naπa zahteva s strani 
æupana arogantno zavrnjena, Ëeπ, ≈da bo vse gradivo na spletu, kdor pa v 
danaπnjem Ëasu ne zna uporabljati interneta, nima kaj iskati v odborih in v 
obËinskem svetu.« 

Ob pregledu gradiva se je izkazalo, da imamo πe kako prav! V predlaganem 
Planu 2011 (πole) smo ugotovili veliko nepravilnosti, med drugim tudi, da je 
firma Saning International d.o.o. na ≈ustno zaprosilo obËine Kamnika in na 
≈ustno potrditev naroËila« pripravila Preliminarno aproksimativno neobvezu-
joËo oceno stroπkov izvedbe potresne sanacije O© Frana Albrehta in O© Toma 
Brejca v Kamniku, da manjkajo podpisi, æigi, ki bi bili zavezujoËi.

Na predveËer in na dan seje so z razliËnih strani zaËeli na naslove svetni-
kov prihajati maili strokovnjakov (Matevæ Bergant, univ.dipl.inæ.grad.; Atelje 
HoËevar d.o.o. - odgovorni vodja leta 2008 izbranega projekta Primoæ HoËe-
var, u.d.i.a.; Zbornica za arhitekturo in prostor Slovenije), ki so bili enotnega 
mnenja, da je predlagani t.i. Plan 2011 gradnje πol v nasprotju z zakonodajo 
in naj ga ne podpremo. Pismo sta poslala tudi Irena PavliË, predsednica sveta 
starπev O© Frana Albrehta (s Planom 2011 se ne strinjajo), in skupina ©tajn, ki 
med drugim predlaga, da se preuËi moænosti sprememb mej πolskih okoliπev, 
ki bodo odraæali dejansko stanje koncentracije poselitve oziroma populacije 
πoloobveznih otrok.

Da se morajo πolski okoliπi spremeniti smo skupaj s takratnim æupanom opo-
zarjali æe v prejπnjem mandatu. Strinjamo se tudi, da se je gradnja pocenila v 
primerjavi z letom 2008 in da bi se projekt lahko v doloËeni meri preprojektiral, 
nikakor pa se ne strinjamo, da se obËinska uprava brez sklepa OS odloËi za 
pripravo novega projekta, ki ponekod sega Ëez meje sprejetega OPN-ja in ki ne 
ponuja primerjalnega nivoja. Prav tako so bile s strani obËinske uprave v javnost 
pred Ëasom plasirane informacije, da bo ARSO dal soglasje πele, ko bo saniranih 
900 metrov breæine Kamniπke Bistrice, kar se je æe izkazalo za neresniËno in na 
kar smo opozarjali (gre za 100 m). Bi bilo pod Ëastjo zavrteti telefon in koga, ki 
je pri projektu sodeloval v prejπnjem mandatu, vpraπati za pojasnilo? Saj vendar 
nameravamo graditi πole, ne pa kakπne nepomembne drvarnice!

Na seji nam je bilo sicer s strani g. Kende povedano, da plan 2011 ni zave-
zujoË, hkrati pa nam je bil v gradivu ≈zvito podtaknjen« sklep, da ≈OS zadolæi 
obËinsko upravo, da izpelje vse potrebne postopke za realizacijo Plana 2011,..«. 
S sprejetjem tega sklepa bi, skladno z zakoni in pravilniki, izdelan projekt K-9-
πole (plan 2008) takoj padel, kar je bil verjetno tudi cilj predlagatelja, a se to k 
sreËi ni zgodilo; s konstruktivnim dogovorom vseh svetniπkih skupin z æupanom 
so bili sprejeti drugaËni sklepi (ne povsem zadovoljivi, a vsekakor boljπi).

Æelimo, da se gradnja πol Ëimprej priËne. Zavedamo se tudi, da se za pro-
raËun mudi, zavedamo pa se tudi svoje odgovornosti do volivcev, da nosimo 
odgovornost za svoja dejanja. 

Mimogrede: SDS nas v prejπnji πtevilki Kamniπkega obËana oznaËuje za uæa-
ljene ≈skesance«, ker smo pisno obrazloæili argumente naπega glasovanja proti 
prvemu predlogu proraËuna. Stojimo za svojimi staliπËi in argumenti. Kaj pa 
vi? Se je veter obrnil?

©e pol leta nazaj zagotovo ne bi dopustili, da bi πel proraËun in projekt πol 
mimo brez razprave na odborih, zagotovo bi tak predlog obstruirali. Tega si 
prejπnji æupan in koalicija niti ne bi poskusila privoπËiti. 

Marinka Moπnik, vodja svetniπke skupine LTS-Za Kamnik

©OLE IN PRORA»UN 
MIMO ODBOROV

VRTEC, OTROCI, OB»INA − ali res 
obËina in vrtec delata v dobro starπev?

Naj æe na samem zaËetku utemeljim zakaj takπen naslov. Naπi otroci so 
namreË ves predπolski Ëas na relaciji vrtca in obËine, v njunem medsebojnem 
≈podajanju«, Ëe lahko tako zapiπem. »e otrok ne pride v vrtec, se starπi 
seveda obraËamo na obËino kot ustanoviteljico. 

V teh dneh priËakujemo vabilo VVZ Antona Medveda k vpisu otrok v 
πolsko leto 2011-2012. Kljub temu, da se obËina trudi izpolniti kar najveËjo 
kapaciteto za otroke, jih vendarle vsako leto ostane zunaj veliko, preveË. 
ObËinska uprava je potrdila sklep o subvencijah za otroke, ki ne obiskujejo 
organizirane predπolske vzgoje in varstva (Pravilnik o merilih in postopku 
za dodeljevanje meseËnih subvencij za otroke), po katerem vsak otrok v 
starosti od 1 do 3 let meseËno prejema 20% ekonomske cene za 1. starostno 
skupino, kar znaπa 103,10 evra.

Nedavno sem izvedela za primer, ko bosta starπa za otroka, rojenega 
aprila, priËela prejemati subvencijo πele z mesecem majem, kljub temu, da 
otrok z 11. meseci æe izpolnjuje pogoj za njeno pridobitev. Pojasnilo obËine 
je bilo, da bosta za otroka prejemala denar do njegovega dopolnjenega 3. 
leta in 1 mesca. Vendar je treba vedeti, da se potreba po vrtcih za 2. starost-
no skupino sprosti in bolj malo je verjetno, da bo njun otrok pri treh letih 
πe ostal ≈zunaj« vrtca. Kar pomeni, da bo obËina za 1 mesec ≈profitirala«, 
ni tako?! Verjamem, da to ni osamljen primer.

Zanimiv je tudi tale podatek. Starπi vsako leto s 1. januarjem dobivamo 
nove odloËbe o razvrstitvi v plaËilne razrede. S 1. septembrom se v vrtcih 
na novo uredijo skupine tudi po starosti. Za otroka, ki v tekoËem letu 
dopolni 3. leta in je s septembrom v 2. starostni skupini, moramo starπi 
plaËevati πe polne 4 mesece plaËilo za 1. starostno skupino. V tem primeru 
zasluæita obËina oz. vrtec kar za 4 mesece. Zakaj se πolsko leto in kole-
darsko leto v vrtcih ne pokrivata? Zaradi 6-letnikov, ki gredo septembra 
v prvi razred? 

In πe en podatek v razmislek. Verjetno ni starπa, ki ne bi v mesecu 
septembru ≈izkoristil« moænost uvajanja otroka v vrtec. PrepriËana sem, 
da se je vsak izmed nas vpraπal o plaËilu celotnega zneska za vrtec, ne 
da bi nam bilo zmanjπano plaËilo vsaj za obdobje uvajanja. Menim, da je 
uvajanje na mestu tako za otroke, ki prviË vstopajo v vrtec, saj predstavlja 
enega izmed pomembnih mejnikov v njihovem æivljenju, kot tudi pomembno 

za vzgojitelje (ice), ki se laæje posveËajo spoznavanju posameznikov v tem 
obdobju. 

PrepriËana sem, da bi se dobra volja lahko pokazala vsaj s tem, da za to 
obdobje ne bi zaraËunavali prehrane. Navsezadnje, Ëe na hitro preraËunamo 
πtevilo otrok krat πtevilo dni uvajanja v tem obdobju, roko na srce, vrtec 
ogromno privarËuje. 

No ja, vseskozi se mi poraja vpraπanje: ali obËina in vrtec res vsesploπno 
delata v dobro in korist starπev ali imata pri tem predvsem svoje interese. 
Presodite sami!

Natalija Berlec

Perovo praznuje Ëastitljivih 770 let − II.
V Ëlanku ≈Perovo praznuje Ëastitljivih 770 let« izpod peresa Katje Tro-

toπek, objavljenem v Kamniπkem obËanu 25. 2. 2011, je med viri naveden 
tudi prispevek prof. Ivana Zike iz januarske πtevilke Kamniπkega obËana 
iz leta 1975. Iz same vsebine Ëlanka pa ne izhaja, da avtorica vir dejansko 
tudi povzema v izvorni vsebini, zato ga v nadaljevanju v delu, ki se nam zdi 
problematiËen, podajamo v celoti. 

≈Od kod ime Perovo, ki je æe od nekdaj del Kamnika, po tovarni Titan 
ga sploπno poznamo po naπi domovini. Po hiπnih πtevilkah smo vedno loËili 
Zgornje Perovo na levem bregu Bistrice in Spodnje Perovo na desnem bregu. 
Tako oznako sta imeli tudi obe graπËini. Torej od kod to staro ime? 

Med ustanovitelji samostana v Velesovem leta 1238 so bili andeπki mini-
steriali iz Kamnika bratje Veriand, taËas æupnik v Mengπu, Gerloh in Valter 
ter vdova Rihca in sin Veriand Ëetrtega brata, ki mu je bilo ime Bero ali 
Pero. Podoba je, da je bil Bero lastnik zemljiπË in gradiËa pod Starim gra-
dom, danaπnje graπËine Zgornje Perovo. To je bilo torej Berovo ali Perovo 
imetje. Tako so po vsej priliki takrat govorili. Æe iz leta 1241 imamo zapis, ki 
imenuje vas ali gradiË Perovo pri Kamniku (villa Perau prope Stain), ko se je 
mudil v Kamniku vojvoda Friderik Bojeviti Babenberπki, ≈gospod Kranjske«, 
moæ dedinje andeπkih posestev Neæe. V spremstvu vojvode Friderika so bili 
πtevilni vitezi, nekateri med njimi pa so oËividno dobili zatoËiπËe zase in za 
konje v perovski graπËini. Ob tej priloænosti je Konrad iz Lovneka odstopil 
svojemu fevdniku Herbordu s Turjaka nekatere desetine Po Ribniπki dolini. 
Listo so napisali 8. maja 1241 na Perovem. Od takrat je torej æe udomaËeno 
ime vasi Perovo.«

Bogdan Jamπek, predsednik sveta KS Novi trg

PrivoπËili so  
si dirkanje tudi  
v Malem stanu. 

Globoka jama med Poljanami in Velikim vrπiËem 
je pravi poligon za nezakonite, zato pa toliko bolj 
vznemirljive voænje. 
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711. marec 2011IZ DRU©TEV IN STRANK

V kulturnem domu v ©marci 
je v soboto, 26. februarja, po-
tekal redni letni zbor Ëlanstva 
Nove Slovenije iz obËine Kam-
nik, na katerem so Ëlani druge 
najveËje kamniπke stranke pre-
gledali delo v preteklem letu, si 
zadali naËrte za letoπnje leto, 
izvolili pa so tudi nov obËinski 
odbor NSi Kamnik, ki bo vodil 
delo stranke v prihodnjih dveh 
letih. Leto 2010 so Ëlanice in 
Ëlani kamniπke NSi ocenili kot 
uspeπno. Zbora se je udeleæi-
la predsednica Nove Slovenije 
Ljudmila Novak ter nekateri 
predstavniki kamniπke civilne 
druæbe (Podbreænik, Zabavnik, 
Romπak).

Enainpetdeset Ëlanic in Ëla-
nov je pregledalo delo stranke 
v preteklem letu in prisluhnilo 
poroËilom predsednika mag. 
Mateja Tonina, tajnika Primoæa 
Zupana, blagajnika Ivana Seka-
vËnika, predsednika podmladka 
Domna Grudna in namestnika 
vodje svetniπke skupine Iva 
Straæarja. Tonin je orisal delo 
kamniπke NSi v zelo politiËno 
razgibanem obdobju lanskega 
leta in v zaËetku letoπnjega 
leta. ≈Za mnoge kamniπke poli-
tiËne stranke so zadnje lokalne 
volitve pomenile prehod iz opozi-
cije v koalicijo oz. obratno, le NSi 

Novak: ≈Kamniπka NSi je naπ navdih« 
ostaja πe naprej v opoziciji tudi po 
menjavi oblasti na obËini«, je de-
jal Tonin. Tudi staliπËe Ëlanstva 
na tem zboru je bilo, da glede 
na dogajanje po volitvah NSi 
ostane v opoziciji, a podpira 
vse tiste projekte, ki pomeni-
jo bistveni napredek obËine in 
odpravo napak iz preteklih let. 
≈Delovali bomo v interesu obËine 
Kamnik, kar pomeni, da bomo vse 
dobre stvari podpirali ne glede na 
to, kdo bo predlagatelj, prav tako 
pa bomo vsem slabim stvarem 
ostro nasprotovali. UpraviËeno 
pa lahko priËakujemo, da bo tudi 
æupanova koalicija naπe dobre 
predloge podprla. Strah pred na-
πim odhodom v opozicijo, ki se je 
razvil pri nekaterih visokih obËin-
skih funkcionarjih, je popolnoma 
odveË,« je πe dodal Tonin. 

Predsednica NSi Ljudmila 
Novak je v svojem pozdrav-
nem nagovoru pohvalila delo 
in doseæke NSi Kamnik, ki sluæi 
kot zgled celotni stranki. Pred-
stavila je naËrte za prihodnje 
delo, zlasti v luËi prihodnjih 
dræavnozborskih volitev. Nova-
kova je prepriËana, da je NSi 
alternativa parlamentarnim po-
litiËnim strankam, saj ni obre-
menjena z aferami in πkandali. 
≈Cilj Nove Slovenije je, da na na-
slednjih parlamentarnih volitvah 

ponovimo rezultat iz leta 2004, to 
je, da doseæemo 10 % in skupaj z 
ostalima pomladnima strankama 
oblikujemo vladno koalicijo. V ta 
namen so nedavno potekali pogo-
vori tudi s SDS, katere vodstvo se 
zaveda, da je njihov slogan ≈50+« 
uresniËljiv le s prebojem NSi v 
parlament. Brez NSi namreË ni 
mogoËe oblikovati desnosredinske 
vlade,« je πe povedala predsed-
nica NSi.

V svojem govoru je Igor 
Podbreænik, predsednik druπtva 
Demos na Kamniπkem, pouda-
ril, da Demos na Kamniπkem 
nikoli ni prenehal delovati, kot 
se je to zgodilo na dræavni rav-
ni, zato krπËanska demokracija 
v Kamniku æivi πe danes. Glede 
kamniπke NSi je izrazil veli-
ko zaupanje in priËakovanje, 
saj jo je oznaËil za najboljπo 
stranko na Kamniπkem. Valen-
tin Zabavnik, predstavnik Ci-
vilne iniciative za moje mesto 
in vas, je kamniπko NSi opi-
sal s prispodobo moËnega in 
zdravega drevesa, ki raste iz 
malih korenin. Pohvalil je do-
seæke in uspehe NSi Kamnik, 
ki kot moËno drevo raste iz 
malih korenin in za katerega 
prihodnost se ni bati. 

Primoæ Zupan, Tajnik OO 
NSi Kamnik

Dan Civilne zaπËite je trenutek, da ozavestimo 
aktivnosti in dejavnosti, s katerimi æelimo in po-
izkuπamo prepreËevati vse, kar bi nas ogroæalo, 
in pomagamo, ko se nesreËa zgodi. Narava nas 
opominja, da premalo storimo zanjo. Tudi naravna 
nesreËa-poplave v septembru 2010 je opozorila, da 
nesreËa ne izbira svojih poti. Leto 2010, je tudi v 
naπi obËini pustilo popisan list dogodkov, nesreË, 
ukrepov in aktivnosti, πe posebej ob septembrskih 
poplavah.

Z namenom pospeπevanja varstva pred naravni-
mi in civilizacijskimi nesreËami je bila 1. marca 1972 
ustanovljena Mednarodna organizacija Civilne za-
πËite - ICDO. Generalna skupπËina je leta 1990 ta 
dan doloËila za mednarodni dan Civilne zaπËite. 
Ob dnevu civilne zaπËite se zahvalimo tistim reπe-
valcem, organizatorjem in izvajalcem, ki so v pre-
teklem letu uËinkovito opravili naloge zaπËite in 
reπevanja med naravnimi in drugimi nesreËami.

Bronasta priznanja  
Civilne zaπËite tudi v Kamnik

Tako je v Ëetrtek, 3. marca, v dvorani JakliËevega 
doma v obËini Dobrepolje potekala regijska prire-
ditev ob mednarodnem dnevu Civilne zaπËite. Na 
prireditvi so slavnostno podelili priznanja civilne 
zaπËite posameznikom in organizacijam za njihov 
prispevek pri reπevanja ob naravnih in drugih ne-
sreËah ter aktivno sodelovanje na podroËju zaπËite, 
reπevanja in pomoËi. 

Bronasti znak Civilne zaπËite so za poærtvoval-
no in uspeπno izvrπevanje nalog zaπËite, reπevanja 
med naravnimi in drugimi nesreËami prejeli pred-
stavniki Civilne zaπËite Kamnik: Brigita VavpetiË, 
namestnica poveljnika CZ , Simona Oblak Zorko, 
predsednica PGD Kamnik, Roman Marinπek, pod-
predsednik PGD Kamnik, Lidija Zagorc, sekretarka 
obmoËnega zdruæenja RdeËega kriæa Kamnik, in 
PGD Zg. Tuhinj - priznanje bo druπtvu podeljeno 
ob praznovanju 100. obletnice druπtva. 

V sredo, 2. marca, je v veËernih urah v gostilni pri Zlati kaplji v 
Soteski pri Kamniku potekal volilni obËni zbor obËinske organizacije 
SLS. Zbralo se je okoli 30 Ëlanov, ki so brez pripomb sprejeli poroËila 
predsednika Francija Oreπnik, blagajnika Stanka Cerarja, poroËilo o 
delu svetniπke skupine, ki sta ga podala Vid Kadunc in svetnik Joæe 
Koroπec, ter poroËilo o delu nadzornega odbora, ki ga je predstavil 
Peter Berlec.

V naslednjih πtirih letih bo OO SLS Kamnik vodil novi predsed-
nik Bogdan PogaËar. Z majhno pozornostjo se je zahvalil prejπnjemu 
predsedniku Francu Oreπniku. Za podpredsednika je bil izvoljen edini 
obËinski svetnik SLS Kamnik Joæe Koroπec.

Izvolili so tudi nov upravni odbor SLS Kamnik: Alojz Æibert, Janez 
Jeretina, Vid Kadunc, Joæe Koroπec, Stane Cerar − blagajnik, Tone 
Svetlin, Franc Oreπnik, Franc PogaËnik ter nadzorni odbor, v katerega 
so bili izvoljeni Peter Berlec, Stanislav Zore in Franc Drolc.

V prihodnosti si bodo 
prizadevali, da dobijo 
na svojo stran mlade 
Ëlane, da bodo bolj ak-
tivni in organizirali veË 
skupnih druæenj. SLS 
Kamnik je trenutno pre-
poznavna predvsem na 
podeæelju, v urbanem 
okolju pa premalo. Zato 
si bodo v naslednjih le-
tih prizadevali za boljπo 
promocijo stranke, tudi 
v mestnem okolju. SLS 
Kamnik bo v mandatu 
2009/13 v obËinskem 
svetu  de lova la  kot 
stranka, ki bo podpr-
la vse dobre predloge 
obËinske uprave, prav 
tako si bo prizadevala 
za dobro sodelovanje z 
ostalimi strankami. Na 
vse slabe predloge pa 
bo z vso resnostjo tudi 
opozarjala. 

Maja Koroπec

VOLILNI OB»NI ZBOR 
OB»INSKE ORGANIZACIJE 
SLS KAMNIK

Dosedanjemu predsedniku Francu Oreπniku 
se je zahvalil novoizvoljeni predsednik Bog-
dan PogaËar. 

Roza gume ali kamniπki urbanistiËni eksperiment

Kulturno druπtvo Priden Moæic 
je lani v svoj festivalski program 
vkljuËilo izredno pomembno 
spremembo mestnega srediπËa. 
Skupina ©tajn je v Ëasu festivala s 
pomoËjo arhitekta Tomaæa Schle-
gla, ObËine Kamnik ter Agencije 
za razvoj turizma in podjetniπtva 
v festivalsko okolje umestila za-
nimiv urbanistiËni poskus pre-
ureditve mestnega prometa. V 
kratkem bomo predstavili nata-
nËnejπe analize dogajanja na lan-
skem Kamfestu in nadaljevali z 
okroglimi mizami na to temo, saj 
je za to v naπi obËinski javnosti 
vedno veËje zanimanje. 

Kaj smo pravzaprav naredi-
li? Namesto dragih akademskih 
πtudij na papirju so vsi, ki se 
zavzemajo za kvalitetno ureditev 
prometa, zbrali pogum in voljo, 
da so nam omogoËili raziskavo 
na terenu. Z drugimi besedami, 
predlagano prometno ureditev 
smo improvizirano, a skladno z 
zahtevami predpisov o varnosti v 
cestnem prometu, izvedli in med 
njenim trajanjem opazovali, kaj 
se tam dogaja. Seveda ni πlo brez 
zapletov, zahvaljujoË mestnemu 
redarstvu in Policijski postaji 
Kamnik pa smo projekt izpeljali 
brez veËjih teæav ter dobili iz-
redno zanimive rezultate.

VeËina od 50 anketirancev, ki 
so sodelovali v anketi o projektu 
(to smo izvajali med 12. in 21. 
avgustom 2010; med anketiranci 
so prevladovali prebivalci ObËine 
Kamnik), je razliËne vidike pro-
metne ureditve, o katerih smo 
jih spraπevali, sprejela z odobra-
vanjem, saj se jim je zdelo, da 
kombinacija prometa in prostora 
tako za gostinske lokale, kot tudi 
za peπce, dobro deluje. Nismo 
jih neposredno, ≈referendumsko«, 

spra πeva l i  po 
tem, ali promet-
no ureditev kot 
tako podpirajo, 
s o  pa  mora l i 
oceniti svoje (ne-
)strinjanje z raz-
liËnimi predloæe-
nimi izjavami na 
lestvici od −5 do 
+5 (od moËnega 
nasprotovanja 
d o  m o Ë n e g a 
strinjanja), lah-
ko pa so podali 
tudi pripombe. 
Viπja povpreËna 
ocena strinjanja z neko trditvijo, 
ki odobrava doloËen vidik pro-
metne ureditve, je posredno na-
kazovala tudi veËje odobravanje 
prometne ureditve. Za primer 
naj navedemo nekaj povpreËnih 
ocen: obËutek varnosti peπcev 
3,26; jasnost loËenosti avtomobil-
skega prometa na eni ter obmo-
Ëja za peπce in kolesarje na drugi 
strani 2,67; podobnost ureditve s 
smetiπËem −2,77; uporabnost im-
provizirane urbane opreme 3,04; 
zaæelenost stalnih zunanjih po-
vrπin za lokale 3,43; popestritev 
mesta z zelenjem 4,40; izboljπa-
nje kakovosti bivanja v stavbah 
ob enosmerni ureditvi 3,84; æelja 
po stalnosti prometne ureditve 
1,96. So pa anketiranci pri neka-
terih vpraπanjih odgovarjali bolj 
enotno, pri drugih pa razliËno, 
tako da lahko domnevamo, ka-
teri vidiki enosmerne ureditve 
bi utegnili biti predmet veËjih 
razhajanj v javnosti.

Poleg ankete smo se pogo-
varjali tudi z lastniki lokalov, ki 
so izpostavili problem moænosti 
kratkotrajne ustavitve in parki-
ranja za dostavo in hiter nakup 

v trgovinah. Spet na drugi strani 
pa so nekateri lokali beleæili rast 
prometa. ©ibka toËka se je po-
kazala na predelu, kjer se Tomπ-
iËeva ulica (stranska) sreËa z uli-
co Glavni trg, torej pri poslopju 
sodiπËa, saj se tu ob prometnih 
konicah policijski avto ni mogel 
prebiti na cesto. Æe med Ëasom 
festivala smo to hoteli reπiti z 
dvema voznima pasovoma, Ëesar 
pa v tako kratkem obdobju nis-
mo mogli izvesti.

Najbolj problematiËen del eks-
perimenta pa je bila prometna 
(ne)kultura, saj KamniËani kljub 
oËitnim in jasnim oznakam na 
cesti πe vedno ne spoπtujejo cest-
noprometnih predpisov, saj jim 

Nekateri so se spraπevali, zakaj roza gume, zakaj sploh gume in obrabljene palete? Od-
govor je preprost: ker za kaj veË ni bilo denarja. 

voænja v enosmerno ulico ali pa 
divjanje po obmoËju za peπce 
na Maistrovi ulici ni predstav-
ljala teæav.

»lanek lahko konËamo s spo-
znanjem, da se je v eksperimentu 
lanskoletnega Kamfesta pokaza-
lo veliko dobrih stvari in sko-
rajda noben nereπljiv problem, 
kar nam daje upanje, da ≈pista« 
sredi Kamnika lahko kmalu po-
stane kvaliteten mestni prostor, 
ki ga bodo vsi meπËani s pridom 
uporabljali. S projektom in raz-
iskavo bomo po svojih moËeh 
nadaljevali, ob tej priloænosti pa 
vse zainteresirane za sodelovanje 
vabimo v naπo skupino.

Skupina ©tajn

Regijske slovesnosti ob mednarodnem dnevu Civilne zaπËite so se udeleæili (z leve): mag. Matjaæ Srπa, po-
veljnik Civilne zaπËite Kamnik, mag. Julijana Bizjak Mlakar, podæupanja obËine Kamnik, in trije nagrajeni 
predstavniki Civilne zaπËite Kamnik: Lidija Zagorc, sekretarka obmoËnega zdruæenja RdeËega kriæa Kamnik, 
Roman Marinπek, podpredsednik PGD Kamnik, in Brigita VavpetiË, namestnica poveljnika CZ. Priznanja 
sta podelila Matjaæ Godec, poveljnik Civilne zaπËite za ljubljansko regijo in Elza Majcen, vodja izpostave 
Ljubljana Uprave RS za zaπËito in reπevanje.

Kot se nekateri πe spomnite, je bilo lansko pole-
tje v Kamniku poletje ≈roza gum«. Seveda je veliko 
voznikov in peπcev v zaËetku zaËudeno gledalo, kaj 
je to in komu se je v tem mestu omraËil um. Toda 
zaËenjal se je Kamfest in vse te roza gume so imele 
prav poseben pomen.

VABILO
Planinsko druπtvo Kamnik vabi svoje Ëlane  
na obËni zbor, ki bo v petek, 18. marca,  

ob 18. uri v ©olskem centru Rudolfa Maistra, 
Novi trg 41/a, Kamnik.

���������������������
��������������������������������������������

����������������������������
�����������������
LD Kamnik, Marjan Schnabl,
Koroška cesta 6, 1241 Kamnik.
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Kulturno druπtvo Tuhinj dela 
s polno paro. Æe po tradiciji je 
bila na pustno soboto premiera 
nove predstave (s ponovitvijo v 
nedeljo) komedije Vinka Mödern-
dorferja Transvestitska svatba, ki 
je ≈tipiËna situacijska komedija, 
kjer gledalec v toku predstave od 
smeha in absurdno-fantastiËnih na-
glih sprememb preprosto ne pride 
do zraka«, kakor so zapisali v 
vabilu

OdliËna igra æe preverjenih ig-
ralcev je znova navduπila. Kdor 
je premiero zamudil, si komedijo 
lahko ogleda naslednjo v nedeljo 
v Mozirju ali pa na na Joæefovo 
v ©marci, zagotovo pa bo po-
novitev πe kje.

Prenovljena dvorana je Ëlanom 
KD Tuhinj dala nov elan. Pred 
kratkim so na obËnem zboru Ëla-
ne seznanili s svojim delom v 
minulem letu in z naËrti za na-
prej. Veliko se je dogajalo.

Marca 2010 je gledaliπka sku-
pina premierno uprizorila novo 
komedijo Niti tat ne more poπteno 
krasti avtorja Daria Foja. Dvem 
domaËim predstavam so sledila 
tri gostovanja (Gornji grad, Kam-
fest in Vransko).

TRANSVESTITSKA SVATBA NA LAZAH

Konec septembra so pripravili 
prijetno sreËanje v prenovljeni 
dvorani Kulturnega doma na La-
zah, s katerim so se æeleli spom-
niti preteklih dogodkov, ki so se 
odvijali v dvorani in ki so tako 
ali drugaËe povezani s kulturnim 
æivljenjem krajanov. Pripravili so 
diaprojekcijo fotografij, najstarej- 
πe so segale celo v leto 1932, po-
vabili Ëlane nekdanjega pevskega 
zbora (moπkega in meπanega) ter 
uËence podruæniËne πole v Tuhi-
nju, ki so poskrbeli za glasbene 
toËke, na odru nove dvorane pa 
so zaigrali izseke iz predstav, ki 
jih je nekoË pripravljajo in igralo 
druπtvo. Skupno je v programu 
sodelovalo preko 60 nastopajo-
Ëih, ki so razveselili polno dvora-
no na Lazah. »lani druπtva so ob 
dogodku izdali tudi spominsko 
zgoπËenko. 

V letu 2010 je druπtvo nada-
ljevalo s projekti, ki so bili v 
preteklih letih zelo lepo spreje-
ti. Gledaliπka skupina KD Tuhinj 
je na povabilo druπtva Slovencev 
≈Sava« iz Beograda gostovala v 
srbski prestolnici s predstavo Av-
dicija (avtor Branko –uriÊ –uro), 
ki si jo je ogledal tudi slovenski 

veleposlanik v Beo-
gradu Franci But s 
sodelavci. Po pred-
stavi je sledilo dru-
æabno sreËanje, ki 
so ga Ëlani druπtva 
izkoristili za za-
hvalo veleposlaniku 
Franciju Butu in 
predsedniku druπtva 
≈Sava« Vladimirju 
UrπiËu za povabi-
lo in gostoljubje. 
Avdicija je bila v 
vseh ozirih prava 
uspeπnica, z njo so 
lansko leto gostova-

Transvestitsko svatbo so odigrali (z leve): Luka (Primoæ Koælakar), Æarko (Matej Bajde), Kristina (Nika 
KlopËiË), Maks (Uroπ Bajde), oËka (Matevæ Hribar) in mamica (Ljuba Lajmiπ), ki je bila zaradi slabosti 
v spalnici...

li πe v petih krajih (Komenda, 
Trzin, ©martno ob Paki, Ljubno 
ob Savinji in Snovik), januarja 
2011 so igrali v Grobljah in na 
Vranskem, marca bodo predsta-
vo ponovili na Brezjah nad Kam-
nikom; to bo æe 23. predstava v 
dveh letih!

V sodelovanju s PO© Zg. Tu-
hinj je bila organizirana prire-
ditev Dan pomladi, gostovalo je 
Lutkovno gledaliπËe Ljubljana s 
Sapramiπko, organizirani so bili 
filmski veËeri ter potopisno pre-
davanje Benke Pulko. V kultur-
nem domu na Lazah je gostovala 
profesionalna gledaliπka predsta-
va Pogreta sarmica avtorja Mila-
na GrgiÊa, v kateri je zaigral tudi 
tuhinjski rojak Zvone Hribar, in 
slovensko gledaliπËe NA© DOM 
SAN JUSTO iz Buenos Airesa v 
Argentini z misterijem Veliki oder 
sveta πpanskega dramatika Pedra 
Calderóna de la Barce, v prevodu 
Janka Modra. 

»lani KD so sodelovali na pro-
slavi ob prazniku KS Tuhinj na 
Osekah ter pri spomeniku na 
Prevojah. Pripravili so πe dve 
predstavi Kekec na Kekcu za 
otroke iz vrtca PalËek ©martno 
v Tuhinju in Ëlane planinskega 
kroæka O© ©martno. V avgustu 
2010 je bil organiziran planinski 
pohod na »reto.

Druπtvo æeli pripraviti pro-
gram, v katerem bo vsak naπel 
nekaj zase. Tudi otroci, ki so 
zelo hvaleæno obËinstvo. Za-
nje æe Ëez nekaj dni prihaja na 
Laze lutkovna predstava Muca 
copatarica (lutkovno gledaliπËe 
FRU FRU), v zaËetku aprila pa 
bo glasbeni koncert za otroke pri-
pravila Romana KrajnËan. 

Tekst: MARINKA MO©NIK,  
foto: METKA KOMATAR

DIJAKI ©OLSKEGA CENTRA 
RUDOLFA MAISTRA NAVDU©ILI  
Z MUZIKALOM CHICAGO

Dijaki angleπke gledaliπke skupi-
ne ©olskega centra Rudolfa Maistra 
so, pod skrbnim mentorstvom prof. 
Katje BalantiË, v Domu kulture 
Kamnik pripravili muzikal Chicago 
in nas v sredo, 2. marca, in v pone-

deljek, 7. marca, popeljali v 20. leta 
20. stoletja, ko je v tem znameni-
tem ameriπkem mestu prevladovala 
korupcija in kriminal slavnih. BliπË 
in beda πovbiznisa, slave in denar-
ja æeljni povzpetniki, spletkarje-

nja, umazane igrice in celo umori. 
Vse je dovoljeno in opraviËljivo za 
nov πkandal, novo senzacijo, novo 
zvezdo. Roxie Hart je nepomembna 
plesalka v zboru, ki sanjari o slavi in 
zvezdniπkem æivljenju. Ko ugotovi, 
da jo je ljubimec z obljubami, da 
bo iz nje naredil zvezdo, le izkori-
stil, ga umori. Znajde se v zaporu, 
kjer je, prav tako zaradi umora, 
tudi znamenita pevka in plesalka 
Velma Kelly, ki je ob pomoËi kariz-
matiËnega, narcisoidnega in pre-
tkanega odvetnika Billiya Flynna 
postala ljubljenka tabloidov. S po-
moËjo paznice Mame Morton Billy 
prevzame tudi Roxeijin primer in 
Roxie kmalu z naslovnic izrine Vel-
mo ter postane kraljica rumenega 
tiska. Seveda to vodi v njun med-
sebojni spopad, saj je v svetu πov-
biznisa prostora le za eno. Na hitro 
pridobljena slava pa tudi hitro zble-
di, ko v zapor pride veËkratna mo-
rilka Annie Baxter. Roxie in Velma 
pozabita na medsebojne zamere in 
zdruæita moËi ter se skupaj zavihti-
ta na zvezdniπko nebo slave, moËi 
in denarja. Saj to je vendar Chicago 
in to je vendar ≈ves ta dæez«! 

Do zadnjega kotiËka napolnje-
na dvorana je 
uæivala v izvrstni 
izvedbi plesnih 
in pevskih toËk, 
v prepriËlj ivih 
in strastnih dia-
logih  g lavnih 
igralcev, glamu-
roznih kostumih, 
zahtevni sceni, ki 
se je ves Ëas spre-
minjala ter v na-
petem vzduπju, 
ki  je  gledalce 
dræalo v nego-
tovosti prav do 
konca uro in pol 
trajajoËe pred-
stave. Navduπe-
nje gledalcev ob 
koncu predstave 
je bilo izjemno. 
Mladi ustvarjalci 
so z energiËno, 
dovrπeno in do-
miπljeno izvedbo 
presenetili prav 

vse. Dolg aplavz in πtevilne Ëestitke 
pa so bile nagrada za ærtvovan pro-
sti Ëas, ki so ga preæiveli na vajah 
v druæbi ≈vsega tega dæeza«. Prav 
tako kot Chicago v tistih Ëasih je 
bila tudi predstava bleπËeËa in vsi 
sodelujoËi si za ta vrhunsko izveden 
glasbeni spektakel zasluæijo iskrene 
Ëestitke. Oh, ta dæez!!

V predstavi so sodelovali: men-
torica Katja BalantiË, igralci: Roxie 
Hart-Nika BorπiË, Velma Kelly-Mar-
tina ©raj, Billy Flynn-Jan KovaËiË, 
Amos Hart-Jure Gubanc, Mama 
Morton-Sara Trontelj, napovedo-
valka/sodnica-Manca Berlec, Mary 
Sunshine-Aja UrπiË, Fred Casely- Jan 
Karo, Annie Baxter-Manca Smolni-
kar, fotografinja/novinarka-Katja 
MihelËiË, plesalke/morilke: Pia Anæ-
el, Eva Dolenc, Tina Habun, Simona 
KoËar, Nadja Kraπovec, Tanita Rose, 
Lara Srπa, Irena ©tebe, policista Ma-
tic Jereb in Jaka KomoËar, novinar-
ka na sodiπËu Tina Novak, æirantki 
na avdiciji Natja Levec in Laura Se-
πek, zbor ©CRM pod vodstvom dr. 
Veronike ©arec, trobenta-Dominik 
Koπak, violina-Mojca Podlesek, 
scenski delavci: Pika PotoËnik, Lara 
UraniË, Janja Hribar, Tadej PleËko, 
Rok Puhan, Luka, Jaka KomoËar, 
inspicientka prof. Mojca Krevs.

Zapisala prof. MOJCA KREVS

Moj trebuπËek se smehlja, zdravo hrano rad ima

Smo ≈Zvezdice« iz VVZ An-
tona Medveda. Stari smo tri in 
πtiri leta in smo med seboj do-
bri prijatelji. V vrtcu se dogaja 
veliko zanimivih stvari, med nji-
mi tudi projekt, ki ga izvajamo 
vsako leto in se imenuje ≈Moj 
trebuπËek se smehlja, zdravo hra-
no rad ima.« Æe iz imena lahko 
razberete, da je poudarek pred-
vsem na zdravi prehrani, ki jo v 
danaπnjem hitrem tempu æivlje-
nja otroci vse premalo uæivamo. 
S projektom smo se ukvarjali tri 

tedne in med tem Ëasom smo se 
seznanjali predvsem s sadjem in 
zelenjavo. Ste vedeli, da je pri 
naπih letih zelo pomembno, da 
se seznanjamo z novimi okusi 
in se navajamo nanje? Zato smo 
si v naπi skupini pripravili sadni 
napitek in zelenjavno juho, ki je 
πla v slast tudi najbolj izbirËnim, 
πe bolj pa nam je bil vπeË jabolË- 
ni zavitek, ki smo mu posvetili 
πe tole pesmico:

Sestavine smo dobili,
le kaj bi z njimi lahko 

naredili?
Nekomu iz ust je uπlo -  

kar tako:
≈Pa naredimo testo!«
Pa smo testo naredili

in zelo smo se potrudili,
da jabolka vsa smo olupili,

πe cimet smo dodali
in vse skupaj moËno po-

sladkali.
Zdaj pa v peË!

Le komu zavitek iz jabolk 
ni vπeË?

Mmm, kako diπi,
vse pojejmo, en, dva, tri!!!

Vilma Poravne,  
Cvetka Trπinar in ≈Zvezdice«

Društvo krajanov Limbarska gora

VABI NA TRADICIONALNO PRIREDITEV

23. POHOD 
PO NAGELJ NA LIMBARSKO GORO

ki bo v nedeljo,13. marca 2011 
Ob 10. uri v cerkvi sv. Valentina

KONCERT GRAJSKEGA OKTETA
Ob 11. uri KULTURNI PROGRAM

����������������������
Program bo povezovala Bernarda Mal

Za zabavo bodo skrbeli:
 Polka bend, Moravški trio, Anambel Rubin
�����������������������������������������������
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prijatelji!
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911. marec 2011TA NOR»AVI PUST

Na pustni  torek so tudi  v  
CIRIUS-u (Centru za izobraæe-
vanje, rehabilitacijo in usposab-
ljanje Kamnik) pripravili norËa-
vo pustno prireditev, v kateri so 
sodelovali zaposleni in otroci ter 
mladostniki z gibalno oviranost-
jo ali z razliËnimi dolgotrajnimi 
obolenji.

Na prihod pusta so se mladi 
ob izdatni pomoËi celotnega ko-
lektiva zavoda zavzeto in skrbno 
pripravljali, saj so izdelali izvirne 
in domiselne kostume. Na pust-
ni torek so prijetno presenetili 
tako sovrstnike, kot zaposlene 
v zavodu in celo eden drugega. 
Koliko je bilo smeha in dobrega 
razpoloæenja! Kako malo je tre-
ba, da se tudi tem otrokom in 
mladostnikom nariπe nasmeh na 
obrazu! Uæivali smo skupaj z nji-
mi in celotnim kolektivom, ki so 
se povsem væiveli v svoje pustne 
vloge, vam pa odstiramo pogled 

v pustni Cirius. 
Besedilo  

in fotografije:  
VERA MEJA»

Pust je risal nasmehe na obrazih

Pisan pustni sprevod po Kam-
niku se tudi letos ni izneveril tra-
diciji. Na pustni torek so mesto, 

Pust pregnal zimo

Enota fizioterapije je predstavljala in tudi odigrala ZASPANCE. ≈Medvedek ni bolan, medvedek je zaspan ...« 
so igrivo prepevali ob dremuckanju. PrepriËali so nas, da tudi pustne vragolije dobro obvladajo.

Kure so predstavljali srednjeπolci (Post) rehabilitacijskega praktikuma z ravnateljico Saπo Mar-
koviË.

Maπkare so prisrËno pozdravile novo direktorico CIRIUS-a Mojco 
©krinjar, ki jih je preseneËena vpraπala: ≈Ste nam prinesli pomlad?« 
Otroci pa:«Ja, pomlad in kaj nam boste vi dali?« ©krinjarjeva:≈Mi vam 
bomo dali poletje.« Gusar pa:≈Kaj poletje, poËitnice nam dajte!« ≈Tudi 
to vam lahko uredimo!« jim je v smehu obljubila direktorica. 

Pustne kostume 
so si nadele tudi 
vzgojiteljice 
zavoda. ROÆICE 
so vzgojiteljice 
najmlajπih 
otrok ∑ na sliki 
skupaj z malimi 
maπkarcami.

obsijano s soncem, preplavile ma-
πkare: klovni, princeske, Ëarovnice, 
miπke, mucke, zajËki, ptiËki, æabe, 

SneguljËice, Pike NogaviËke, ne-
navadno veliko je bilo policajev 
in kavbojev ... Starostnih meja za 
Pusta res ni, tako smo opazili kar 
lepo πtevilo malih maπkarc πe v 
voziËkih in povsem odraslih ma-

πkar. Pohvalno je, da 
v danaπnjem tempu 
starπi najdejo toliko 
Ëasa in zavzetosti, 
da se skupaj z otroci 
naπemijo in veselijo 
Pusta!

Povorko so maπka-
re ∑ domaËe godbeni-
ce in godbeniki  ter 
maæoretke  popeljali 
z Glavnega trga, kjer 
jih med mnoæico ob-
iskovalcev obËudoval 
tudi æupan Marjan 
©arec, do πportne 
dvorane. Tam so 
organizatorji, Agen-
cija za turizem in 
podjetniπtvo v sode-
lovanju z Mladinskim 
centrom Kotlovnica, 
maπkare razveselili s 
1.500 krofi. 

Besedilo in fotografije: 
VERA MEJA»
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V dvorani nad kavarno Veronika je v Ëetrtek, 3. 
marca, v organizaciji Lions kluba Kamnik potekala 
okrogla miza z zelo zanimivo temo - generacija Y. 
Udeleæba na tej okrogli mizi me je spodbudila k raz-
miπljanju, ki ga podajam v tem Ëlanku. 

Izredno zanimivo vzporednico z izjavami nekaterih 
uglednih gostov okrogle mize, veËinoma iz akademske 
sfere, sem potegnil s situacijo na kamniπki gimnaziji. 
Profesorji s fakultet namreË ugotavljajo, da se pred-
stavniki generacije Y (mladi, rojeni med leti 1980 in 
2000), za razliko od starejπih generacij, po zavzetosti 
pri πtudiju delijo predvsem na dve skupini. KlasiËno 
Gaussovo porazdelitev, ki je bila dolga leta znaËilna 
pri primerjavi uspeπnosti πtudentov, je zamenjala dru-
gaËna krivulja, ki jo je dr. Bogomir KovaË (na okrogli 
mizi) poimenoval ≈distribucija dvogrbe kamele«. Na 
univerzah ugotavljajo, da ni veË tiste ogromne veËine 
πtudentov, ki se po uspehu in pridnosti giblje znotraj 
povpreËja, z nekaj biseri na vrhu in nekaj podpovpreË-
nimi πtudenti. Sedaj obstaja skupina, ki ima jasne 
æivljenjske cilje, sestavljena je iz posameznikov, ki so 
nadpovpreËni v intelektualnem, kreativnem smislu in 
tudi v smislu delovnih navad. Drugo skupino pa pred-
stavljajo mladi, ki so brez ciljev, brez vizije, brez delov-
nih navad in jim je pravzaprav vseeno, kaj bo z njimi. 
Vmes med tema dvema skupinama pa je zelo malo 
πtudentov, ki bi jih lahko oznaËili kot povpreËne.

»eprav nimam empiriËnih dokazov, lahko na osnovi 
pol drugega desetletja dela z mladimi in na osnovi 
pogovorov s svojimi izkuπenejπimi kolegi, ugotavljam 
podobno distribucijo mladine tudi na kamniπkem πol-
skem centru. Zaposleni namreË opaæamo, da se v vseh 
akcijah, tekmovanjih, projektih, interesnih dejavno-
stih, raziskovalnih nalogah, ipd., pojavljajo vedno eni 
in isti dijaki. Moram priznati, da teh ni malo in delati 
z njimi je vsakemu pedagogu lahko le v veselje. Pro-
blem se pojavi, ker je druga skupina dijakov, ki ima 
zelo malo interesa za delo, v primerjavi s prvo skupino 
tako razliËna, da je praktiËno nemogoËe delati skupaj 
v istem razredu oziroma delati z vsemi na enak naËin. 
Slovenska politika si æeli Ëim veË formalno izobraæe-
nih ljudi, vsi dræavljani naj bi zakljuËili srednjo πolo 
in veËina πe fakulteto, vpraπanje pa je, Ëe jih sploh 
zanima uporabno znanje mladih, ko zapustijo πole. 
Tudi tu lahko iπËemo vzroke za slabo stanje zaposle-
nosti mladih.

Zakaj sploh omenjam vse to? Opozoriti æelim, da 
imamo na kamniπki gimnaziji visoko strokovni kader, 
izkuπnje, znanje, voljo in ustrezno opremo, s katero 
lahko zadovoljimo vsakega mladega posameznika, ki 
si æeli nekaj veË. Vsakdo, ki ima ambicije, ideje in je 
pripravljen za to tudi delati, ima na kamniπki gimna-
ziji izvrstno priloænost svoje potenciale uresniËiti ter 

Ali nam lahko na kratko predsta-
vite homeopatijo? Zakaj odloËitev 
za πtudij homeopatije?

Po konËani medicinski fakul-
teti sem zaËela v tujini najprej 
z nadaljnjim πtudijem prehrane, 
ki je πe danes moja velika ljube-
zen. Predvsem me je zanimala 
zdrava prehrana za teæke, za 
rakom obolele bolnike. ©e danes 
trdim, da je hrana vzrok za 85 
odstotkov vseh bolezni in teæav. 
Ogromno se lahko naredi s pra-
vilno prehrano in tudi sama pri 
zdravljenju s homeopatijo svojim 
pacientom zelo poudarjam po-
membnost zdrave prehrane in 
gibanja kot naËina æivljenja.

Homeopatija je medicinski si-
stem, ki izboljπuje naπe zdravje 
tako, da spodbudi lastne naravne 
sposobnosti zdravljenja. Homeo-
patija se ne ukvarja z boleznijo, 
ampak z bolnikom, to je zdravlje-
nje po meri Ëloveka. Zelo se po-
vezuje tudi s prehrano, naËinom 
æivljenja, kar mi je bilo blizu æe 
od nekdaj. Homeopatija je zelo 
stara veja uradne medicine in do 
2. svetovne vojne je bil homeo-
patski naËin zdravljenja povsem 
obiËajen, v obdobju farmacevtske 
industrije pa je homeopatija sto-
pila zelo v ozadje. V zadnjih de-
setih, petnajstih letih se je home-
opatija ponovno vrnila, predvsem 
v Evropi, saj postajajo ljudje ved-
no bolj ozaveπËeni glede svojega 
zdravja, pa tudi opaæajo, koliko 

Na pogovoru z eno najbolj priznanih slovenskih homeopatinj

ZDRAVJE DRÆITE V SVOJIH ROKAH!
Ana KruπiË Kaplja iz Rudnika pri VolËjem Potoku, mama πtirih odra-

πËajoËih otrok in æena, je ena izmed najbolj priznanih homeopatinj v 
Sloveniji. Po konËani Medicinski fakulteti v Ljubljani se je od leta 1992 
s prvo skupino slovenskih zdravnikov, ki jih je homeopatija zanimala, 
izobraæevala na Dunaju, svoje znanje pa je predvsem na podroËju zdra-
ve prehrane poglabljala tudi v NemËiji in ©vici. Homeopatija ji ne po-
meni samo specializacije iz medicine, temveË tudi æivljenjsko filozofijo. 
Delo homeopatinje jo je pritegnilo zato, ker skuπa ljudem s celostnim 
prijemom pomagati na vseh ravneh bivanja in jim omogoËiti spozna-
ti vzroke bolezni. Njena ljubezen je tudi glasba, s trinajstimi razredi 
glasbene πole se je posvetila igranju klavirja in nato orgel, ki so postale 
del njenega æivljenja. Z dr. KruπiËevo smo za naπ Ëasopis spregovorili 
o danaπnjih izzivih zdravljenja Ëloveka ter o spretnosti usklajevanja 
Ëasa med vlogami zdravnice, mame in æene, prijateljice, predavateljice, 
avtorice strokovnih Ëlankov ...

v Sloveniji iz leta v leto 
veË. Teæke oblike rakastih 
bolezni, kardiovaskularna 
obolenja, depresije ... Kar 
me najbolj æalosti - vedno 
veË je ljudi, ki pridejo ob-
upani, pravijo, da so jih na 
onkologiji odslovili, zaklju-
Ëili s terapijo... Vsem pa-
cientom vedno razlagam, 
da potujemo na isti ladji, 
nekateri malo prej izstopi-
jo, nekateri malo kasneje, 
vsi gremo v isti smeri in 
smo dolæni narediti drug za 
drugega najveË, kar se da.

Se vam zdi, da ljudje, s katerimi se 
sreËujete ali jih opazujete v vsak-
danjem okolju, kjer æivite, dovolj 
sprejemajo odgovornost zase?

Premalo. Svoje paciente vedno 
uËim: ≈Zdravje dræite v svojih 
rokah. Zavedajte se tega. Prvi 
ste Vi, potem smo vsi drugi, ki 
skuπamo pomagati.«

Kakπne so reakcije pacientov na 
ta vaπ nasvet?

Za vse bi bilo najlaæje in naj-
boljπe dobiti Ëudeæno tabletko, 
ki bi jo pojedli in bi bili zdravi. 
Vendar tega na tem svetu na 
æalost ni. Spremeniti moraπ vse. 
NaËin æivljenja, naËin razmiπlja-
nja, prehrano, gibanje. Svoje pa-
ciente uËim, da morajo eno uro 
na dan posvetiti fiziËnemu giba-
nju, da se prepotijo, eno uro za 
duπo, da nekaj lepega preberejo, 
posluπajo, si ogledajo lep film, 
skratka, brez tega v danaπnjem 
Ëasu ne gre. Veseli me, da se 
mladi izobraæenci æe zelo zave-
dajo tega, kar je potrebno. 

Kje je po vaπem mnenju razlog 
za tako obnaπanje? Saj vendar-
le ves Ëas beremo in govorimo o 
πkodljivosti stresa, pomanjkanja 
gibanja, nepravilne prehrane. Bi 
morali veË izobraæevati mlajπe 
otroke?

Absolutno. Mislim, da bi mo-
rala biti to osnovna naloga æe 
osnovnoπolskega izobraæevanja 
ter pozneje tudi srednjih πol. 
Zavzemam se za to, da bi imeli 
otroci v πoli eno uro na dan ka-
krπnokoli obliko gibanja ali neke 
oblike sproπËanja, da bi jih uËili 
zdravega naËina æivljenja, zdrave 
prehrane, ne pa, da dobijo sla-
dico za malico. Vedeti morajo, 
zakaj je drugaËna malica zdrava, 
zakaj je pomembno vedeti, kaj 
jeπ. Brez tega dolgoroËno ne bo 
πlo. Ko sem bila v Bruslju kot 
predstavnica Slovenije v eni od 
komisij, smo bili Slovenci zna-

prepustili prehrano medicinskim 
sestram, se je velik pomen pre-
hrane s tem izgubil, saj ljudje πe 
vedno bolj verjamejo zdravniku. 
»e bo zdravnik rekel tako, bo to 
nekaj pomenilo. Ko pa vidiπ aro-
ganco, ko pacient na onkologiji 
vpraπa zdravnika, kaj naj je, pa 
mu ta odvrne, da tisto, kar mu 
prija, te zaboli srce. Veliko smo 
torej krivi tudi zdravniki! Ne 
moremo prepustiti vsega inæenir-
jem æivilstva in prehrane, so zelo 
pomembni, lahko pomagajo, a za 
pacienta je glavni zdravnik.
Imate kakπen nasvet za naπe 
bralce glede prehrane, Ëe se ne 
æelijo v nekaj letih zglasiti v vaπi 
ordinaciji?

To vpraπanje mi postavijo 
zelo pogosto, tudi πtudenti ali 
novinarji. »isto preprosto. Po 
vseh letih πtudija sem priπla do 
tega, da mi v bistvu sploh ne bi 
bilo treba πtudirati. (smeh) To je 
preprosta, skromna, tista kmeËka 
prehrana, s katero so se, reciva, 
pred sto leti prehranjevali na 
naπem podroËju. Æitarice, sadje 
in zelenjava, meso pa je bilo za-
Ëimba. Nekdaj so ogromno delali 
fiziËno, a so kljub skromni pre-
hrani zmogli in bili veliko manj 
bolni, kot smo dandanes. Danes 
pa bi pojedli marsikaj, telo tega 
ne prebavi in to pelje v bolezen. 
VËasih je kriviËno videti, da se 
umski delavci, ki ne potrebujejo 
veliko, grdo reËeno, prenaæirajo 
na raËun fizikalca, ki potrebuje 
veË. VËasih me prizadene v tr-
govini, ko vidim tiste uboge tuje 
fiziËne delavce z gradbiπË, ko 
zbirajo kovance za nekaj bele-
ga poceni kruha in nekaj pasje 
radosti. Srce se mi trga, ko to 
vidim. Kar prime me, da bi πla 
kuhat za njih, da bi imeli en 
topel obrok v dnevu. 
Kakπne pa so reakcije ljudi, ko 
jim poveste svoje misli glede pre-
hrane, saj nasprotujete tipiËnemu 
tradicionalnemu slovenskemu 
kosilu?

Bolniki, ki so zelo bolni, se 
zelo strinjajo in so pripravljeni 
narediti vse. Velika veËina. Poslu-
πajo, se trudijo, poskuπajo spre-
meniti naËin æivljenja, s tem, da 
jim vedno poudarjam, da mora 
biti to za vedno. Nima smisla, 
da spremeniπ svoj prehranjevalni 
vzorec, dokler se ne pozdraviπ, 
potem pa se vrneπ nazaj v svojo 
staro sliko. Telo takoj odreagira, 
ko narediπ greh, potem, ko si 
ga æe navadil na drugaËen naËin 
prehranjevanja. Lahko ti je sla-
bo, bruhaπ... »e greπ na pot, greπ 
za vedno. PoËutiπ se bolje, imaπ 
veË moËi, veË energije, boljπo 
koncentracijo, kar mi potrdijo 
vsi, ki se spremenijo.
Koliko je homeopatija resniËno 
uspeπna pri zdravljenju?

»e govoriva o akutnih bolez-
nih (prehladu, angini in podobno) 
lahko reËem, da je uspeπnost 
homeopatije okrog 80-odstotna. 
Pri teækih, kroniËnih bolnikih pa 
teæko ocenim, saj delamo home-
opati vedno vzporedno z uradno 
medicino. Pri svojih teækih bol-
nikih delam vzporedno, recimo, 
ko s homeopatijo pomagam pri 
lajπanju kemoterapije, da Ëim 
laæje prenese obsevanje, po za-
kljuËku tega pa s pacienti delam 
na imunskem sistemu in podo-
bno. Teæko doloËim odstotek 
uspeπnosti, lahko samo povem, 
da nisem bolj sreËna, ko me po-

kliËe pacient in mi sporoËi, da je 
v redu, da se poËuti super, da je 
ozdravel. V Sloveniji trenutno le 
dve homeopatinji sodelujeva pri 
zanimivi evropsko obseæni raz-
iskavi, kjer paciente spraπujejo o 
uspeπnosti homeopatije.

Zahtevno delo in πtudij zdravnice, 
skrb za paciente. Na drugi strani 
druæina in πtirje otroci. Kako ste 
in πe vedno usklajujete svoj Ëas 
med druæino in svojim delom?

Æe od malih nog moram biti 
ves Ëas v gibanju, nenehno delati 
dobro za druæino, za druge. Æe 
kot πtudentki medicine se mi je 
zdelo vedno neumno, ko se je 
govorilo, da biti zdravnica, æena 
in mati ni tako enostavno, meni 
pa se je zdelo, da je to res ≈πala 
mala«, ampak ni ≈πala mala«. Je 
naporno za obe strani. Delaπ z 
otrokom nalogo, te pokliËe pa-
cient, imaπ razgovor, otrok te 
Ëaka... Za mamo so taki trenut-
ki zelo teæki. Pot ni enostavna. 
Sedaj mi je laæje, ker so trije 
otroci æe skoraj odrasli. Vse tako 
hitro teËe, ves Ëas si v akciji, 
zaposlen... ©e vedno so trenutki, 
ko se spraπujem, Ëe so bili za kaj 

KAMNI©KA GIMNAZIJA -  
PRIZADEVNOST DIJAKOV IN U»ITELJEV

nadgraditi. Uspeπno pripravljanje, opremljanje z raz-
nimi orodji, ki omogoËajo uspeπno nadaljevanje πtudija 
ter uresniËitev poklicnih ciljev, je naπ zaπËitni znak. To 
dokazujejo mnogi posamezniki, ki so v Kamniku na 
gimnaziji dobili ustrezno πirino, samozavest in delovne 
navade, ki so jih pripeljale do pomembnih vlog/delov-
nih mest, ki jih zasedajo v danaπnji druæbi. ©e enkrat, 
to poudarjam zato, ker si na kamniπki gimnaziji zelo 
æelimo dijakov z voljo do dela. 

Pomembno je πe eno dejstvo. Dosegamo izredno vi-
soke, odmevne in lepe rezultate na zelo πirokem spek-
tru dejavnosti, Ëeprav æe vrsto let nismo imeli omejitev 
pri vpisu. To pomeni, da znamo v Kamniku potenciale 
mladih v mnogo veËji meri identificirati in jih nadpov-
preËno razvijati ne glede na rezultate iz osnovne πole. 
V tem se razlikujemo od nekaterih ljubljanskih gimna-
zij, ki se hvalijo z izredno nadpovpreËnimi rezultati na 
maturi in uspeπnostjo ob koncu πolskega leta, vpisujejo 
pa samo in izkljuËno uËence z odliËnim osnovnoπolskim 
spriËevalom. 

Mesec marec je pravi dokaz, kako na ©CRM Kamnik 
znamo ustvarjalno zaposliti mlade, jih usmerjati ter pri 
tem poskrbeti tudi za kulturni nivo lokalne skupnosti. 
Poleg trdega dela pri rednem pouku smo v zaËetku 
meseca pripravili premiero muzikla Chicago, ki je pod 
vodstvom mentorice prof. Katje BalantiË in v izvedbi 
πolske angleπke gledaliπke skupine navduπil polno dvo-
rano Kulturnega doma Kamnik. Nadaljujemo z obeleæ-
jem pustovanja, ki bo pouËno, zabavno in sprostilno, 
v isti sapi bomo preverili moË novega ozvoËenja v avli. 
V sredini marca imamo pomembne tekme v ©KL - od-
bojki, kjer se nam æe v prvem letu udeleæbe v tej ligi na-
smihajo najviπja mesta. Marec bodo zaznamovale tudi 
strokovne ekskurzije v London, Dunaj, na programu je 
geografska ekskurzija v Romunijo. V domaËi dvorani 
organiziramo Ëetrfinale dræavnega prvenstva v odbojki, 
na πoli bodo πe πolska tekmovanja v kemiji, pravu, EKO 
kvizu in poslovni matematiki. V drugem delu marca pri-
pravljamo πahovski Grand prix (z bogatimi nagradami), 
ki bo potekal v πolski avli z inπtalacijo ©AH - umetnino, 
ki so jo izdelali dijaki programa predπolska vzgoja pod 
vodstvom prof. Andreja Schlegla. Marec bomo sklenili 
s premierno predstavo naπih Rudolfov, ki bodo na po-
seben naËin obeleæili obËinski praznik, saj intenzivno 
pripravljajo predstavo mlade makedonske pisateljice 
Na deæevni strani. Prof. Marja Kodra pravi, da nas Ëaka 
prava gledaliπka poslastica.

Kamniπka gimnazija ima znanje, ima duπo, ima anga-
æirane uËitelje in nestrpno priËakujemo novo generaci-
jo gimnazijcev. Prizadevne uËence 9. razredov prijazno 
vabimo v naπo sredino in jim ponujamo moænost, da 
skupaj ustvarjamo nove zgodbe kamniπke gimnazije. 

mag. ©emso MujanoviË, ravnatelj gimnazije

Dr. Ana KruπiË Kaplja

Homeopatija se ne ukvarja 
z boleznijo, ampak z 

bolnikom, to je zdravljenje 
po meri Ëloveka.

Slovenija je ob Albaniji edina evropska dræava,  
v kateri homeopatija ni priznana kot metoda pomoËi 

bolnikom, v NemËiji pa zavarovalnice tistim, ki 
imajo sklenjeno dodatno zdravstveno zavarovanje, 

povrnejo stroπke zdravljenja pri homeopatu.

Homeopati so  
prepriËani, da bolezni 

sploh ne obstajajo, 
obstajajo le bolniki.

stranskih uËinkov povzroËajo 
farmacevtska sredstva. V nemπko 
govoreËih deæelah je nujno imeti 
homeopata v zdravstvenem timu, 
homeopatsko zdravljenje pokrije 
tudi zavarovalnica, saj je veliko 
cenejπe kot uradno zdravljenje, 
le v Sloveniji, tako kot v Albani-
ji, æal stvari na podroËju homeo-
patije πe vedno niso urejene. En 
del krivde za to zagotovo nosi 
farmacevtska druæba, velik del pa 
tudi naπa mentaliteta, saj so nas, 
zdravnike, na fakulteti vzgajali 
kot bogove v belem, ki imajo 
pregled nad vsem. A zdravniki 
nismo bogovi, vsi smo le ljudje, 
ki se lahko trudimo za dobro 
Ëloveka, pacienta. 

dobijo diagnozo ‘neozdravljivo, 
ne moremo vam veË pomagati’, 
sama pa se s tem ne strinjam. 
Mislim, da se moramo vedno tru-
diti za Ëloveka do konca. Nikoli 
ni prepozno, vedno obstaja πe 
ena moænost za pomoË. Homeo-
patija nudi to pomoË, velikokrat 
lahko le olajπa bolezen, so pa 
tudi bolniki, ki ozdravijo. 

Komu pa lahko homeopatija naj-
bolj pomaga?

NajveËji, najhitrejπi in najbolj 
vidni uspehi pri zdravljenju s 
homeopatijo so, jasno, pri akut-
nih boleznih, sploh pri otrocih, 
denimo nahod, prehlad, vnetje 
uπes. Sama imam veliko otroπkih 
pacientov, veseli me, ko vidiπ, 
kako se stanje hitro izboljπa, 
ko te pokliËejo starπi in povejo, 
kako gre malËku.

Vsakemu razloæim, da je ho-
meopatija komplementarna medi-
cina, vedno poskusimo po narav-
ni poti in Ëe ne gre, dodamo na 
primer antibiotike, ki so danes 
tako priljubljeni. Homeopatija 
se vedno dopolnjuje z uradno 
medicino, ni njen nasprotnik, 
gre vzporedno z njo. Homeo-
pati s homeopatskim zdravilom 
ne motimo nobenega kemiËnega 
zdravila.

Zakaj sem se zaËela ukvarjati 
s homeopatijo? Ko sem zaËela 
s πtudijem prehrane, sem imela 
veliko teækih, rakastih bolnikov, 
odpisanih bolnikov, ki sem jim 
æelela pomagati, vendar sem Ëu-
tila, da je prehrana premalo, da 
moram najti πe nekaj. Moj moto 
je vedno bil, tudi med πtudijem 
homeopatije, da se bom ukvar-
jala s tistimi pacienti, s katerimi 
se nihËe ne ukvarja. Pacienti, ki 

Ali ste v zadnjih petnajstih letih 
zaznali spremembe pri svojih pa-
cientih? Kako vpliva danaπnji stil 
æivljenja na vse nas?

Na eni strani je vedno veË 
ozaveπËenih pacientov, kar me 
zelo veseli. Predvsem mladi izob-
raæenci, mlade druæine so ozave-
πËeni, gledajo na stranske uËinke 
zdravil in se zavedajo, da morajo 
poiskati πe drugo pot. Druga plat 
pa so teæki pacienti, ki jih je 

prikrajπani, ali bi lahko bilo kaj 
drugaËe, a ta naËin æivljenja je 
oËitno v moji krvi.

Pa uspete v svojem natrpanem 
urniku najti dnevno uro Ëasa 
zase, kot svetujete svojim paci-
entom?

Tukaj vËasih padem na izpitu 
in upam, da mi bo uspelo kmalu 
res redno delati pilates in jogo. 
V Ëasu πtudija sem ogromno ja-
hala, tudi tekmovala v preskako-
vanju ovir, pri jahanju sem tudi 
spoznala svojega moæa, ki mi je 
pozdravil konja. In osvojil moje 
srce. (smeh) Sedaj pa sva na po-
budo prijateljice, ki je dejavna 
pri Druπtvu reπevanja konj iz 
klavnice, s hËerjo posvojili najino 
Lori, s katero spet poËasi spo-
znavam radost jahanja. Sama se 
zavedam, da sem zadnjih nekaj 
let fiziËno naredila zase prema-
lo in to æe spreminjam. Vedno 
pa sem si uspela utrgati Ëas za 
svojo glasbo, saj æe od majhnih 
nog igram klavir in orgle, za moj 
otroπki pevski zbor, ki sem ga 
od nekdaj vodila v Radomljah, 
sedaj pa zboru in orglam. Glasba 
mi pomeni ogromno, orglam æe 
40 let, glasba me sproπËa in mi 
daje energijo. 

Marca praznujemo tako dan 
æena kot materinski dan. Kako 
vi doæivljate svojo vlogo mame 
in æene?

Materinstvo mi pomeni veliko, 
zato tudi podpiram materinski 
dan. Dan æena mi je tuj, saj sem 
vedno zagovarjala, da najveË lah-
ko naredimo drug z drugim, z 
roko v roki, vsi skupaj. 

VËasih je dr. Ana KruπiË 
Kaplja veliko predavala tako o 
homeopatiji kot zdravi prehra-
ni. Zdravnikom, farmacevtom, 
gimnazijcem. Vsem, ki so iz-
kazali zanimanje. Sedaj pa zase 
pravi, da je v obdobju, ko jo 
njeni teæki bolniki bolj potrebu-
jejo, Ëeprav dobiva veliko pro-
πenj za predavanja po Sloveniji 
in tujini. Kolikor ji dopuπËa Ëas, 
se udeleæuje kongresov v tujini. 
Tudi v prihodnje se vidi v delu 
s teækimi bolniki, πe vedno se 
najbolj izobraæuje na tem po-
droËju. Æeli si, da bi v prihodnje 
v Sloveniji bolj zdruæili uradno 
in alternativno medicino in na-
redili na podroËju alternativne 
medicine dober nadzor, saj je v 
poslu kar nekaj πarlatanov. 

Dr. Ana KruπiË Kaplja si æeli, 
da bralci naπega Ëasopisa spo-
znajo, da morajo sami narediti 
veliko za svoje zdravje, da se 
priËnejo zavedati pomembno-
sti zdravega naËina æivljenja v 
povezavi z zdravo prehrano in 
gibanjem. 

Pogovarjala se je  
Bojana Klemenc 

ni po tem, da smo najviπje na 
lestvici pri rakavih bolnikih, sa-
momorih, depresiji, pri najbolj 
destruktivnih boleznih. Smo zelo 
destruktiven narod. Sama priha-
jam do tega, da ne znamo biti 
gospodarji, temveË smo narod 
hlapcev, kajti Ëe bi bili gospo-
darji, bi skrbeli za dobro vseh.

Poznana ste kot vegetarijanka 
in zagovornica vegetarijanske 
prehrane. Kakπna je po vaπem 
mnenju slovenska tipiËna hrana 
in kaj nam povzroËa?

TipiËna slovenska prehrana 
povzroËa vse tiste bolezni, o 
katerih sva govorili. ©e vedno 
se zauæije preveË mesa. Lahko 
uæivaπ meso, vendar mora biti 
kvalitetno. Zavedati se moramo, 
da so priporoËila Svetovne nutri-
cistiËne organizacije za umskega 
delavca dva krat tedensko meso, 
otroci naj ga jedo enkrat teden-
sko. Meso je v bistvu zaËimba. 
Meso ni glavna prehrana. Me-
nim, da so jedilniki æe v vrtcih 
in osnovnih πolah sestavljeni na-
paËno. Veliko razmiπljam, zakaj 
je pri nas tako. V tujini zdrav-
niki veliko πtudirajo o prehrani, 
pri nas ne. Ker smo zdravniki 
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Kakπna je bila tvoja mladost? 
Rodila sem se v Æupanjih Nji-

vah leta 1938 kot peti otrok, 
kar doma, kjer je babica po-
magala pri porodu. Starπa sta 
bila æe v zrelih letih, bila sta 
zelo ponosna name. Mamo smo 
vikali, Ëeprav ni bila vzviπena. 
OËe pa je dejal: ≈Mene pa ne bo-
ste vikali, πe Bogu reËeπ ti.« Mama 
je bila zelo pridna, ni marala 
opravljanja. Ata je rad pripo-
vedoval zgodbe, izhajal je iz 
druæine dobrih pripovedovalcev 
in pevcev. Bil je zelo naËitan. 
Mama je redno hodila k maπi, 
oËe pa je pogosto raje zavil v 
gostilno k Jurman. Bratje in se-
stre so me imeli radi, vendar 
nisem bila scrkljana, ker nismo 
imeli veliko. Zelo rada pa sem 
se potepala. 

Kot pravi teolog, filozof in psi-
holog Anton Trstenjak, naj bo 
druæina poπtena, saj je æariπËe 
vseh vrednot. Katere vrednote 
so vam vcepili kot otroku?

»esar sebi ne æeliπ, ne stori 
drugemu. Veliko sreËe je v potrp-
ljenju, taka sreËa je prisluæena. 
Mama mi je vcepila poπten od-
nos do ljudi, treba je bilo po-
zdravljati, ne biti domiπljav. »e 
te kdo kaj vpraπa, mu odgovori. 
OËe nam je govoril, da moramo 
biti Ëloveπki in ljudi imeti radi. 

©ola. Prva sluæba. 
Spomnim se vojnih let, par-

tizanov. V πolo v Stranjah sem 
hodila v æupniπËu. Takrat so nas 
uËitelji tudi udarili. Bila sem 
brihtna, odliËnjakinja. Potem pa 
sem hodila v πolo v Kamniku in 
konËala niæjo gimnazijo. IzuËila 
sem se za πiviljo, kar me ni ve-
selilo. Imela sem same odliËne 
ocene, le tehniËni pouk prav do-
bro. Prva moja zaposlitev je bila 
v tovarni gumbov kot delavka. 
Po rojstvu petega otroka sem se 
zaposlila v KeramiËno-kemiËni 
industriji Kamnik v komerciali. 
Bila sem vestna, iznajdljiva in 
poπtena delavka, hitro sem se 
uËila. 

Mladostni spomini
Zabava je bila kar doma. Brat-

je in sestre so bili veseli ljudje. 
Mladinski sestan-
ki doma, harmo-
nika in ples. Moj 
oËe je velikokrat 
povab i l  s vo j e 
sorodnike ,  vs i 
so lepo peli. Ob 
tem sem gor ras-
la, πe danes sem druæabna. Tudi 
Ëe veliko pretrpiπ, se je treba 
veseliti, to so mi vcepili starπi s 
svojim zgledom. ≈Veseli bodimo, 
veselga srca, veselga Ëloveka πe 

Ob dnevu æena smo se pogovarjali  
s Francko BenkoviË

Bog rad ima,« nas je uËil oËe. 
Zakon, dom, druæina
V prvi sluæbi so me æenili z 

Marjanom BenkoviËem, me po-
tlej zvabili na igro v Mekinje. 
Ko je Marjan prviË priπel k naπi 
hiπi, se je najprej sreËal z bra-
tom Cirilom, ki je bil distrofik. 
Ta ga je povabil v hiπo, tam 
pa je za peËjo leæal oËe, po-
krit s klobukom. Ko sem bila 
stara dvajset let, sva se poro-
Ëila, Ëeprav so 
mu doma drugo 
≈rihtal i« , a je 
imel mene rajπi. 
Omoæila sem se 
k BenkoviËevim 
v Mekinje. Tast 
in taπËa sta me 
kasneje vzljubi-
la, spoznala sta, 
da sem pridna 
in podjetna. Ni-
sem bila cagava, 
sem kar vse na-
zaj povedala, toda vedno poπte-
no. »e Ëlovek po pravici pove, mu 
ne smeπ zameriti.

Æelela sem si svojo kuhinjo, 
pa Ëe imam en sam pisker. 
Otroci so se rojevali drug za 
drugim, vse je bilo treba prati 
na roke, ni bilo pralnega stroja, 
ne suπilca. Bila sem doma, nisem 
hodila v sluæbo, delala pa od 
jutra do veËera, vse za otro-
ke in moæa. Spomnim se, kako 
smo vsi sedeli ob prvem pral-
nem stroju in obËudovali, kako 
je perilo lepo oprano. Z mojo 
doto smo dokupili zemljiπËe, da 
smo lahko dogradili hiπo. Tast 
mi je zapisal Ëetrtino hiπe, da 
sem dobila kredit za gradnjo. 
Kemostik je bila takrat bogata 
firma. Gradili smo postopoma. 
»e si nekaj zastaviπ, potem to tudi 
doseæeπ.

TaπËa in tast, ki sem ju kli-
cala kar mama in ata, sta me 
nazadnje imela celo rajπi kot 
lastnega sina. Skrbela sem tudi 
za bolno in nepokretno taπËo, 
pozneje pa za tasta vdovca.

Odnos moæ − æena 
Imela sva se rada, drugaËe ne 

bi bilo toliko otrok, o, pa tudi 
skregala sva se. 
V vsakem od-
nosu pride do 
konflikta. Med-
sebojna ljube-
zen je æariπËe 
druæine, z njo 
stoji al i pade 

vsak zakon. Moj moæ je bil dru-
æaben Ëlovek, ko pa je padel 
v depresijo, je postal samotneæ. 
Zahrbtna bolezen je naredila 
svoje, vzela mi je moæa. 

Bila si gonilna sila v druæini. 
Motor, ki ne ugasne.

Nikoli nismo πkrtarili pri 
otrocih, imeli so vsega dovolj, 
ne v izobilju, a laËni niso bili. 
Oba z moæem sva bila pridna. 
Otroci so veliko pojedli, kloba-

se so vËasih kar 
izginile. Kuhala 
sem za desetË-
lansko druæino. 
Ko so malega 
Romana nekoË 
vpraπali o naπi 
druæini, je rekel: 
≈Ata pa mama 
pa pet otrok, pa 
noben ni nikol 
laËen.« 

O vzgoji otrok
»e bi bila πe 

enkrat mlada mamica, bi veliko 
veË Ëasa posvetila otrokom. Ni 
pomembno, Ëe je vse posprav-
ljeno, da se vse sveti. »e da-
nes vpraπaπ moje otroke, se ne 
spomnijo bleπËeËih tal, ampak 
kako smo skupaj telovadili. Ni-
koli nisem hotela doseËi nekaj 
na silo, ukazovati, ampak sem 
rekla: ≈Ali bomo skupaj tole na-
redili?« Vzgoja je trdo delo, vedno 
se spraπujeπ, Ëe si prav naredil.

Druæina: vsi 
s m o  d r u g e m u 
luË. In Ëe le ena 
od njih ugasne, 
ugasne cele dru-
æine luË (Tone 
Kuntner). Tri-
krat je ugasnila luË v Franckini 
druæini, trikrat so jo z njeno po-
moËjo priægali: luË æivljenja, luË 
upanja. Kaj misliπ o danaπnji 
druæini?

Druæina so oËe, mama in 
otroci, samo mama je premalo. 
VËasih je oËetova beseda nekaj 
veljala, oËe je bil glava druæi-
ne. Druæinsko æivljenje je bilo 
nekdaj lepπe, danes je dovolj 
materialnih dobrin, a Ëasa pri-
manjkuje. VËasih je bil ugodne-
jπi delovni Ëas. Danes se otroci 
do tridesetega leta naslanjajo pri 
starπih, vËasih so se prej poroËi-
li. Zakon je tudi vrednota. Zve-
stoba je πe kako pomembna.

Kaj je po tvojem mnenju kri-
vo, da je danes toliko razvez?

Ni temeljnih vrednot. Moja 
mama je morala v æivljenju ve-
liko pretrpeti, prav tako tudi 
jaz. O loËitvi ni bilo govora. »e 
imaπ moæa, imaπ hrbtenico − 
tudi Ëe ni idealen. 

Danaπnji mladi ne znajo potr-
peti, vse jim je preteæko. Nikoli 
ni tako hudo, da ne bi bilo lahko 
πe slabπe. 

Francka je mati sedmih otrok 
(Janez, Meta, Roman, Karmen, 
Mario, Franja, David). Dva sino-
va sta distrofika. Kakπna bolezen 
je to? Se ti zdi, da si tudi ti imela 
drugaËne otroke. Kakπno je æiv-
ljenje z drugaËnim otrokom? 

Med mojimi sedmimi otroki 
ni razlik, oba fanta v resnici ni-
sta drugaËna. Najmlajπi David je 
æe pokojni, Mario pa je uspeπen 
poslovneæ. Distrofija je bolezen 
miπic, ko telo ne proizvaja do-
loËenih substanc, ki bi obnavlja-
le miπice. Videz ni vse, vaæno je 
srce. Ja, v druæbi pa obstajajo 
predsodki o invalidnih otrocih. 
Pomilovanje, ki ga noben in-
valid ne mara. Moji otroci so 
bili enakovredni, samo katere-
mu od njih je bilo treba veË 
pomagati, vsakemu na svoj na-
Ëin. Nikoli nisem razmiπljala o 
njih kot o drugaËnih. Prav zato 
sem se usposobila za refleksno 
masaæo stopal, ker sem na tak 
naËin æelela pomagati svojim 
otrokom. Sedaj lahko pomagam 
tudi drugim. Zapiπi, da bi morali 
refleksno masaæo vpeljati tudi v 
πole, bi bilo manj nasilja in veË 
ljubezni. 

Kot mati se je sooËila tudi z 
zlorabo drog, z zdravljenjem v 
komuni. Nista zmagala Mati in 
Sin, droga je bila moËnejπa... 
Kaj bi svetovala starπem zasvo-
jencev? 

Pozivam πole, vlado, da po-
ostri nadzor, da mladi ne bi 
mogli tako lahko priti do dro-
ge. Starπi pa so tisti, ki morajo 
otroku postavljati meje, potre-
ben je stalen nadzor, pa tudi 
zaupanje in pogovor. Zelo je 
pomembna druæba, v kateri se 
giblje otrok. Biti moraπ previ-
den in dosleden. »e si enkrat 
na drogi, potem se teæko iz-
kopljeπ in reπiπ. Odvisnikom je 
edina in prva ljubezen droga, 

so veliki, teæko 
ozdravljivi bol-
niki, ki zelo tr-
pijo, z njimi pa 
tudi bliænji. 

Obstaja  na-
svet, kako se od-

zivati na teæke æivljenjske preiz-
kuπnje?

Delo je tisto, ki ti pomaga, 
da se zamotiπ. Vseskozi me je 
vseeno spremljala neka sreËa in 
pozitivna misel. Delo in volja sta 
moje vodilo, nasveta in recepta 
pa ni. Ni vedno pomemben cilj, 
temveË upanje, iskanje, pa naj bo 
povezano z ljubeznijo, druæino ali 
boæjo pomoËjo. 

Janez je bil vrhunski alpinist. 
Kako gledaπ na alpinizem?

Janez je moj prvorojenec, bil 
je zelo priden otrok, πportni 
uËitelj, v alpinizem je vnesel vso 
svojo duπo. Slovenci smo sedaj 
v vrhu svetovnega alpinizma, na 
kar sem ponosna, saj je k temu 
pripomogel tudi Janez. Usoda, 
pravim, usoda je tista, ki odloËa 
o æivljenju. 

Kakπna si kot taπËa, stara 
mama, prababica?

Moje naËelo je, da se ne vti-
kam v njihovo æivljenje. »e me 
kaj prosijo, jim skuπam ustreËi 
in pomagati, vsiljevati se pa no-
Ëem. Svojim enajstim vnukom 
in pravnuku æelim, da se ne bi 
utopili v tehnologiji sodobnega 
sveta, skuπam jim dokazati, da 
je preprosto æivljenje tisto, ki 
nekaj velja. 

Tvoj prosti Ëas 
Po Davidovi smrti ga imam 

veË. Rada preberem Ëasopis, 
meditiram, delam na vrtu, ki je 
zdravilo za æivce. »ebelarjenje 
pa je moj posebni konjiËek; Ëe 
ne bo Ëebel, tudi ljudi ne bo. 
Narava je Ëudeæni zdravnik. Ho-
dim tudi na izlete.

Kaj je tisto,  kar nikoli  ne 
umre?

Ljubezen do otrok in moæa. 
»eprav so trije moji æe mrtvi, 
nikogar ne morem nikoli poza-
biti. Vse imam neizmerno rada, 
mrtve in æive, vsi so moji. 

Pogovarjala se je Mira Papeæ Francka BenkoviË z vnuki.

Francka je kljub sedmim otrokom 
πe vedno mladostna.

»e kdaj, potem je letoπnje leto primerno za pomoË otrokom, ki 
jim starπi zaradi socialne stiske ne morejo nuditi vsega, kar otroci po-
trebujejo. Ne moremo si zatiskati oËi pred teæavami, v katerih so se 
znaπle druæine in starπi zaradi nezaposlenosti ali pomanjkanja sredstev 
za preæivetje. V takπnih trenutkih sta na preizkuπnji naπa ËloveËnost 
in obËutek za solidarnost.

Lions klub Kamnik se posveËa dobrodelni dejavnosti z zbiranjem 
prispevkov med svojimi Ëlani in znanci, zbrana sredstva pa premiπljeno 
posreduje naprej. Letos smo kupili raËunalniπki program za slabovid-
ne, da lahko tudi ti uporabljajo splet in elektronsko poπto na javnih 
raËunalnikih v knjiænici, kupili smo dva defibrilatorja − eden se nahaja 
v prostorih Ljubljanske banke na Glavnem trgu, drugega pa uporab-
ljajo v svojem vozilu gasilci. Pomagali smo druæini brez doma, da se 
je lahko z majhnimi otroki pred zimo umaknila na varno in toplo. 
Pomagali smo deËku, ki so ga je morala socialna sluæba umakniti na 
varno. Pomagali bomo nagluπni deklici in materi samohranilki s πtirimi 
otroki. Tudi v prejπnjih letih smo pomagali posameznikom, πolam, 
organizacijam pri nakupu posebne opreme za invalidne otroke ali 
otroke s posebnimi potrebami, druæinam v stiski ali posameznikom, 
ki zaradi bolezni ali starosti niso mogli poskrbeti zase.

Tokrat bomo pomagali otrokom iz socialno πibkih druæin, da se 
bodo lahko udeleæili poËitniπkih dejavnosti ali taborov, da se bodo 
lahko skupaj s prijatelji veselili svojega otroπtva in doæiveli vesele 
trenutke, moænosti socializacije zunaj druæine in da bodo vsaj otroci 
med seboj enaki, ne glede na to, ali so njihovi starπi premoæni ali ne. 
Zanje prirejamo dobrodelni koncert z zabavno glasbo, ki bo ogrela 
srce vsem ljubiteljem Avsenikove glasbe. V petek, 18. marca, bomo ob 
20h v Domu kulture pripravili koncert s Hiπnim ansamblom Avsenik 
in z zborom Ljubljanski madrigalisti. Ansambel je nastal na pobu-
do Marjana Legata, Slavka in Gregorja Avsenika leta 1999 predvsem 
za potrebe izvajanja Avsenikove glasbe v dvorani Pod Avsenikovo 
marelo. Njihov koledar je zaseden z gostovanji tako po doma kot v 
tujimi. »lanica ansambla je KamniËanka in Ëlanica kamniπkih lionistov 
Marjana Urankar. Meπani komorni zbor Ljubljanski madrigalisti je 
prepoznavna in uspeπna slovenska vokalna zasedba, ustanovljena leta 
1991. Svoj program zajema iz vseh zvrsti in obdobij zborovske glasbe: 
poustvarja izvirno slovensko zborovsko pesem in tisto, iz svetovne 
vokalne zakladnice; renesanËno in sodobno glasbo. Njihova kako-
vost se potrjuje z mnogimi nagradami. Zborovodkinja je KamniËanka 
Mateja Kaliπnik. 

V Domu kulture v Kamniku se nam torej obeta lep veËer. Z name-
nom vnaprejπnje zagotovitve sedeæev smo natisnili oπtevilËena vabila. 
Glede na namen dobrodelnosti in zanimiv program koncerta ocenju-
jemo dobrodelni prispevek na 15 evrov po sedeæu. Informacije do-
bite v Domu kulture Kamnik. Upamo, da se boste za koncert odloËili 
tudi zato, ker boste s svojim prispevkom pomagali pri premagovanju 
socialnih stisk otrok, ki jim moramo skupaj pomagati in jim vliti za-
upanje v prihodnost.

Breda Podbreænik,  
predsednica Lions kluba Kamnik

Lions klub Kamnik organizira dobrodelni 
koncert z Avsenikovimi viæami in Ljubljanskimi 
madrigalisti

Pomagajmo otrokom  
na poti odraπËanja! 

Marec. »as, ko poudarjamo vlogo æensk v 
naπi druæbi in πirom po svetu. Tik pred nami je 
8. marec, mednarodni dan æena, in 25. marec, 
materinski dan.

Dvakrat na leto, kar je dosti premalo, po-
mislimo na vlogo æensk v vsakdanjem æivljenju. 
©e takrat raje omenjamo eminentne æenske, 
ki izstopajo zaradi svojih doseækov v politiki, 
umetnosti in znanosti. V vseh Ëasih pa so utrip 
æivljenja, naπe duπevno in telesno blagostanje 
zagotavljale æene, ki so svoje druæine in svoje 
bliænje obdarovale z brezpogojno ljubeznijo. 

Naπe mame, naπe prijateljice.
Naj izvzamem eno od takih æena in mater, naπo znanko, sosedo iz 

ene od kamniπkih ulic. PreseneËa nas najprej z dolgim æivljenjem. Lani 
je praznovala 96 let. To starost je doËakala bistra, pogumna in samo-
stojna. Æivi sama v svoji veliki hiπi in skrbi zase bolje, kot bi priËakovali 
pri tej starosti. Je razgledana, spremlja naπe in tuje druæbene razmere 
in ima o vsem svoje, tudi kritiËno mnenje. Predaja se posluπanju glasbe, 
pa tudi gledaliπËe obiπËe s svojim vnukom, ki jo odpelje s seboj v Ma-
ribor. Televizijske oddaje, domaËe in tuje, ji prinaπajo vsak dan sveæe 
novice in tudi razumeva Ëas, v katerem æivi. Toda te ozaveπËenosti ji ni 
pogojevalo udobno æivljenje. Vse prej, kot to!

Rojena LjubljanËanka, z Resljeve ceste, se je pred drugo svetovno 
vojno poroËila v Maribor. Spominja se, da so jo imenovali Kranjica, s 
Ëimer so poudarili, da je ≈nenaπa«, ne ©tajerka. Hude medvojne raz-
mere, ko si je reπevala æivljenje zaradi sodelovanja z OF, so ji pustile, 
takrat mladi in neizkuπeni, trajne grozljive spomine.

V Kamnik je priπla z moæem in sinom in se med nami ukoreninila. 
Leta 1960 se je odloËila, da pojde po boljπi kruh v Hannover. Trdo 
in odgovorno je delala v velikem trgovskem podjetju in bila za to 
tudi spoπtovana. Po konËanem πolanju se ji je pridruæil tudi sin in si v 
Hannovru ustvaril druæino. To jo je πe bolj motiviralo, da je nastajala 
v Kamniku udobna hiπa za dve druæini. Vsa njena pridnost in varËnost 
πe nista dosegli popolne izpolnitve, ko jo je prizadela zla usoda. Njen 
sin edinec je zbolel za neozdravljivo duπevno boleznijo. Ostala je sama 
z njim. Æivljenje je postalo ena sama boleËina. V tistih Ëasih tudi oko-
lje ni razumelo in ni sprejemalo ljudi, ki so se duπevno spremenili in 
trpeli na svoj naËin. Takπen odnos je postal stigma za sina in mater. 
Odslej je mati skrbela za sina predano vseh 24 ur na dan. Trpljenje se 
je stopnjevalo zlasti πe, ko je sin zbolel za zahrbtno boleznijo. Mati je 
ostajala v svojem 93. letu kot poosebljena ljubezen ob trpeËem sinu 
vse do njegovega odhoda. Nikakor se ne more potolaæiti, saj je njuno 
soæitje trajalo skoraj 65 let. V svoji visoki starosti, ko stopa v 97. leto, 
se ji vraËajo spomini, ki jih v svoji osamljenosti podoæivlja in njena 
æalost se ne zmanjπa.

Pa vendar ima njeno dolgo æivljenje tudi veliko svetlobe. To je vnuk z 
druæino iz Maribora. Razveseljujeta jo uspeπna pravnuka. In ko pridejo 
v Kamnik, rada speËe potico in jih razvaja. Pozornost mlade druæine ji 
osmiπlja æivljenje, da ohranja svoj æivljenjski slog. Rada ima urejen dom, 
skrbi za svojo zunanjost. ©e vedno redno obiskuje frizerja in se s svojim 
peugeotom vozi k πivilji. In, kar je v nasprotju s priporoËili za dolgo in 
zdravo æivljenje − kadi damske (pravi lahke) cigarete in si pripravlja 
raznovrstno hrano s pravo mastjo. Pa naj πe kdo reËe, Ëe ni æivljenje 
ena sama skrivnost! In gospa je velika posebnost. Nikogar ne bremeni 
s svojo starostjo in ponosna sprejme vsak dan, ki ga doæivi, in prijazna 
sprejme ljudi, ki jo obiπËejo.

Iz mnoæice æena smo iz anonimnosti vzeli mater in æeno, ki se na svoj 
poseben naËin dotika nas vseh, je ena izmed nas, Ëlovek iz ljudstva.

Naπa danaπnja znanka iz sosednje ulice je gospa Lina »adeæ.
Slavica Navinπek

Znanka iz sosednje ulice

»esar sebi ne æeliπ, ne stori 
drugemu. Veliko sreËe je v 
potrpljenju, takπna sreËa je 

prisluæena.

Ob prebiranju razliËnih Ëlankov o znanih, pomembnih, uspeπnih 
osebnostih se mi je porodila misel, da vam razkrijem æivljenjsko zgodbo 
preproste, a izjemne æenske, æene, mame, babice in taπËe, ki jo je æivlje-
nje krepko preizkuπalo. Moja sogovornica ni konËala nobene fakultete, 
z odliko pa je opravila tako imenovano æivljenjsko fakulteto. Odkrita, 
skromna, delovna, poπtena, poærtvovalna, polna preizkuπenih æivljenjskih 
modrosti, predvsem pa Mati in Æena. Taka je Francka, ki jo poznam æe 
vse æivljenje, zato jo obËudujem. »eprav je starejπa, jo tikam, ker se z njo 
kljub starostni razliki lahko pogovarjam kot s prijateljico. Priznam pa, da 
sem ob nekaterih vpraπanjih imela cmok v grlu. Njena æivljenjska zgodba 
mi je æe dolgo leæala na duπi, izroËam jo tudi vam. 

Vzgoja je trdo delo, vedno 
se spraπujeπ, Ëe si prav 

naredil.

Materinska ljubezen 
prenese vse. Delo, vera in 
ljubezen do druæine vse 

premaga. Dati moraπ vse 
od sebe, vso ljubezen in 
energijo. Æena in mati je 
boæji dar. Vera je tista, ki 
pomaga skozi boleËine, 

tudi Ëas je tisti, ki celi rane. 
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©portna zveza Kamnik je tudi 
v letoπnji sezoni æelela organizi-
rati Aktivne poËitnice na Veliki 
planini. A zaradi slabih vremen-
ski razmer in napovedi so svoje 
teËajnike preusmerili na smuËiπËe 
Osovje, kjer ©D »rna æe vrsto 
let uspeπno organizira zimske te-
Ëaje smuËanja. V letoπnji sezoni 
so jim na pomoË priskoËili tudi 
Ëlani smuËarskega kluba ©D Gr-
bina s svojimi uËitelji smuËanja. 
Petdnevnega teËaja smuËanja se 
je udeleæilo 42 otrok, ki so se 
ob zakljuËku teËaja pomerili v 
tekmi, ki jo je odliËno izpeljalo 
domaËe druπtvo. Aktivne po-
Ëitnice so kot vsako leto pod-
prli na ObËini Kamnik in tudi 
Fundacija za πport. Fotografije s 
teËaja si lahko ogledate tudi na 
spletni strani www.sportnazveza-
kamnik.si.

Cico1.

Srednjeπolska gledaliπka skupina Rudolfi tudi letos 
- æe sedemnajstiË - na oder postavlja predstavo. Po 
dolgotrajnem iskanju so izbrali dramsko besedilo 
Na deæevni strani avtorice Æanine MirËevske, ki se 

v slovenski kulturni prostor umeπËa kot vsestranska 
umetnica; dramaturginja, reæiserka, dramatiËarka 
in prejemnica Grumove nagrade. Rudolfi so izbrali 
njeno besedilo, jo prosili za uprizoritev, ki jo je pri-

jazno dovolila.
Gre za sporoËilno izjemno bo-

gato predstavo, ki je kritika so-
dobnega Ëloveka, ujetega v zma-
terializirani sedanjosti. Po svoje 
je hendikepiran, saj je pozabil na 
Ëustvene vrednote, zato je njegovo 
iskanje zaman. ©tiri zgodbe, vse z 
istim sporoËilom. Tem zgodbam na-
sproti pa avtorica postavi deklico, 
pravljiËno Alico, ki edina prestopi 
deæevno stran in pristane v pravlji-
ci, kjer je mogoËe prav vse.

Premierna uprizoritev bo 29. 
marca ob 20. uri v Domu kulture 
Kamnik.

MTK

Na zasneæeni Veliki planini so 
v soboto, 26. februarja, potekale 
PastirËkove igre v organizaciji 
Planinskega druπtva Bajtar Veli-
ka planina.

PastirËkovih iger oziroma vele-
slalomske proge v pastirskem na-
selju pod kapelo Marije Sneæne 
se je udeleæilo 25 otrok. Razde-
ljeni so bili v starostne skupine 
do 8 let, od 8 do 11 let ter od 
11 do 14 let. Za vse, ne glede na 
uvrstitev, so Bajtarji priskrbeli 
malico in Ëaj, sladko nagrado ter 
priznanje in medaljo.

Besedilo in foto: Boris Pohlin, 
PD Bajtar Velika planina

Maksimilijan ©orn, Miha Ka-
ker in Gregor KukoviË so na Ëe-
trti tekmi mladinske lige v Ormo-
æu slavili v streljanju z zraËno 
puπko v kategoriji deËki. S 529 
doseæenimi krogi so bili za tri 
kroge premoËni za tekmece iz 
Leskovca in ostalih 13 moπtev iz 
vse Slovenije. ©orn je z deseti-
mi zadetimi centri od dvajsetih 
strelov, kar je bil daleË najboljπi 
doseæek med vsemi nastopajoËimi, 
dosegel 181 krogov in se tako 
drugiË zapored uvrstil na drugo 
mesto. Zmaga mu je uπla v za-

Zaradi enotnih poËitnic v Slove-
niji je bilo na italijanskih smuËiπËih 
in v gostiπËih sliπati veË slovenske 
besede kot italijanske. »e naselje 
Pescul na severni strani smuËiπË po-

Aktivne 
poËitnice tokrat 
na Osovju

NA DEÆEVNI STRANI

Med poËitnicami v italijanskih 
Dolomitih je bilo veselo

Tudi oËki so se zabavali.

Najmlajπa smuËarka z diplomo 
- ©inkovËeva Neæa.

droËja Civette velja za bazo kopr-
skega smuËarskega kluba, pa je na 
vzhodni strani v naselju Zoldo Alto 
moË sreËati marsikaterega Kamni-
Ëana. In to vsako leto veË. Okoli 40 
nas je bilo letos tam v sodelovanju 
s πolo smuËanja Trisport, v okviru 
katere so imeli otroci v dopoldan-
skih urah organizirano smuËanje 
v skupinah, ki so bile prilagojene 
njihovemu znanju. Tako so se urili 
v zaËetnih in nadaljevalnih teËajih 
smuËanja, istoËasno pa so starπi lah-
ko izkoristili ≈proste« ure za samo-
stojno vijuganje po belih strminah. 
Na bliæji ploπËadi Palafavere (na 
viπini 1500 m) so speljane tekaπke 

smuËine, kjer smo se zbrali vsako 
popoldne - otroci so z vrstniki uæi-
vali v smuËarskih vragolijah, starπi 
pa srkali kavo ali pivo na zadnjih 
sonËnih æarkih. Najbolj vztrajni pa 
so na vsakodnevno urejenih pro-
gah pretekli πe nekaj kilometrov 
oziroma krogov. 

Za zakljuËek smo organizirali 
tekmovanje v veleslalomu in po-
delitev priznanj ter nagrad. S pros-
tovoljnimi prispevki, zbranimi na 
tekmi, smo pomagali dijaku ©CRM 
za udeleæbo na mednarodni izme-
njavi. In πe po marsiËem si bomo 
zapomnili te poËitnice. Naslednje 
leto gremo spet!

 

Miro
Mladi kamniπki strelci osvojili Ormoæ 

dnjih strelih, ko mu je popustila 
koncentracija.

©e naprej pa odliËne uvrstitve 
nizajo strelci s piπtolo v 1.B ligi, 
ki so si s tretjo zaporedno zmago 
praktiËno æe zagotovili napredo-
vanje v 1.A ligo. Najboljπi rezultat 
je v Ormoæu uspel mladinskemu 
reprezentantu Roæletu RepiËu, ki 
je s 380 krogi zmagal med po-
samezniki, ekipno pa so s 368 
krogi Stellana Johannsona in 360 
krogi predsednika kluba Marjana 
RepiËa slavili πe pred najbliæjimi 
zasledovalci v skupnem seπtevku 

Kamniπki strelci Maksimilijan ©orn, Miha Kaker in Gregor KukoviË so v Ormoæu slavili v streljanju 
z zraËno puπko v mladinski ligi, kategorija deËki.

ekipo iz Slovenskih Konjic. Pred 
zadnjim kolom je Roæle prvi v 
skupnem seπtevku.

Prva v elitni slovenski ligi stre-
ljanja s puπko pa je tudi njegova 
sestra Kaja. V Ormoæu je s 392 
doseæenimi krogi dosegla peto 
mesto in tako zadræala 15 toËk 
prednosti pred najbliæjimi za-
sledovalci. Ekipa Kamniπkih pu-
πkaπev je v skupni razvrstitvi na 
Ëetrtem mestu med 12 moπtvi in 
te dni pridno trenira za naskok 
na konËno tretje mesto, ki se jim 
je lani za malenkost izmuznilo.

PastirËkove igre na Veliki planini
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Iz odbojkarskega tabora

Koroπec odliËno v Toskani
Prvi vikend v marcu je v Toskani 

potekala moËna mednarodna tekma 
v gorsko kolesarskem olimpijskem 
krosu. V mestecu Massa Marittima v 
Maremi se je odvijal pravi veËdnev-
ni ≈svetovni pokal v malem«, na 
katerem so bili prisotni tudi najveËji 
zvezdniki MTB-ja z aktualnima sve-
tovnima Ëlanskima prvakoma Hermi-
do in Wloszcowsko na Ëelu.

Na visoka mesta v mladinski ka-
tegoriji so kljub moËni mednarodni 
konkurenci ciljali tudi Ëlani CALCIT 
BIKE TEAM-a s svojo mlado ekipo. 
Glede na testiranja in pripravljalne 
tekme na Hrvaπkem je bilo realno 
priËakovati solidne uvrstitve. Tina Perπe, Rok Koroπec in Peter ZupanËiË so 
æe kmalu po πtartu pokazali dobro pripravljenost. Rok Koroπec je v konku-
renci z najboljπimi Italijani, ©vicarji, Francozi, Avstrijci in Nemci v kategoriji 
starejπih mladincev kljub slabπi πtartni poziciji dosegel odliËno 14. mesto, 
kar pa mu je prineslo tudi prve pomembne UCI toËke. 

Nekaj veË smole pri izbiri pnevmatik sta imela Tina in Peter. Kljub defektu, 
ki se je obema pripetil æe v prvem krogu, sta dirko nadaljevala in dokazala, 
da sta dobro pripravljena, ter da sta æe na naslednjih tekmah, na Gardskem 
jezeru æe ta vikend, zmoæna posegati po uvrstitvah med prvih 10.

Trener Calcit Bike Team-a Mohor Vrhovnik je tekmo opisal takole: ≈Kljub 
temu, da je bilo na tekmi zaradi pomembnosti dirke in velike konkurence 
prisotne med tekmovalci ogromno nervoze, so naπi z uvodno preizkuπnjo 
dobro opravili. Z nasveti pred in med tekmo jim je bil v veliko pomoË Luka 
Kodra, naπ nekdanji odliËen gorski kolesar. Zahvala ob tem tudi Iztoku 
Kuretu, ki je Ëlanom pomagal pri prevozu na tekmo.«

»lani Calcit Bike Teama na pripravah doma in v tujini
Tekmovalci in tekmovalke v disciplini olimpijski kros so v mladinskem 

letoviπËu na Debelem RtiËu pred prvimi tekmami opravili πestdnevne pri-
prave na prihajajoËo sezono. Starejπim Ëlanom so za nekaj dni pridruæili tudi 
mlajπi, klubski prijatelji iz kolesarske πole, ki pa so nekajdnevni obisk izkori-
stili za nabiranje novih izkuπenj, znanj in spretnosti na kolesu. Po besedah 
trenerja Mohorja Vrhovnika bodo uspeπno izpeljane priprave zagotovo 
v veliko korist starejπim, izkuπenim tekmovalcem, ki so pozornost pred 
prvimi tekmami nove sezone namenjali predvsem nabiranju kilometrov in 
vzdræljivostnim treningom. Tradicionalno testiranje ob zakljuËku priprav pa 
je prav pri vseh tekmovalcih in tekmovalkah pokazalo boljπo pripravljenost 
v primerjavi s preteklimi leti, kar je odliËna napoved za novo sozono.

Na pripravah na Azurni obali pa sta v teh dneh tudi Tomaæ Jeras in Anæe 
»erin, tekmovalca v disciplini BMX, ki v druæbi πe nekaterih slovenskih BMX 
in 4X tekmovalcev na olimpijski BMX progi pilita formo pred novo sezono.

OdliËni nastopi na tekmi hrvaπke Zimske lige v Groænjanu
Le nekaj dni po zakljuËku napornih treningov na Primorskem je neka-

tere tekmovalce v mladinski in Ëlanski kategoriji æe Ëakala tekma hrvaπke 
Zimske lige v Groænjanu.

Tina Perπe je osvojila 
svojo prvo letoπnjo zma-
go med mladinkami in 
tekmovanje konËala kot 
tretja v absolutni æenski 
kategoriji. Peter ZupanË-
iË, komaj 14-letni tekmo-
valec Calcit bike teama, 
je tekmo zakljuËil na 
odliËnem 5. mestu v ab-
solutni Ëlanski kategoriji 
in suvereno zmagal v ka-
tegoriji do 15 let.

Nekaj smole in tehni-
Ënih teæav s kolesom je 
na prvi tekmi spremljalo 
le Luko Vrankarja, svoj 
tekmovalni krst pa je 
na hrvaπki tekmi doæivel 
Matic Pirπ.

»eprav so v prejπnjem krogu na gostovanju pri vodilni ekipi lige Ra-
denska Creativ izgubili, so pokazali odliËno igro v prvi Ëetrtini. Ta se je 
konËala z majhnim zaostankom in priËakovali smo napet boj tudi v drugi, 
vendar se to ni zgodilo. DomaËi so vzeli vajeti v svoje roke in na odmor 
odπli z razliko 16 toËk. V zaËetku drugega polËasa so koπarkarji Calcit 
Basketball strnili svoje vrste in krepko zmanjπali zaostanek. To pa je bilo 
tudi vse, kar so utrujeni igralci po naporni voænji v Mursko Soboto zmogli. 
Prekmurci so v zadnji Ëetrtini stopili na plin ter z nekaj zelo nenavadni-
mi odloËitvami sodnikov v korist domaËih suvereno zmagali s konËnim 
rezultatom 87 : 59.

Vendar poraz KamniËanov ni preveË potrl. Æe v naslednjem krogu v 
soboto, 5. marca, so v domaËi dvorani suvereno opravili s ËetrtouvrπËeno 
ekipo Rodd iz Dravograda.

»eprav so fantje iz Dravograda veljali za favorite, pa tega v kamniπki 
hali ni bilo opaziti. Igralci Calcit Basketball so z odliËno igro v obrambi 
æe v zaËetku tekme pokazali, da bo zmaga ostala doma, in na odmor 
odπli z osmimi toËkami prednosti. V zaËetku tretje Ëetrtine so prikazali 
πe boljπo igro in povedli æe za 16 toËk. Zadnja Ëetrtina je bila tako le πe 
formalnost in nova zmaga koπarkarjev Calcit Basketball je ostala doma. 
KonËni rezultat je bil 79 : 65. »eprav velja pohvaliti celotno ekipo, pa so 
πe posebej izstopali branilca Kajnih in Rastoder, ki sta dosegla 18 oziroma 
19 toËk, ter prvi kamniπki center HoËevar, ki je prispeval 18 toËk. 

Do konca letoπnje sezone KamniËane Ëakajo πe πtirje krogi. Najprej 
bodo gostovali pri tretjeuvrπËeni ekipi Bistrice iz Slovenske Bistrice, nato 
pa v petek, 18. marca, ob 20.15 priËakujejo πe ekipo Uniona Olimpije, 
seveda je za zdaj to πe njihova mlajπa ekipa.

 Prav tako dobro kot njihovi starejπi kolegi pa igrajo tudi fantje v 
mlajπih kategorijah.

Kadeti Calcit Basketball so v soboto, 5. marca, æal izgubili lokalni derbi 
proti ekipi Lastovke in tako zaËasno izpustili prvo mesto na lestvici.     Do 
konca sezone so πe tri tekme in fantje imajo πe vse moænosti za osvojitev 
prvega mesta.

Koπarkarji Calcit Basketball si æelijo uspeπno zakljuËiti letoπnjo sezono, 
zato vas vabijo, da pridete v Ëim veËjem πtevilu ter s svojim navijanjem 
pomagate priti do novih zmag.

Robert Prosen

CALCITOVKE NA PRAGU PRVEGA MESTA
Odbojkarice Calcit Volleyballa so na pragu 

osvojitve prvega mesta po drugem delu tekmo-
vanja, saj morajo v zadnjem krogu proti Hit 
Novi Gorici zabeleæiti vsaj minimalno zmago. 
KamniËanke so v zadnjih treh tekmah zabeleæile 
dve gladki zmagi in v zadnjem krogu tudi precej 
teæko prigarano zmago proti Luki Koper. 

Najprej so priËakovano brez teæav na doma-
Ëem terenu premagale ekipo Sloving Vitala s 3 
: 0. Na tej tekmi so priloænost dobile prav vse 
mlade kamniπke igralke, kar je navduπilo gledalce 
v dvorani. Ti so na koncu zaploskali dekletom, 
ki vso sezono pridno trenirajo in potrpeæljivo 
Ëakajo na svojo priloænost. Æe Ëez dva dni so 
Calcitovke gostovale pri ekipi Alianse, ki je po 
prvem delu prvenstva zasedala prvo mesto. Mal-
ce nepriËakovano domaËe igralke niso nudile 
dostojnega odpora KamniËankam, ki so zlahka 
zmagale s 3 : 0. Precej veË dela pa so imele 
aktualne dræavne prvakinje na domaËi tekmi z 
ekipo Luke Koper. Slednje so celo povedle v setih z 2 : 0 in ogrozile 
prvo mesto Calcitovk. V tretjem setu pa so se domaËe le zbrale in 
zaËele igrati svojo igro. KoprËanke so sicer πe nekajkrat zapretile, a 
so kamniπke igralke na to odgovorile in se na koncu zasluæeno veselile 
teæko priigrane zmage, ki jih πe naprej uvrπËa na prvo mesto lestvice 
in s tem na najboljπi izhodiπËni poloæaj pred konËnico, ki se bo zaËela 
16. marca. Calcitovke bodo prvo tekmo doma igrale 19. marca ob 19. 
uri. Nasprotnice bodo po vsej verjetnosti igralke Jesenic.

CALCIT VOLLEYBALL KOT PRVI  
OD©»IPNIL SET ACH VOLLEYU

Odbojkarji Calcit Volleyballa so v zadnjih dveh krogih zabeleæili dva 
poraza proti interligaπkima ekipama Salonita in ACH Volleya. Proti 
obema ekipama so izgubili s 3 : 1, πe posebej proti Salonitu pa bi lahko 
iztræili veË, saj je ekipa Kanala oËitno v krizi. Proti Kanalcem so bili 
Calcitovci vseskozi blizu uspeha, a jim je v konËnicah seta zmanjkalo 
tudi nekaj πportne sreËe. Zato pa so odliËno igro prikazali v gosteh 
pri evroligaπu ACH Volleyu. KamniËani so bili Blejcem veliko bliæje, 
kot je na koncu kazal rezultat. Posledica dobre igre je bil tudi dobljen 

drugi set. Veseli 
pa tudi dejstvo, 
da sta se na 
tej tekmi iz-
kazala mlada 
Klemen Hribar 
v obrambi in 
s p r e j ema l e c 
Domen Kotnik. 
Klemen je v 
obrambi polovil 
ogromno do-
maËih projek-
tilov, medtem 
ko je Domen 
naËel Blejce v 
drugem setu in 
nasploh prviË 
letos dobil ve-

©olski πport v vseh oblikah je 
nedvomno odliËno vodilo mladih 

Ëjo minutaæo, ki jo je dobro izkoristil. Na tekmi pa se je izkazal tudi 
dvojec Ropret-Planinc, kar pred odloËilnimi tekmami v boju za drugo 
mesto vliva veliko mero optimizma. Prva odloËilna tekma je bila v 
Kamniku æe to sredo proti Prekmurcem.

DRUGA EKIPA BOLJ©A OD SALONITA
Druga moπka ekipa Calcit Volleyballa je v tretji ligi zabeleæila zmago 

v gosteh pri drugi ekipi Salonita s 3 : 2, v zadnji tekmi pa so doma 
izgubili proti ekipi Æirovnice. KamniËani so trenutno na osmem mestu, 
a zaradi laæjega razporeda v zadnjih treh krogih lahko upajo na napre-
dovanje po lestvici. Omeniti pa kaæe, da za KamniËane igrajo v glavnem 
kadeti, ki bodo v maju napadali 5. mesto v dræavi.

NAJMLAJ©E CALCITOVKE  
NE POZNAJO BESEDE PORAZ

Najmlajπe kamniπke odbojkarice v kategoriji mini odbojke πe naprej 
ne poznajo poraza. V tretjem krogu so v Stranjah brez veËjih teæav 
premagale ekipe Jesenic, Triglava in Brestanice in se tako kot prve 
uvrstile v Ëetrti krog, ki se bo igral v zaËetku aprila. S tem so se mini 
Calcitovke æe uvrstile med 12 najboljπih slovenskih ekip. Seveda pa so 
apetiti po prikazanih igrah precej viπji.

ZaËelo pa se je tekmovanje v A-ligi starejπih deËkov. KamniËani so 
gostovali v PrvaËini in proti domaËinom in Salonitu zabeleæili poraza, 
ki pa sta bila predvsem posledica poπkodbe najboljπega igralca Pina 
Lenarta Laha, ki si je æe na prvi tekmi poπkodoval koleno.

LENART PINO LAH NAJBOLJ©I  
SLOVENSKI IGRALEC

V ©empetru se je med zimskimi poËitnicami 
odvijal turnir regijskih reprezentanc v kategoriji 
starejπih deËkov in deklic. Ljubljansko regijo z 
okolico so v ekipi starejπih deËkov zastopali 
igralci iz ekip Calcit Volleyball, Logatec in ©D 
Brezovica. Pod vodstvom trenerja Aleπa Hribarja 
in njegovega pomoËnika Jureta Sitarja, oba tre-
nerja Calcit Volleyballa, ki æe dlje Ëasa skrbita 
za Ljubljansko regijo, so igralci dobro trenirali. 
Tekmovanja se je zaradi bolezni udeleæilo samo 
devet igralcev, od tega kar pet iz Calcit Vol-
leyballa! 

Prvi dan je bil na sporedu skupinski del, kjer 
so odigrali tekme proti Dolenjski in Mariborski regiji. Obe tekmi so 
dobili brez veËjih teæav z rezultatom 2 : 0.

V polfinalu proti Koroπko-celjski regiji niso imeli velikih teæav in se 
zlahka uvrstili v veliki finale. V finalu so se pomerili s Primorsko regijo, 
ki jo trenira Samo Miklavc. Po zaËetnih teæavah so se ≈LjubljanËani« 
zbrali in na krilih kamniπkih igralcev najprej v konËnici dobili prvi set 
in nato veliko laæje πe drugega in se veselili zasluæene zmage.

Na konËni razglasitvi rezultatov turnirja je sledila tudi razglasitev 
najboljπega igralca, ki je seveda prihajal iz Ljubljanske regije z okolico. 
To je bil Pino Lenart Lah, ki si je s svojo igro in znanjem to tudi 
zasluæil. Le tako naprej.

ZADNJA NOVICA
Kamniπke odbojkarice so z zmago s 3:0 v Novi Gorici osvojile tako 

æeleno prvo mesto po drugem delu, kar jim v tekmah konËnice prinaπa 
najboljπe izhodiπËe (odloËilne tekme na domaËem terenu).

Calcitovci pa so v pomembni tekmi doma izgubili z Galexom s 3:2 
in tako zdrsnili na Ëetrto mesto. Kljub vsemu pa imajo πe naprej velike 
moænosti za osvojitev drugega, vendar bodo morali v preostalih treh 
tekmah premagati PrvaËino in Kropo v gosteh in Salonit doma. Z igro, 
ki jo prikazujejo je to uresniËljivo. Cico1.

Iz Calcit Bike Teama

Calcitovci pokazali dobro 
pripravljenost na prvih tekmah

Rok Koroπec odliËen na mednarodni tekmi v Toskani, odliËni nastopi 
tudi na tekmi hrvaπke Zimske lige v Groænjanu. Tekmovalci in tekmovalke 
Calcit bike team-a pred tem na pripravah doma in v tujini.

ODLI»NE IGRE KO©ARKARJEV CALCIT 
BASKETBALL SE NADALJUJEJO

Rok Koroπec je æe na prvi med-
narodni tekmi nakazal uspeπno 
sezono 2011 (foto: Iztok Kuret).

Tina Perπe je dokazala, da zna biti hitra. Za 
vrhunski rezultat ji je zmanjkalo kanËek sre-
Ëe (foto: Iztok Kuret)

©OLSKO DVORANSKO DRÆAVNO PRVENSTVO V LOKOSTRELSTVU V KAMNIKU

Zanimanje mladih za lokostrelstvo je vedno veËje

MnoæiËna udeleæba mladih lokostrelk in lokostrelcev iz vse Slovenije.

Tudi najmlajπi se trudijo narediti dober re-
zultat. Pri preverjanju zadetkov jim je po-
magala KamniËanka Maja Fiderπek, ki je 
med dijakinjami zasedla 3. mesto.

Najviπje moæno πtevilo krogov je 300, kamniπki lokostrelci in lokostrelke pa so dosegli naslednje rezultate:
Med licenciranimi tekmovalci:
1. mesto: KLEMEN ©TRAJHAR, ukrivljeni lok, dijaki (Gimnazija ©iπka), 296 krogov, πolski dræavni prvak
2. mesto: JAKOB PESTOTNIK, sestavljeni lok, uËenci 7.-9. razred (O© Janka Kersnika Brdo), 281 krogov
2. mesto: BARBARA ©TEFULA, ukrivljeni lok, uËenke 7.-9. razred (O© Toma Brejca), 243 krogov
3. mesto: MAJA FIDER©EK, ukrivljeni lok, dijakinja (©olski center Ljubljana), 277 krogov
3. mesto: GA©PER ©TRAJHAR, ukrivljeni lok, uËenci 7.-9. razred (O© Frana Albrehta), 283 krogov
4. mesto: ANDREJ MAJDI», ukrivljeni lok, uËenci 7.-9. razred (O© Stranje), 281 krogov
4. mesto: ÆIGA RAVNIKAR, ukrivljeni lok, uËenci 4.-6. razred (O© Preserje pri Radomljah), 246 krogov
5. mesto: JAN VRHOVNIK, ukrivljeni lok, uËenci 4.-6. razred (O© Stranje), 245 krogov
5. mesto: JAKA KOMO»AR, ukrivljeni lok, dijaki (©CRM Kamnik), 290 krogov
6. mesto: ADRIAN KRIÆMAN, , ukrivljeni lok, uËenci 4.-6. razred (O© Stranje), 239 krogov
8. mesto: DEN HABJAN, ukrivljeni lok, dijaki (S© Domæale), 286 krogov
17. mesto: LUKA GJURIN, ukrivljeni lok, uËenci 7.-9. razred (O© Toma Brejca), 254 krogov
21. mesto: ÆIGA LIPOV©EK, ukrivljeni lok, uËenci 7.-9. razred (O© Toma Brejca), 224 krogov 
Med nelicenciranimi tekmovalci:
2. mesto: ALJAÆ ZORE, goli lok, dijaki (S©TS ©iπka), 188 krogov
6. mesto: MA©A RAJH, goli lok, uËenke 7.-9. razred (O© Frana Albrehta), 160 krogov
12. mesto: SAMO »EBULAR, goli lok, uËenci 7.-9. razred (O© Vodice), 176 krogov
14. mesto: LUKA ARNEÆ , goli lok, uËenci 7.-9. razred (O© Domæale), 155 krogov
15. mesto: MATIC TONIN, goli lok, uËenci 4.-6. razred (O© Preserje pri Radomljah), 118 krogov

Vsem tekmovalcem iskreno Ëestitamo za doseæene rezultate!

generacij k bolj pozitivnemu raz-
miπljanju, zdravemu naËinu æivlje-

nja in k polnemu pre-
æivljanju prostega Ëasa, 
ki ga naπe mlade gene-
racije vse preveË preæiv-
ljajo pred televizijskimi 
in raËunalniπkimi zaslo-
ni. Na πolah se trudijo 
uËencem pribliæati raz-
ne πportne discipline na 
πolski ravni, od tam pa 
se otroci s pomoËjo sta-
rπev aktivno vkljuËujejo 
v πportne klube, ki mla-
dim ponujajo razliËne 
oblike πportnega udej-
stvovanja. Med njimi je 
tudi lokostrelstvo, ki je 
v Kamniku ena najbolj 
vidnih in uspeπnih πport-
nih disciplin æe veË kot 
30 let.

Slovenije in Zavodom za πport RS 
Planica organiziral dvoransko dr-
æavno prvenstvo v lokostrelstvu za 
slovenske osnovne in srednje πole. 
V nedeljo je v Kamnik prispelo 
222 mladih lokostrelk in loko-
strelcev iz 64 osnovnih πol in 26 
srednjih πol. Dræavnega prvenstva 
so se lahko udeleæili vsi, ki so 
na regijskih tekmovanjih dosegli 
predpisano normo za nastop na 
dræavnem prvenstvu. 

≈Lokostrelski podmladek« pri-
dobiva lokostrelsko znanje in 
izkuπnje v lokostrelskih klubih 
(licencirani tekmovalci) in πolskih 
kroækih ali njim podobnih dejav-
nostih (nelicencirani tekmovalci). 
Tekmujejo v razliËnih starostnih 
skupinah in v razliËnih slogih. Na 
tekmi je tekmovalo 18 lokostrelk 
in lokostrelcev, Ëlanov LK Kam-
nik, ki so zastopali svoje πole v 
kamniπki obËini in okolici.

LKK

Igralci Calcit Volleyballa na turnirju regijskih repre-
zentanc.

Teja LenarËiË skrbi 
za dober napad Cal-
citovk. Foto: Primoæ 
Mahkovec.

Lokostrelski klub Kamnik je v 
nedeljo, 6. marca, v πportni dvo-
rani O© Frana Albrehta v Kam-
niku skupaj z Lokostrelsko zvezo 
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Planinski kotiËek
PD KAMNIK −  
OBRA»UN DELOVANJA 

Planinsko druπtvo Kamnik ima za seboj πe eno uspeπno leto delovanja. 
Poleg obiËajne dejavnosti (vzdræevanje koË in poti, samostojnih obiskov 
gora in planin) je bilo veliko organiziranih izletov, izveden je bil tradici-
onalni Rokovnjaπki pohod, zaËela se je temeljita prenova koËe na Kamni-
πkem sedlu. Uspeπni so bili tudi alpinisti doma in na tujem, Marko Prezelj 
je celo dobil prestiæno πvicarsko priznanje Eiger za uspeπno mednarodno 
promocijo alpinizma in planinstva. Dobro sta se prijela tudi odpiranje in 
zasilna oskrba KoËe na Kamniπkem sedlu ob lepih koncih tedna Ëez celo 
zimo — od oktobra do junija. O dejavnostih PD Kamnik bodo razpravljali 
na obËnem zboru prihodnji petek.

  

BOGDAN JAM©EK NA NAJVI©JEM 
VRHU JUÆNE AMERIKE

Na Aconcagui, ki je s svojimi 6962 m najviπji vrh zahodne poloble, je 
tudi letos stal KamniËan — Bogdan Jamπek, Ëlan PD Kamnik. Aconcagua 
tehniËno sicer ni zahtevna, vendar slaba priprava, neustrezna aklimatiza-
cija, napaËen naËin vzpona in nestabilno vreme poskrbijo, da vrh doseæe 
samo kakπna Ëetrtina tistih, ki se nanj odpravijo. 

Zaradi cenejπega prevoza in enostavnejπe logistike se je skupaj s kole-
gom iz Slovenj Gradca prikljuËil odpravi MariborËanov, sicer pa sta delo-
vala povsem samostojno. Pri tem so se mu bogato obrestovale izkuπnje iz 
prejπnjega poskusa in pa dobre priprave. Tako sta izkoristila krajπe zatiπje 
med pihanjem orkanskega vetra in se 2. februarja povzpela na vrh, med-
tem ko to nobenemu drugemu Ëlanu te odprave ni uspelo.

BOJ»

Na dræavnem prvenstvu mladinci posamezno so mladi kegljaËi 
Calcita zopet blesteli. Peter Jantol je zasedel nehvaleæno Ëetrto mesto 
in za en kegelj izgubil bronasto medaljo. Sodelovali so πe Klemen 
Praπnikar, Gaπper Burkeljca in Matej Berlec. Tekmovali so v soboto 
na kegljiπËu v Ruπah, v nedeljo pa v Postojni. Peter Jantol je v Ruπah 
podrl 606 kegljev, Klemen Praπnikar pa v Postojni kar 611. Tako je 
Peter s 1171 podrtimi keglji zasedel 4. mesto, Klemen Praπnikar je 
bil 9. s 1144, Gaπper Burkeljca s 1101 je zasedel 30., Matej Berlec pa 
s 1089 33. mesto.

Rezultati: 1. Igor »osiË (Komstruktor) 1253
 2. Aleπ Blaæ (Triglav) 1198
 3. Damir KneæeviË (Adria) 1172
 4. Peter Jantol (Calcit) 1171 

 9. Klemen Praπnikar (Calcit) 1144

Medtem je bil v vseh dræavnih ligah premor. Prvenstvo se nadaljuje 
naslednjo soboto, ko obe naπi ekipi gostujeta, Calcit v Radencih, Eta 
pa v Mariboru z Miklavæem. Igralke Ete so πe vedno druge in vsi 
priËakujemo, da bodo po koncu prvenstva tam tudi ostale. Igralci 
Calcita pa so trenutno na 9. mestu. Z doseæenim smo lahko πe kar 
zadovoljni, saj sta bila v stresni sezoni izmeniËno poπkodovana naπa 

KegljaËi

Mladinci Calcita odliËni!
najboljπa igralca — eden v zaËetku prvega dela, drugi pa pred za-
Ëetkom drugega dela. V Sloveniji je prva liga tako moËna, da Ëe nisi 
stoodstotno pripravljen, imaπ bolj malo moænosti za boljπi rezultat. 
Sezona je dolga, tekem veliko, liga izenaËena, kot æe dolgo ne, in 
samo majhne malenkosti odloËajo.

Nadaljuje pa se obËinska liga. Kot kaæe, bo v konËnici πe zanimivo 
in se nam obetajo zanimivi dvoboji. V razigravanju se bodo med 
seboj pomerile prve πtiri ekipe za prvaka, medtem pa bodo tekme 
med zadnjimi πtirimi ekipami odloËile, katera od njih bo izzvala 
petouvrπËeno ekipo iz rednega dela za konËno peto mesto. 

Dve koli pred koncem rednega dela za uvrstitev v razigravanje 
za prvaka najbolje kaæe ©D Soteska, Zarji Elektroniki, Mladincem in 
Kam Busu. V 16. kolu obËinske lige so se Mladinci in Alu Alprem 
razπli brez zmagovalca s 4 : 4. DU je v derbiju kola premagal Kam 
Bus s 5 : 3 in si podaljπal upanje, da na koncu tekmovanja tudi pre-
hiti ali Kam bus ali Mladince in se uvrsti v konËnico. ©D Soteska 
je odpravilo Calcit z 8 : 0. Kegelj Team pa je premagal ©D Policist 
s 6 : 2. 

V ekipi Mladincev sta bila najboljπa Gaπper Burkeljca s 561 in Pet-
er Jantol s 546 podrtimi keglji, v ekipi Alu Alprem pa Matej Turk 
s 592 in Luka ©uπnjara s 558. Tako je bila delitev toËk tudi najbolj 
praviËna in v zadovoljstvo obeh ekip.  V ekipi DU sta izstopala Dra-
go Leben s 529 in Janko Karun s 533 podrtimi keglji,      pri Kam 
Busu pa so vsi, razen Zorana Ilnikarja, ki je podrl 551, in Boπtjana 
Jordana s 510 podrtimi keglji, razoËarali. Pri ©D Soteski je Franci 
Knavs podrl 518, Mirjan MlinariË 577 kegljev, pri Calcitu pa Samo 
Podjed 538, Albin Grubar 510, Bojan Bojkov 506, vsi ostali pa pod 
priËakovanji. Za Kegelj Team je Primoæ PintariË podrl 603 keglje, 
drugi so samo dodali toliko, kolikor so sposobni, in so brez teæav 
odpravili nasprotnike. V Kegelj Teamu je Marko Homar podrl 535, 
Franc Slatnar 506, Brane Hribar pa 513 kegljev. V ekipi ©D Policist 
je bil najboljπi Æarko Paradæik s 558, Joæi ©uπtar in Matej Razdevπek 
pa sta podrla 529 kegljev. 

Rezultati 16. kola: 
Mladinci : Alu Alprem 4 : 4, Kam Bus : DU Kamnik 3 : 5, ©D 

Soteska : Calcit 8 : 0, Kegelj team : ©D Policist 6 : 2, Zarja Elektro-
nika prosta.

Lestvica:
1. ©D Soteska 14 11 0 3 22
2. Zarja elektronika 14  9 1 4 19 
3. Mladinci 14  7 3 4 17
4. Kam Bus 14  8 1 5 17
5. DU Kamnik 14  7 1 6 15
6. Alu Alprem 14  6 2 6 14
7. Kegelj Team 14  6 2 6 14
8. ©D Policist 15  3 0 12 6 
9. Calcit 15  1 2 12 4

Kegljaπki klub Kamnik
LEON PIRMAN

KOMUNALNO PODJETJE KAMNIK d.d.
KAMNIK, Cankarjeva 11

Na podlagi Pravilnika o pitni vodi ( Uradni list RS, št. 19/04, 35/04, 26/06, 92/06 in 25/09 ), podajamo naslednje
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Kot smo napovedali, smo tudi v 
naπi obËini ≈doËakali« tudi merjenje 
hitrosti voænje s samodejno merilno 
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� Kompasove poslovalnice � e-Študentski servisi � 3 dva trafike � (K) kiosk � Alpetour �MHolidays
� Mercator Hipermarketi �Pošte v Sloveniji
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11. MAREC OB 19. URI
DVORANA STO�ICE

LIPICAVLJUBLJANI
PONOS POGUMLEPOTA

GLASBENO-SCENSKI SPEKTAKEL

WWW.LIPICA.ORG

EROIKA,ORKESTERSLOVEN
SKEVOJSKE,

MIRIAMANDERSEN INDRUG
I

www.EVENTIM.si �Petrol servisi �
Pošte vSloveniji �Telefonskaprodaja: 01/4205000

Servis nege srajc – strojno pranje  

V razvitem svetu postaja gospodinjsko pranje vedno manj zaže-
leno. Poseben problem so srajce, ki zahtevajo poleg pazljivega 
in stroškovno ne tako zanemarljivega pranja tudi (in predvsem) 
daljši čas likanja. Gospodinja (ali gospodinjec) lahko čas nege 
(pranja) srajc uporabi za bolj koristna opravila. Čistilnice oziroma 
pralnice so srajce negovale na običajni način (klasično pranje, 
krojaško likanje), kar je pomenilo visoko ceno storitve tako, da so 
se stranke bolj redko odločale za tovrstne storitve. Razvoj pranja 
srajc se je usmeril v skrajševanje časa likanja. Razviti so bili sis-
temi strojnega parcialnega likanja (suha para) ožetih in neposu-
šenih srajc, kar je pranje bistveno pocenilo. Sedanja cena storitve 
pranja srajc je taka, da se gospodinjstvom domače pranje več ne 
izplača. 

Labod, čistilnica in pralnica, je bila prva, ki je osvojila novo tehno-
logijo in nabavila sodobno likalno opremo firme Veit. 
Bojazen strank, da bo pranje v čistilnici oziroma pralnici zmanj-
šalo trajnost rabe srajc, ni utemeljena. Pri omenjenem pranju se 
namreč uporabljajo pralna sredstva za nežnejše tekstilije in tudi 
mehanične obremenitve so manjše. Seveda je potrebna primerlji-
va tehnologija pranja; uporaba belilnih sredstev ni zaželjena zara-
di hitrega upadanja trdnosti (trajnosti) srajc.

Z akcijami posebnih ugodnosti Labod, čistilnica in pralnica, 
spodbuja potrošnike, da se bolj pogosto odločajo za strojno pra-
nje srajc. Prihodnost nege srajc je pranje v čistilnici oziroma pral-
nici in ne v gospodinjstvih.

v čistilnici oziroma pralnici

Samodejni radar ≈ujel« 
lepo πtevilo krπiteljev

napravo. Osnovni namen meritev 
hitrosti je predvsem preventivno 
delovanje in umirjanje prometa 
v naseljih, v obmoËjih πol, vrtcev, 
otroπkih igriπË in predelih, kjer se 
nahaja veËje πtevilo peπcev kot naj-
πibkejπih udeleæencev v prometu.

V Ëetrtek, 3. marca, je bila iz-
vedena meritev hitrosti na regio-
nalnih cestah v naseljih na πirπem 
in oæjem obmoËju ObËine Kamnik, 
s samodejno merilno napravo:

- na regionalni cesti v naselju 
©martno v Tuhinju, v neposredni 
bliæini Osnovne πole ©martno v Tu-
hinju - 32 prekoraËitev hitrosti; 

- na lokalni cesti v naselju Novi 
trg, med ©olskim centrom Rudolfa 
Maistra in CIRIUS-om - 15 pre-
koraËitev hitrosti; 

- na regionalni cesti v Kamniku, 
v neposredni bliæini πportnih igriπË 
in kamniπkega bazena, na Maistro-
vi ulici - 72 prekoraËitev hitrosti;

- na regionalni cesti v naselju 
Stranje, med Osnovno πolo Stranje 
in trgovino Tuπ - 2 prekoraËitvi 
hitrosti; 

- na lokalni cesti v Mekinjah, 
v neposredni bliæini podruæniËne 
πole v Mekinjah - 9 prekoraËitev 
hitrosti 

- na regionalni cesti v naselju 
Vrhpolje pri Kamniku, kjer poteka 
πolska pot v podruæniËno πolo v 
Nevljah - 21 prekoraËitev hitrosti. 

ObËina Kamnik ponovno ob-
veπËa in opozarja vse voznike 
motornih vozil, da so dolæni spo-
πtovati omejitve hitrosti na javnih 
cestah, saj se bodo meritve hitrosti 
izvajale tudi v bodoËe. Zoper krπ-
itelje bodo izdani plaËilni nalogi z 
izrekom globe in kazenskimi to-
Ëkami, zoper najhujπe krπitelje pa 
bodo podani obdolæilni predlogi na 
okrajno sodiπËe. 

SA©A MEJA»

Kulturno druπtvo Priden moæic

Mladi pripovedovalci  
se kalijo

V lanskem oktobru je priËela de-
lovati pripovedovalska πola z naslo-
vom Zgodbarji, katere producent je 
KD Priden moæic in ki poteka v okviru 
programa Pripovedovalski Variete. 
Projekt poteka s podporo Evropske-
ga socialnega sklada, operativni pro-
gram razvoja Ëloveπkih virov za ob-
dobje 2007-2013, razvojne prioritete 
≈Enakost moænosti in spodbujanje 
socialne vkljuËenosti«. Vsebinski vodji 
programa sta pripovedovalki ©pela 
Frlic in Ana Duπa. Projekt poteka v 
sodelovanju s Centrom za izobraæe-
vanje in rehabilitacijo invalidne mladine Kamnik (CIRIUS), kjer se ga redno 
udeleæuje osem sluπateljev. 

Poleg rednih sreËanj, katerih namen je izobraæevanje na podroËju pripo-
vedovanja, program nadgrajujejo πe predavanja gostujoËih predavateljev, 
med katerimi so bili doslej pripovedovalec in radijski napovedovalec Rok Ku-
πlan, radijski tehnik Andrej Kocan, mag. Katarina JuvanËiË ter dr. Katja Hro-
bat. Prav tako so v okviru projekta CIRIUS obiskali Ëlani skupine Katalena, ki 
bodo poskrbeli za glasbeno spremljavo pripovedovanih pravljic ob zakljuËni 

predstavitvi sluπate-
ljev maja 2011, eden 
najbolj priljubljenih 
sodelavcev pa je 
tudi Goran Zavrπnik, 
ki je æe poskrbel za 
glasbeno spremljavo 
sluπateljev na dveh 
dogodkih: decem-
brski prireditvi, na-
menjeni sluπateljem 
CIRIUSa in njihovim 
starπem, ter na in-

formativnem dnevu zavoda, na katerem je s slovensko ljudsko zgodbo o 
sveti Marjeti nastopil sluπatelj Tim BuËar. 

Nekateri sluπatelji se bodo πirπi javnosti predstavili tudi v okviru Odprte 
pripovedovalske tribune 23. marca v ljubljanskem Cankarjevem domu (ta 
bo del 14. pripovedovalskega festivala Pravljice danes, ki s spremljevalnimi 
dogodki poteka od zaËetka februarja do konca marca). Prihodnji mesec bo 
v okviru projekta Ljubljano obiskal tudi dr. Jack Zipes, eden svetovno naj-
bolj priznanih strokovnjakov za sodobno pripovedovanje. Poleg delavnice s 
sluπatelji bo imel dr. Zipes tudi javni pogovor o pomenu in naËinih uporabe 
pravljic in pripovedovanja v izobraæevalnih procesih. Pogovor bosta vodila 
©pela Frlic in Boπtjan Narat, potekal pa bo 15. marca ob 20. uri v Trubarjevi 
hiπi literature v Ljubljani.

JU© MIL»INSKI
Foto: ©PELA FRLIC

Tim in Jaka.

LuËka in Maπa.

1 9 3 4 5 8
4 2 5 9

2 9 7 3
9 7 1 6

3 6 2 8
5 4 1 3

7 1 8 3 4 2

Za kratek Ëas 
in bister um - 
sudoku
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ZAHVALA

V 75. letu nas je po bolezni zapustila 
naπa draga mama, stara mama, sestra 

in teta

FRANCKA 
GOLOB

po domaËe Meπnarjeva mama iz Tunjic

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem 
in naπim sodelavcem iz Komunalnega podjetja Kamnik in 
podjetja Grasto Domæale za izreËena soæalja, podarjeno cvetje 
in sveËe ter darove za svete maπe. Hvala vsem, ki ste naπo 
mamo pospremili na njeni zadnji poti, g. æupniku Joæetu 
Razingerju za lepo opravljeno zadnje slovo, tunjiπkim gasilcem, 

domaËim pevcem in predstavnici KS za besede slovesa.
©e posebej hvala sosedama Tini in Petri za poærtvovalno 

pomoË mami v zadnjih tednih njenega æivljenja.

ÆalujoËi: Vsi njeni

Februar 2011

Poπle so ti moËi, zaprl trudne si oËi.
Zdaj tiho, mirno spiπ, boleËin veË ne trpiπ.
»eprav spokojno spiπ, v naπih srcih πe æiviπ.

ZAHVALA

V 77. letu æivljenja nas je po teæki 
bolezni zapustil dragi moæ, oËe, stari ata, 

brat, stric in tast

JERNEJ ©MIDOVNIK
iz Tunjiπke mlake 7a

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem, 
prijateljem, sodelavcem iz Ete Kamnik za izreËena soæalja, 
sveËe, cvetje, darove za svete maπe in v dobrodelne namene ter 

spremstvo na njegovi zadnji poti.
Zahvala dr. KavËiËevi in osebju Sploπne bolniπnice Breæice. 
Posebna zahvala Valentinu Zabavniku, pevcem cerkvenega zbora 
in oktetu iz Tunjic, g. æupniku Joæefu Razingerju za lepo opravljen 
pogrebni obred, trobentaËu za zaigrano Tiπino, praporπËaku DU 
Kamnik, nosaËema Saπu Mikuπu in Anæetu Slani, ki je zadnje 

slovo naπega oËeta pospremil tudi z ganljivimi besedami.
Vsem πe enkrat iskrena hvala.

ÆalujoËi: æena Minka, hËi Marjanca z Manco in  
hËi Jerneja z druæino

Tunjice, Brezje nad Kamnikom, marec 2011

Ko poπle so ti moËi, 
zaprla trudne si oËi.
In Ëeprav spokojno spiπ,
z nami πe naprej æiviπ.

ZAHVALA

V 79. letu æivljenja nas je za vedno 
zapustila naπa

MARIJA PAN»UR
Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za izreËena soæalja, podarjene sveËe, darove za 
cerkev in maπe. Zahvala g. æupniku Vinku Podbevπku za lepo 

opravljen pogrebni obred. 
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

ÆalujoËi: vsi njeni

Februar 2011

Solza, æalost, boleËina
te zbudila ni,
a ostala je tiπina,
ki moËno boli.
          (T. PavËek)

ZAHVALA

V torek, 22. februarja, smo se  
na Gozdu poslovili od dragega

DIETRA WAGNERJA
s KrivËevega 4

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, znancem in 
prijateljem za besede tolaæbe, podarjeno cvetje in sveËe. Hvala 
tudi gospodu æupniku Pavlu Piberniku za lepo opravljen 
pogrebni obred, trobentaËu Marjanu za zaigrano Tiπino in 

pogrebni sluæbi KP Kamnik. 
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

ÆalujoËi: æena Francka, hËi Cornelia z druæino,  
mama in bratje z druæinami

KrivËevo, Düsseldorf, Kessel, Göppingen, Ulm

Odπel si tja, kjer ni gorja in ne æelja,
petja ptice svet ta ne pozna,
tja ne seæe zvok sirene,
ne vabi veË te klic planine.
Naj te ne zmoti niti moË naπe boleËine.

ZAHVALA

28. februarja nas je nepriËakovano
zapustil naπ dragi brat, svak, stric in 

prijatelj

RUDI BALOH
(1937-2011)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem za izreËena soæalja, podarjeno cvetje in sveËe ter 

spremstvo na njegovi zadnji poti.
Posebna zahvala urgentni ekipi ZD Kamnik in zdravniπkemu 

osebju UKC ∑ CIT Ljubljana.
Zahvala gasilcem PGD, lovcem LD in Zvezi borcev Zg. Tuhinj, 
Zvezi vojnih veteranov Slovenije ZVVS ter praporπËakom.
Hvala Matjaæu Bajdetu, Marjanu Poljanπku, Ivanu Hribarju 
za besede slovesa in pevcem MPZ Solidarnost Kamnik za 

ganljivo petje ter trobentaËu za zaigrano Tiπino.
Vsem in vsakemu posebej πe enkrat hvala, ker ste naπega 

strica v tako velikem πtevilu pospremili na zadnjo pot.

NeËak SreËko z druæino in drugo sorodstvo

Zgornji Tuhinj, februar 2011

Hvala ti, oËe
za dom in æivljenje,
hvala za Ëast, za ljubezen, skrbi.
Hvala za nauke,
drobne nasvete, oËe,
naj veËna ti luËka gori.

ZAHVALA

V 87. letu starosti nas je po kratki in 
hudi bolezni za vedno zapustil dragi 

moæ, oËe, stari oËe, tast in stric

JERNEJ KONCILIJA st.
iz Pirπevega 3 v Tuhinju

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem, 
sorodnikom, znancem, sodelavcem Upravne enote Domæale, 
avtoπole ©marca, in vsem, ki ste ga spoπtovali in imeli radi, 
za izraze soæalja, besede tolaæbe, podarjene sveËe, cvetje, za 

svete maπe in πtevilno spremstvo na njegovi zadnji poti.
Posebna zahvala njegovi osebni zdravnici dr. Jermanovi, 
patronaæni sestri Marinki za nesebiËno pomoË in lajπanje 
boleËin v zadnjih dneh, govorniku g. Matevæu Koπirju, 
praporπËakom, pevcem kvarteta Krt in trobentaËu za zaigrano 
Tiπino. Hvala gospodu æupniku Simonu Lorberju za tolaæilne 

besede in lepo opravljen pogrebni obred.
Hvala vsem, ki ste naπega oËeta pospremili na njegovi zadnji 

poti in se ga spominjate s spoπtovanjem.

ÆalujoËi: æena Malka, otroci Janez, Jernej, Marinka in Stanka 
z druæinami, vnuki in pravnuki in ostalo sorodstvo

Pirπevo, Podhruπka, ©marca, februar 2011

Kot mlad fant odπel si v svet,
za skorjo kruha delal si trdo.
Z druæino svojo vedno si lepo ravnal,
vsakomur dober in vzgojen nasvet si dal.
Zdaj v domu naπem je praznina,
v srcih naπih pa huda boleËina.

ZAHVALA
V 75. letu nas je nepriËakovano in 
mnogo prezgodaj zapustil naπ moæ, 
ati, stari ata, pradedek, brat in stric

FILIP LON»ARI»
iz Zg. Stranj 39 a

Ob boleËi izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom, sodelavcem, prijateljem in znancem za izreËena 
ustna in pisna soæalja, za podarjeno cvetje, sveËe in darove za 
svete maπe ter πtevilno spremstvo na njegovi zadnji poti.

Hvala g. æupniku za lepo opravljen pogrebni obred, cerkvenim 
pevcem, trobentaËu za zaigrano Tiπino, praporπËakom in 

predstavnikom rudarjev Rudnika kaolina »rna.
Vsem πe enkrat iskrena hvala.

ÆalujoËi: vsi njegovi

Februar 2011

Zdaj bivaπ vrh viπave jasne,
kjer ni mraku, kjer ni noËi;
tam sonce sreËe ti ne vgasne,
resnice sonce ne stemni.
(S. GregorËiË)

ZAHVALA
V 86. letu æivljenja nas je po dolgi 

bolezni zapustila draga mama, babica, 
prababica in sestra

IVANA ZABAVNIK
Rezmanova mama iz Koπiπ 16 pri Kamniku

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, posebno 
Komatarjevim, naπim sodelavcem in prijateljem za izreËena 
soæalja, darovano cvetje, sveËe, maπe in dobrodelni namen 
ter vsem, ki ste naπo mamo pospremili na njeni zadnji 
poti. Hvala tudi dr. Marti Jerman, sestri Mateji »uËko in 
patronaæni sestri Jani Prezelj za zgledno skrb v Ëasu njene 
bolezni. Zahvaljujemo se g. æupniku Joæefu Razingerju in 
diakonu Juretu Koæelju za opravljen cerkveni pogreb, pevcem 
Tunjiπkega okteta, cerkvenim pevcem, Tomaæu Plahutniku za 
spremstvo na citrah in πe posebej Ivanu Nograπku za ganljiv 

poslovilni govor. 
ÆalujoËi: otroci Marjeta, Valentin, Gabrijela, Joæe,  

Marta in Urπka z druæinami in ostalo sorodstvo
Laniπe, Koπiπe, ©martno v Tuhinju, Zg. Stranje, ©marca, 

©entvid pri Ljubljani, Mengeπ, februar 2011

Vse trpljenje zdaj nehalo,
tih in miren je ta kraj,
sladko bode truplo spalo,
Bog le duπi dobro daj.
                   (Slomπek)

ZAHVALA

Tiho, kakor je æivel,
je v 82. letu æivljenja odπel od nas

PETER VRHOVNIK
iz Laniπ

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti, hvala za izreËena soæalja, darovano cvetje, sveËe 

in za sv. maπe. 
Posebna zahvala pa velja g. æupniku Joæefu Razingerju in g. 
æupniku Danijelu Kaπtrunu, Tunjiπkemu oktetu in cerkvenemu 
zboru, Svetu KS Tunjice in gasilcem PGD Tunjice. Hvala 
tudi sosedom za vso pomoË. Hvala osebju Doma starejπih 

obËanov Kamnik. 

ÆalujoËi: neËaki in sestra Angelca 

Februar 2011

Niti zbogom nisi rekla,
niti roke nam podala,
a v naπih srcih
za vedno boπ ostala.

ZAHVALA

V 77. letu æivljenja nas je zapustila

FRAN»I©KA REPAN©EK
roj. Suπnik (1934-2010)

Vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem se iskreno 
zahvaljujemo za izreËena soæalja, cvetje in sveËe.

Hvala gospodu æupniku in kvartetu Krt za lepo opravljen 
pogrebni obred.

Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

ÆalujoËi: moæ Albin, hËi Milena z druæino in ostalo sorodstvo.

Februar 2011

POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliško 
vežico, na upepelitev - po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NAROČIL IN DOSTAVA CVETJA 
• NAROČILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVEČAVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE 

POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ŽARNIH IN KLASIČNIH JAM 
• UREJANJE POKOPALIŠČ IN GROBOV
• VZDRŽEVANJE POSLOVILNIH VEŽIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE ČRK 
• OZVOČENJE PRI POGREBU, NOSAČI 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matični, ZZZS)
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DOSTAVA KNJIG NA DOM
NOVA STORITEV V KAMNI©KI KNJIÆNICI ZA TISTE, KI NE MOREJO DO 

KNJIÆNICE IN KNJIG
Zaradi stalnega zniæevanja rodnosti in podaljπevanja æivljenjske dobe 

v zadnjih desetletjih se moËno spreminja starostna sestava prebivalstva 
- prebivalstvo je vse starejπe. PoslediËno se tudi v naπi knjiænici poveËuje 
deleæ uporabnikov, ki bi radi brali, pa zaradi zmanjπane mobilnosti teæje 
pridejo do knjig. 

Uporabnikom MatiËne knjiænice Kamnik, ki zaradi zmanjπane mobilno-
sti ne morejo uporabljati osnovnih knjiæniËnih storitev, ponujamo novo 
storitev: dostavo knjig na dom.

Zakaj ta storitev?
Ker zagovarjamo in spodbujamo demokratiËno udeleæbo in smo πe 

posebej usmerjeni k skupinam s posebnimi potrebami. 
Komu je namenja?
Namenjena je predvsem uporabnikom knjiænice, ki ne morejo obis-

kovati knjiænice:
· starostnikom
· invalidom
· gibalno oviranim
· slabovidnim
· noseËnicam
· mladim mamicam
· dolgotrajno bolnim
· bolnikom, ki okrevajo po operaciji
»e si æelite, da vas obiπËemo na vaπem domu, pokliËite 01 831 12 17 ali 

01 831 25 97, od ponedeljka do petka, med 9. in 19. uro. Lahko nam tudi 
piπete po klasiËni poπti (MatiËna knjiænica Kamnik, Ljubljanska 1, 1240 
Kamnik) ali po elektronski poπti (dostavanadommkk@gmail.com). 

V knjiænico Komenda lahko pokliËete na tel. πt. 834 32 98 in v knjiænico 
©marca na tel. πt. 839 43 12 v Ëasu odprtosti.

Prosimo vas, da ob klicu ali v sporoËilu zaupate vaπe osebne podatke: 
ime in priimek, naslov, telefonsko πtevilko in πtevilko Ëlanske izkaznice. 
Povejte nam tudi vaπe æelje ter kakπno gradivo si æelite izposoditi. Ponuja-
mo vam: knjige, revije, DVD-e, glasbene zgoπËenke in zvoËne knjige. Tako 
vam bomo lahko na dom prinesli primerno ali æeleno gradivo.

»e πe niste Ëlan naπe knjiænice, se lahko dogovorite tudi za vpis.
PokliËite nas! Z veseljem se bomo potrudili, da bo naroËeno gradivo 

Ëim prej pri vas.
In ne pozabite! Gradivo dostavimo brezplaËno.

Vaπa knjiænica
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SIMPLY CLEVER

Porsche Slovenija, d.o.o., Bravničarjeva 5, 1000 Ljubljana. Fotografija je simbolična. Kombinirana poraba za model Fabia 3,4 – 6,2 l/km, izpusti emisij CO2 89 – 148 g.

ŠkodaFabia že za 8.999 €

ŠE VEČ BARV

�����������������
ŽELITE ZA SVOJ DENAR KUPOVATI NAJCENEJE?!

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203

�����������������������������������������������������������������������������������
�������������������������������������������

SVETILA

ORODJE

POSODA BELA

TEHNIKA

PRALNI

STROJ

AKUSTIKA
AVTOAKUSTIKA

MALI GOSPODINJSKI APARATI

STEKLARSTVO IRMI
�����������������

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
*��������������������������
* peskanje stekel
*�����������������
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

OPTIKA
OÈESNA AMBULANTA

Helena Dolinšek s.p.

����������������������������������������������� ���������
opremljenost in strokoven pristop, nadaljuje dobro prakso s 
����������������������������������������������������������
����������������������������������������������������������
������������������������������
���������������� - zobni nadomestki, ki se vgradijo v kost kot 

nadomestna korenina naravnega zoba,
* ����������
����������������
���������������������������������
������������������������������������
������������
������������������
�������������h������h�
�������������������h������h�

������������������������
��������������������
����������������������
Tel.: 0599 37 081, gsm: 040 703 517, 070 736 727
www.stomatologija.si, info@stomatologija.si

% 01/83 91 311, 
041/662 450

www.kamnik.si

Čas je dragocen, zato ga preživite kakovostno. Po zaslugi dovršene tehnologije, kakovostnih materialov, dinamičnega videza 
in izvrstnega udobja v vožnji, boste kot lastnik novega Peugeota 508 SW komaj čakali, da sedete vanj.

Pokličite 080 1 508 in se naročite na preizkusno vožnjo novega Peugeota 508 SW.

PEUGEOT 508 SW

www.peugeot.si

Poraba (kombiniran način vožnje, l/100 km): od 4,4 do 7,3; izpuh CO2 (g/km): od 115 do 169.

NOVI PEUGEOT 508 SW.
Čas zase.

RODEX d.o.o.
Rova, Rovska cesta 2 - 1235 Radomlje
Tel. 01 729 92 00

GRADBENA DELA
Adaptacije ali novogradnje, od izkopa do 
vselitve, urejanje dvorišč, ASFALTIRANJE 
in tlakovanje dvorišč, delo s kamnom, 
slikopleskarska in pečarska dela, čistilni 
servis objektov.

S. BOR RASTODER d.o.o.
Klavčičeva 3, Kamnik, tel. 041/790-075
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